
„V našem Zakonu o vinu 

iz leta 2006 je eksplicitno 

navedeno, da vinogradniška 

območja določa oziroma 

opredeljuje kmetijski mini-

ster na podlagi in v skladu z 

elaboratom, ki ga kot poobla-

ščena organizacija pripravlja 

Kmetijski inštitut Slovenije. 

Inštitut pa o tem predlogu 

sploh ni bil obveščen. V to-

kratnem postopku spremi-

njanja mej in preimenovanja 

je šlo vse čisto mimo zahte-

vane procedure; v bistvu gre 

za protizakonito dejanje,“ je 

poudarila enologinja Andreja 

Brglez, sicer odlična pozna-

valka zakonodaje s področja 

vinarstva in vinogradništva, 

ki je aktivno sodelovala tudi 

pri oblikovanju danes veljav-

nega zakona o vinu iz leta 

2006. „Sicer pa, če bi se res 

zgodilo, da bi poslanci tak 
predlog spremembe zakona 
izglasovali, potem bo zakon 
šel še na državni svet, kjer pa 
si upam trditi, da bo zavrnjen. 
Če pa še tam ne bi padel, bo 
sledila tožba oziroma pritož-
ba na Ustavno sodišče! Brez 
dvoma, kajti pravna služba 
benediktinske kleti Dveri 
Pax s sedežem v Jarenini pri 
Mariboru jo je že pripravila! 
Ta klet ima svoje vinograde v 
treh podokoliših, in če bi bil 
tak predlog sprejet, bi avto-
matsko padli na raven, ko bi 
lahko pridelovali le deželno 
vino. Tega pa gotovo ne bodo 
dovolili in zato so že, kot za-
gotovo vem, pripravili ustav-
no pritožbo, ki bo gotovo 
sprejeta in potrjena, saj teme-
lji na veljavni zakonodaji!“
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Spodnje Podravje � 22. razstava Dobrote slovenskih kmetij

Blagovna znamka domačega znanja
Na Ptuju je znova zadišalo po dobrotah, že dvaindvajsetič po vrsti, in tako bo vse do nedelje. Letošnja razstava je največja 
doslej z rekordnim številom ocenjenih izdelkov, kar 1369 v trinajstih skupinah.

Nagrajenih je 1108 izdelkov, 
od tega z zlatim priznanjem 
462, srebrnim 367 in brona-
stim priznanjem 279 izdelkov. 
Za trikrat zapored osvojeno 
zlato priznanje pa bodo po-
delili 59 znakov kakovosti. V 
22 letih so v okviru razstave 
podelili že 11.839 priznanj. „S 
priznanji za kvaliteto izdelkov 
smo v 22 letih uveljavili zašči-
tno blagovno znamko Dobro-
te slovenskih kmetij, ki temelji 
na domačem znanju in preno-
su znanja med generacijami na 
kmetijah. Dobrote slovenskih 
kmetij niso samo tekmovanje 
v kvaliteti izdelkov, so tudi del 
naše kulturne dediščine; pose-
bej to velja za slovenski kruh. 
Prireditev povezuje slovenske 
kmetije z območja Slovenije 
in zamejstva ter dobrote, ki 
jih pridelujejo pridne roke 
gospodinj in gospodarjev,“ je 
povedal predsednik organiza-
cijskega odbora razstave Peter 
Pribožič (na fotografiji s Tere-
zijo Meško, vodjo razstave).

MG

Po naših občinah
Borl � Bo grad letos 
lahko gostil kakšno 
prireditev?
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Tednikov pogovor
Ptuj � V naši politiki 
je preveč amaterske-
ga preigravanja
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Slovenija � Sprememba vinskega zakona

Postopek spremembe v nasprotju z zakonom
Kot je že znano, bodo poslanci v Državnem zboru v torek, 24. maja, med drugim obravnavali in glasovali tudi o predlogu spremembe 
Zakona o vinu, po katerem naj bi se iz okoliša Štajerska Slovenija izločil ljutomersko-ormoški podokoliš in postal samostojen okoliš z 
novim imenom Jeruzalem Slovenija. Kakšen bo izid, je težko napovedati, ve pa se, da takšni spremembi nasprotuje večina strokovnja-
kov, predvsem s stališča, da je že sam postopek spremembe zakona po hitrem postopku protizakonit.

Foto: SM

O tem, ali bo sprejeta sprememba zakona o vinu, ki prinaša nov vinorodni okoliš Jeruzalem Ormož, 
bodo odločali poslanci v torek. Stroka temu nasprotuje in opozarja, da je že sam postopek uvedbe 
spremembe v nasprotju z veljavno zakonodajo.

Šport
Nogomet � 
Aluminij želi v derbiju 
potrditev 1. lige

� Stran 15



se kmetije odločajo za tovrstno 
izobraževanje, odločajo za pri-
dobitev tovrstnih certifikatov. 
Lani jih je certifikate pridobi-
lo 220, letos naj bi jih bilo še 
več, kmetije vedno bolj čutijo 
potrebo po izobraževanju, še 
posebej pa iz dejavnosti, kate-
rih rezultate je mogoče vsako 
leto videti na ptujski razstavi 
Dobrote slovenskih kmetij, ki 
je največji kulinarični pregled 
vsega, kar se pridela na sloven-
skih kmetijah. Na Grajenščak 
je včeraj vabila tudi že Bioteh-
niška šola Ptuj, ki je pripravila 
prireditev Praznovanje pomla-
di, ki bo trajala vse do nedelje, 
22. maja. V sklopu prvega dne 
so predstavili Sadjarsko-vino-
gradniško učno pot in izvedli 
degustacijo šolskih vin ter vin 
kmetij dijakov šole ob izbranih 
jedeh. Že po tradiciji pa s svo-
jo stojnico sodelujejo tudi na 
razstavi Dobrote slovenskih 
kmetij. Organizatorji letošnje 
razstave so zelo zadovoljni tudi 
s ponudbo prodajnega dela. 
Včeraj je na Ptuju potekal tudi 
tretji nacionalni sestanek na 
temo znanosti o hrani in potro-
šnikih hrane v organizaciji Bi-
otehniške fakultete in skupna 
seja sveta KGZ ter upravnega 
odbora KGZ Slovenije, na kateri 
sta bili v ospredju problematiki 
čebel in obveznega članstva v 
KGZ glede na pobude politič-
nih strank ter poslancev o tem, 
da bi se članstvo v KGZ uredilo 
na prostovoljni način.

Tudi 22. razstavo Dobrote 
slovenskih kmetij spremlja bo-
gat kulturni program, ki vklju-
čuje tudi tradicionalni folkfest 
in javno radijsko oddajo Radia 
Ptuj Med ljudskimi pevci in 
godci. Natopila pa bosta tudi 
pevska zbora iz tujine, iz Šte-
verjana in Bilčovsa na avstrij-
skem Koroškem. Od pokrajin 
se letos posebej predstavlja 

Dolenjska z Belo krajino in 
Posavjem, zato so za celostno 
podobo uporabili zelo prepo-
znavno belokranjsko pogačo, 
rdeča barva pa ponazarja, da 
gre za deželo cvička. Današnji 
drugi dan razstave Dobrote slo-
venskih kmetij, ki bo potekal 
na ptujskem gradu, bo strokov-
no obarvan, govorili bodo o 
trženju živil živalskega izvora 
in težavah vinogradnikov pri 
pridelavi grozdja na kmetijskih 
površinah v zakupu. Na ptuj-
skem gradu bo potekalo tudi 
srečanje predstavnic društev 
kmetic, podeželskih žena in go-
spodinj Slovenije, v obnovljeni 
grajski kleti pa bodo predsta-
vili projekt društva kmečkih 
žena Jakob.

Sobota bo v znamenju pra-
znika mladega sira kot sira za 
žar, ki bo potekal pred Mestno 
hišo, kjer se bodo predstavi-
li tudi starodobni traktorji in 
kmetijska mehanizacija v or-
ganizaciji bolfenškega društva 
ljubiteljev stare tehnike Trno-

vska vas. Priznanja najboljšim 
s spremljajočim kulturnim 
programom bodo podelili na 
jutrišnji in nedeljski slovesno-
sti. »Na ptujski in podobnih 
razstavah se predstavi delo 
naših strokovnih služb, kvali-
teta izdelkov, ki prihaja z naših 
kmetij, preko teh prireditev se 
poveže stroka iz cele Slovenije, 
ne nazadnje pa tudi našim po-
trošnikom pokažemo, kakšno 
bogato izbiro prehranskih in 
ostalih izdelkov nudi naš slo-
venski prostor. Ni naključje, da 
imamo letos rekordno število 
izdelkov, kmetije na eni in po-
trošniki na drugi strani vedno 
bolj cenijo doma pridelano 
hrano, razumejo jo kot strate-
ško surovino in dobrino, ne 
več kot neko tržno blago, zato 
tudi zavedanje, da se je tudi na 
tem področju treba vedno bolj 
postaviti na lastne noge. Naše 
kmetije težko konkurirajo z 
velikimi evropskimi kmetijami, 
priložnost zanje je v usmeritvi 
v pridelavo domačih izdelkov 

in turizma na kmetijah oziro-

ma dopolnilnih dejavnosti,« je 

povedal Igor Hrovatič, ki priča-

kuje, da bo letošnja razstava vr-

hunsko izpeljana z rekordnim 

obiskom. Zahvalil se je vsem, ki 

sodelujejo in podpirajo to raz-

stavo, vključno z MO Ptuj. Bog-

dan Štepec, direktor Zadružne 

zveze Slovenije, pa je dejal, da 

so zadruge baza za razvoj kme-

tijstva v Sloveniji. »Naš interes 

je, da slovensko kmetijstvo čim 

bolj napreduje, da se tradicija 

pridelave dobrot slovenskih 

kmetij širi, da se poudarja po-

men lokalno pridelane hrane,« 

je poudaril Štepec.

»Kmetije so v 22 letih do-

segle kvaliteto, registracijske 

pogoje, pojavljajo se na trgu, 

potrebujejo pa še podporo, lo-

gistiko, kako uspešno nastopati 

na trgu. Pogovarjamo se o tem, 

da bi registrirane predelovalce 

dobrot povezali v eno formal-

no obliko in poiskali skupni 

način trženja. Tu je še veliko 

možnosti, v naslednjih letih bo 

to ena od osrednjih nalog, ki jo 

bo treba izpeljati,« je o poveča-

nju tržnosti dobrot slovenskih 

kmetij povedal Peter Pribožič.

»Zakonodaja, ki omogoča pre-

delavo na kmetijah, je evropsko 

primerljiva, pred desetimi leti 

niti sanjati nismo smeli o pre-

delavi mesa na domu, zdaj, ko 

smo v EU, so standardi takšni, 

da so dosegljivi za vse kmetije, 

ki se želijo s tem ukvarjati,« pa 

je o možnostih za razvoj dopol-

nilnih dejavnosti na kmetijah 

povedala Terezija Meško. Zako-

nodaja je bolj življenjska, kot je 

bila nekoč, manj je administri-

ranja, za vse tiste kmetije, ki se 

želijo usmeriti v predelavo ali 

pa v turizem. Kar zadeva trže-

nje, pa bo treba poiskati model, 

ki bo za slovenske kmetije naj-

bolj sprejemljiv.
MG

Letošnja razstava je doslej 
največja razstava najboljših iz-
delkov slovenskega podeželja. 
Ker je tudi nagrajenih izdelkov 
več kot prejšnja leta, natančno 
1108, so jim namenili celo prvo 
etažo minoritskega samostana, 
šolam in pokrajinam, vključno 
z gostujočo pa drugo nadstro-
pje, ki se letos predstavljajo z 
izdelki iz zelišč in medu. Tudi 
22. razstavo Dobrote sloven-
skih kmetij so pripravili MO 
Ptuj, KGZ Slovenije, Kmetij-
sko-gozdarski zavod Ptuj, kot 
nosilec projekta v sodelovanju 
s celotno svetovalno službo pri 
območnih zavodih.

Tudi letošnje ocenjevanje 
je pokazalo, da je kvaliteta iz 
leta v leto boljša, tudi zato, ker 
vsi, ki na razstavi sodelujejo, 
dobijo povratno informacijo v 
obliki ocenjevalnega zapisni-
ka, iz katerega je razvidno, kaj 
morajo pri posameznem izdel-
ku še izboljšati, da bo dosegel 
vrhunsko kakovost in s tem 
znak kakovosti. Z njim se lah-

ko pohvalijo vsi izdelki, ki so 
bili trikrat zapored ocenjeni z 
zlatim priznanjem. Na tiskovni 
konferenci, ki je bila 16. maja 
v poročni dvorani Mestne hiše 
na Ptuju, so letošnjo priredi-
tev predstavili Peter Pribožič, 
predsednik organizacijskega 
odbora, Terezija Meško, vodja 
razstave, ptujski župan Štefan 
Čelan, direktor KGZ Slovenije 
Igor Hrovatič, v imenu Zadru-
žne zveze Slovenije pa Bogdan 
Štepec. Letošnjo razstavo so 
odprli dan poprej, ker želijo, 
da bi jo obiskalo čim več ljudi, 
slavnostno odprtje pa poma-
knili v popoldanski čas, da so 
s tem privabili še tiste, ki si je 
sicer v dopoldanskem času ne 
bi mogli ogledati. Sicer pa so 
za javnost razstavo odprli že ob 
deveti uri. Včeraj so na Ptuju 
podelili tudi certifikate za na-
cionalno poklicno kvalifikacijo 
in predstavili DVD o pridelavi 
mleka na tradicionalen način. 
Čeprav zakonodaja več ne zah-
teva določenega izobraževanja, 
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Ptuj � 22. razstava Dobrote slovenskih kmetij

V naslednjih letih več tudi na prodajnih poteh
Včeraj so na Ptuju odprli že tradicionalno razstavo Dobrote slovenskih kmetij, za katero so letos slovenske kmetice in kmetje skupaj z avstrijsko 
Koroško v ocenjevanje prijavili rekordnih 1369 izdelkov v trinajstih skupinah. Najmočnejša je bila skupina krušnih izdelkov, v kateri so jih ocenili kar 
405. Častni pokrovitelj letošnje razstave je minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Dejan Židan.

Ko si za, a glasuješ proti
V sedmem poskusu – kako simbolično 

pravljično število! – se je končala župan-

sko-poslanska pravljica. Saj najbrž veste, 

kako: en in isti človek, pa naj si misli, da 

je še tako sposoben in nepogrešljiv, ne 

more biti hkrati poslanec in župan – pa 

četudi je “samo” župan Žabjega Dola. Pa naj vas ne bo 

strah za sedanje županoslance – so si že tako napisali za-

kon, da imajo prehodno obdobje do konca tega mandata. 

(Ali mogoče še sedaj naivno mislite, da bomo v državi res 

imeli predčasne volitve? Da si bodo skrajšali tudi privile-

gij sedenja na dveh stolčkih, pa četudi za en sam dan?)

Kakorkoli že je bilo – župan in poslanec iz naše okoli-

ce je ob zakonu glasoval tako, kot je ves čas govoril, po-

jasnjeval in argumentiral. Bil je torej proti njemu. In je 

takoj postregel s številkami o nesposobni vladi, ki vsako 

leto pošlje na borzo 45 tisoč ljudi. Ni pa opazil, da se je 

s tem zakonom sprostilo 18 poslanskih ali pa županskih 

stolčkov, ki čakajo na najboljše (ali najspretnejše), da jih 

zasedejo.

Zanimivejše ali pa vsaj bolj nenavadno je bilo glasova-

nje drugega našega poslanca, ki je vseskozi govoril, kako 

sta županska in poslanska funkcija nezdružljivi, ob spre-

jemanju ustrezne zakonodaje pa je bil – proti. In potem 

je še celo pojasnjeval, da je on z vsem srcem za nezdružlji-

vost obeh vlog, ampak da je glasoval proti, ker so se tako 

odločili v njegovi poslanski skupini. Kar gre razumeti, da 

je tak bil diktat predsednika te stranke. Saj smo od politi-

kov marsičesa vajeni. Tega, da so vsi zmagovalci, pa če-

prav je rezultat 5 proti 1; tega, da nas po deževnem dnevu 

prepričujejo, kako krasen sončen dan je bil; tega, da nam 

po letih slabega vladanja dokazujejo, da sta se nam v nji-

hovih časih cedila med in mleko. Da pa bi nekdo priznal, 

kako misli eno, čeprav naredi nekaj povsem nasprotnega, 

za to pa je treba biti pogumen. Ali kaj drugega.

Človek se ob tem vpraša, kolikokrat pa je že doslej gla-

soval v nasprotju s svojim prepričanjem, ker so mu rekli, 

da mora tako glasovati. In kolikokrat še bo. Ali bo ob letu, 

ko bomo znova izbirali poslance, upal pred ljudi in jim 

reči: ‘Prizadeval si bom za to in ono – če ne bo stranka 

zahtevala drugače?’

Politika je res nečedna stvar!
Jože Šmigoc

Uvodnik

Foto: Črtomir Goznik

Na ponedeljkovi tiskovni konferenci so sodelovali (od leve) Terezija Meško, Peter Pribožič, Štefan 
Čelan, Igor Hrovatič in Bogdan Štepec.

Foto: Črtomir Goznik

Kakovost je vsako leto boljša, letos bodo prvič podelili čez tisoč priznanj in znakov kakovosti.



DgB je sicer že februarja 
letos na kulturno ministrstvo 
poslalo program prireditev, ki 
naj bi bile prvem dvorišču in 
deloma v grajski dvorani, ter 
zaprosilo za dovoljenje. Toda 
pristojno ministrstvo se kljub 
večkratnim pozivom DgB ni 
odzvalo. Ker pa se je vse bolj 
približevala načrtovana (vsako-
letna) akcija čiščenja na gradu, 
je vodstvo društva ministrstvo 
pač obvestilo, da akcija bo, ne 
glede na dovoljenje, oziroma 
da bodo v skrajnem primeru 
nadaljnje ignorance za pro-
met zaprli borlski most. To je 
bila očitno kaplja čez rob in 
trije predstavniki omenjenega 
ministrstva – generalna direk-
torica direktorata za kulturno 
dediščino Damjana Pečnik s 
sodelavcema – so minuli petek 
napovedali obisk v Cirkulanah; 
srečanja so se udeležili tudi žu-
pan Janez Jurgec, predsednik 
Turističnega društva Zvon-
ko Bratušek in v imenu DgB 
predsednik Peter Belšak, So-
nja in Jernej Golc ter Jože 
Klinc.

Z minimalno 
sanacijo bi del 
gradu lahko živel

„Srečanje ni prineslo nekih 
konkretnih rezultatov, kot bi si 
jih želeli v društvu. Dobili smo 
sicer dovoljenje za sobotno či-
stilno akcijo, vendar le na trav-
natih oz. parkovnih površinah 
zunaj gradu, seveda s soglasjem 
Zavoda za kulturno dediščino, 
ki ga pričakujemo v teh dneh. 
Želeli smo rešiti tudi problem 
odvodnjavanja v gradu, saj 
trenutno voda zateka v kletne 
prostore, vendar nismo dobili 
dovoljenja.

Glede seznama prireditev, ki 
naj bi bile znotraj gradu, pa na 
ministrstvu zaenkrat ostajajo 
neomajni in jih ne dovoljujejo. 
Žal bo tako letos gotovo odpa-
del deveti vinski turnir Borl 
in predvidena premiera filma 
o Vladimirju Bračiču. S tem je 
že storjena nemajhna škoda vi-

nogradnikom in vinarjem, saj 
turnirja ne morejo izvesti ni-
kjer drugje. Oboje je bilo pred-
videno v maju. Za prireditve 
od julija naprej pa zdaj čakamo 
odgovor. Gre namreč za to, da 
bi lahko bile te prireditve na 
prvem zunanjem dvorišču in v 
grajski poročni dvorani, ki smo 
si ju s predstavniki ministrstva 
na srečanju v petek tudi ogle-
dali in ugotovili, da sta sporni 
oziroma nevarni le dve točki 
na teh dveh lokacijah, in sicer 
bi bilo treba menjati lesen po-
dest ob samem vhodu na graj-
sko dvorišče, kar je malenkost, 
in pa zapreti vhod s stopnicami 
v klet na desni strani dvorišča. 
Nič drugega. Predlagali smo, 
da to rešimo sami, saj ne gre za 
neka velika ali zahtevna dela, 
vendar se Pečnikova ni strinjala 
in je pojasnila, da bo ta manjša 
sanacijska dela opravilo mini-
strstvo. Vprašanje pa je seve-
da denar ... In bojimo se, da ta 
dela, čeprav gre za malenkosti, 
še dolgo ne bodo narejena, saj 
so sredstva za gradove porablje-
na do leta 2013,“ je o namenu 
petkovega srečanja najprej po-
vedal Jernej Golc ter dodal, da 
so pripravljeni počakati odziv 

ministrstva in popravilo dveh 
nevarnih točk dva tedna, nato 
pa bodo ponovno urgirali.

„Sicer smo se pogovarjali 
tudi o prihodnosti gradu na-
sploh. Znano je, da ministrstvo 
kot lastnik načrtuje prodajo 
gradu v letu 2012, vendar je še 
vedno odprta tudi opcija naje-
ma. Tako je beseda tekla tudi v 
smeri, kolikšna bi bila najemni-
na za dvorišče in dvorano, če 
bi jo naše društvo lahko upora-
bljalo za prireditve. Pozvali so 
nas tudi k temu, da naj se kot 
lokalni konzorcij izrečemo o 
tem, ali bi bil primernejši na-
jem ali prodaja gradu. Mi smo 
po drugi strani opozarjali, da 
je najslabša možnost, ne glede 
na prodajo ali najem gradu v 
prihodnosti, če se zdaj zapre. 
V državi je kar nekaj primerov 
gradov, ki so jih nepredušno 
zaprli, in vsi ti gradovi so na hi-
tro propadli. Če pa se v gradu 
vsaj nekaj dogaja, če se izvajajo 
prireditve, skrbi za čiščenje in 
vzdrževanje, potem se grad ve-
liko bolj ohranja in ne propada. 
In prav to je naša želja in cilj – 
da se do dokončne odločitve 
in razpleta glede gradu Borl 
ohranja življenje v njem, vsaj v 

enem delu gradu,“ pojasnjuje 
Golc.

Borl še vedno 
na situ

DgB je na temo prihodnosti 
in izrabe gradu Borl izvedel 
tudi spletno anketo, na katero 
se je odzvalo 77 ljudi.

„Zbrana mnenja anketiran-
cev jasno kažejo, da je nujno 
potrebno grad ohraniti in 
prenoviti in da ocenjujejo kul-
turno ministrstvo kot slabega 
lastnika, sicer pa so praktično 
vsi podprli tudi idejo o tem, da 
naj se do popolne prenove na 
njem izvajajo nekatere priredi-
tve, med njimi tudi poroke na 
gradu, in naj se grad nikakor ne 
zapre do drugačne odločitve. 
Nekoliko bolj pa so bila delje-
na mnenja o tem, ali grad ob-
navljati postopoma z lastnimi 
sredstvi ali z enkratnim projek-
tom z izbranim investitorjem.

Ta anketa, tudi z mnenji in 
idejami anketirancev, nam je 
bila tudi izhodišče za naša pri-
zadevanja v zvezi s prireditva-
mi na gradu in predstavitvijo 
slednjih lastniku. Dejstvo je, 
kar smo predstavili tudi odgo-
vornim na kulturnem ministr-
stvu, da je grad Borl strateške-
ga pomena za razvoj turizma 
v celotnih Halozah; brez tega 
osrednjega temelja turizma ne 
bo. Lahko se le govori o tem, ni 
pa kaj pričakovati!

Težava je še v tem, da mini-
strstvo še vedno razmišlja tudi 
o možnosti najema, vendar so 
pogoji, ki so bili postavljeni na 
obeh propadlih razpisih, za in-
teresente nesprejemljivi. Če se 
ti pogoji ne bodo spremenili, 
najemnika ne bo. Vprašljivo pa 
je tudi, ali bo grad kdo kupil, 
sploh pod pogoji in omejitva-
mi, ki jih prinaša s seboj status 
gradu kot državnega spomeni-
ka in bi jih moral kupec v celoti 
upoštevati tako pri obnovi kot 
namembnosti gradu. Dodatna 
težava pri tem pa je še ta, da še 
danes niso natančno znani po-

polnoma vsi pogoji ob nakupu, 
bolj gre za splošne zakonske po-
goje. Nihče pa, ki bi bil že pri-
pravljen morebiti kupiti grad in 
vanj vložiti ogromna sredstva, 
ne bo sam še po zakonih iskal, 
kaj pravzaprav sme in česa ne 
sme početi z objektom.“

Zaprti gradovi 
(v državni lasti) 
propadajo

Tako Sonja kot Jernej Golc, 
oba aktivna člana DgB,ob tem 
javno opozarjata, da gradovi po 
državi, ki so zaprti, propadajo 
izjemno hitro in da po drugi 
strani odlično funkcionirajo 
bolj ali manj obnovljeni grado-
vi, s katerimi upravljajo bodisi 
lokalne skupnosti bodisi drugi 
upravitelji.

„Prav to, da je za ohranitev 
gradu do trenutka najema ali 
odkupa najbolje, če se v njem 
vsaj nekaj dogaja, sem poskuša-
la dopovedati odgovornim na 
kulturnem ministrstvu. Zakle-
niti grad in brezupno čakati na 
'princa na belem konju' je naj-
slabša možna opcija,“ pravi So-
nja Golc in nadaljuje: „Dokazov 
za to je v državi več kot dovolj. 
Tak primer je npr. grad Šrajbar-
ski turn pri Krškem, ki je v lasti 
države, zaklenjen za javnost in 
na poti popolnega propada. Po 
drugi strani imamo grad Bre-
žice, ki je v lasti občine in na-
menjen prvenstveno muzejski 
dejavnosti. Grad je v odličnem 
stanju, ves čas so v njem kakšne 
prireditve, koncerti. Grad se 
delno tudi obnavlja, občina se 
je prijavila na razpise in prido-
bila denar za obnovo.

Dejstvo je, da je občina lahko 
lastnik gradu, in to pod drugač-
nimi pogoji kot kakšna fizična 
ali pravna oseba, saj se grad v 
tem primeru prenese v lastni-
štvo, odkup ni potreben. Žal 
je naše občinsko vodstvo pač 
jasno povedalo, da za grad ni 
zainteresirano, kar je tudi prav, 
da je stališče jasno in da mini-
strstvo ve, da lokalna skupnost 
ne bo potencialni interesent za 
grad. Podoben primer je tudi 
grad Mokrice, ki ga upravljajo 
Čateške toplice: grad je čudo-
vit in vse funkcionira. Podoben 
primer je Valvasorjeva hiša, 
kompleks treh hiš, ki ga je ob-
čina Krško kot lastnik preko 
različnih razpisov kompletno 
obnovila in velja za vzorčni pri-
mer, kako lahko takšen objekt 
zaživi. V Krškem je tudi grad 
Rajhenberg s statusom spome-
nika državnega pomena kot 
Borl, lastnica je od leta 1996 
občina in grad je trenutno za-
prt zaradi obnove.“

Posebna zgodba je grad Piše-
ce, ki je tudi državna last: drža-
va je sicer investirala v obnovo 
prav s sredstvi, ki bi lahko bila 
namenjena za Borl, vendar zdaj 
ni primernega uporabnika oz. 
najemnika. In to je očitno tista 
črna pika, ki se je ministrstvo 
boji ponoviti na gradu Borl. V 
primeru Pišec bo namreč mini-
strstvo moralo vračati sredstva, 
če ne bo v doglednem času na-
šlo najemnika.

Karkoli in kakorkoli se bo 
glede Borla odločalo in odlo-
čilo kulturno ministrstvo v pri-
hodnje, je do takrat, kot pravijo 
v DgB, najslabša opcija njegovo 
popolno zaprtje.

SM

Cirkulane � Društvo za oživitev gradu Borl se bori naprej

Bo grad letos lahko gostil še kakšno prireditev?
Društvo za oživitev gradu Borl (DgB) je pripravilo seznam prireditev, ki naj bi bile letos na gradu Borl. Toda ministrstvo za kulturo načeloma zavrača 
možnosti za prireditve in zahteva, da ostaja grad do nadaljnjega nepredušno zaprt; delno je zaenkrat odobrilo le čistilno akcijo v parkovnem delu 
grajskega kompleksa.
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Lastnik gradu Borl, Ministrstvo za kulturo, (zaenkrat) ne dovoljuje nobenih prireditev v grajskem 
kompleksu, grad ostaja zaprt, člani DgB pa svarijo, da bo tako propadal še hitreje.

Foto: SG

Podobno usodo kot Borl deli tudi grad Šrajbarski turn v lasti drža-
ve, ki aktivno propada.

Foto: JŠ

Grad Brežice je v lastništvu občine in v njem se nenehno kaj doga-
ja; na posnetku dvorana z znamenitimi baročnimi freskami.



Med temi, ki niso pričako-

vali tako močne podpore uza-

konitvi nezdružljivosti obeh 

funkcij, je tudi destrniški žu-

pan in poslanec Franc Pukšič, 

ki je glasoval proti takšnemu 

zakonu: „Očitno je bil pritisk 

stranke Zares tokrat enormno 

velik. Ve se, da je pogojevala 

svoj obstanek v koaliciji z iz-

glasovanjem tega zakona in 

to ji je tokrat uspelo. Sicer pa 

je dokazano dejstvo, da so in 

smo župani-poslanci veliko 

bolj v stiku z našimi volivci in 

volivkami, bolje poznamo pro-

blematiko okolja in tudi naše 

razprave ter pobude v držav-

nem svetu so bolj vsebinske. 

Po drugi strani so prednosti 

župana-poslanca nične, razen 

v primeru Jankoviča, ki pač 

lahko sprejme prostorski plan 

za občino mimo ministrstva 

in pred njim, ki si sofinancira 

gradnjo Stožic z evropskimi 

sredstvi preko razpisa, potem 

pa mirno ugotavlja, da je bilo 

to v nasprotju z zakonodajo, 

a se nikomur ne zgodi nič ... 

Zame ta zakon zdaj pomeni le 

še dodatno centralizacijo dr-

žave in njeno vodenje k 'hujdi-

ču'; kar argumentiram s tem, 

da ta vlada vsako leto pošlje 

na borzo novih 45.000 ljudi, 

vsako leto zakreditira državo 

za dve milijardi evrov in ni 

sposobna črpati evropskega 

denarja!“

Seveda pa se župani-poslan-

ci ne bodo kar takoj odrekli 

eni od obeh funkcij; predvi-

doma bodo morali to storiti 

na volitvah prihodnje leto. 

Glede na zdaj sprejet zakon 

pa Pukšič na vprašanje, ali bo 

drugo leto še kandidiral na 

državnozborskih volitvah za 

poslanca, oziroma kako se bo 

odločil, če bo spet izvoljen za 

poslanca, odgovarja: „O tem 

se bomo pogovarjali takrat!“

Drugačno je mnenje poslan-

ca Branka Mariniča: „Končno 

je padla odločitev, za katero 

smo bili nekateri mnenja, da 

je prava, saj ti dve funkciji res 

nista združljivi. Župansko-po-

slanski lobi je bil vedno zelo 

močan. Osebno menim, da je 

takšen zakon pravilen, sem pa 

v skladu s sprejetim mnenjem 

poslanske skupine SDS glaso-

val proti temu zakonu. Naše 

stališče je bilo namreč takšno, 

da naj bo ta funkcija nezdru-

žljiva samo takrat, ko gre za 

župane večjih občin z nad 

10.000 ali 15.000 prebivalci, 

kot imajo to urejeno v večini 

evropskih držav.“

Za zakon je glasovala veči-

na poslancev SD, Zares, LDS, 

SNS, DeSUS, nepovezani po-

slanci ter poslanca narodnih 

skupnosti, proti pa poslanci 

SDS in SLS ter nekaj poslan-

cev iz vrst koalicije in De-

SUS. Med poslanci, ki hkrati 

opravljajo župansko funkci-

jo, so predlog podprli Bojan 

Kontič (SD) ter Borut Sajovic 

in Milan Jerič (oba LDS). Na-

sprotovali pa so mu nekateri 

poslanci-župani iz vrst koali-

cije: Renata Brunskole, Alan 

Bukovnik, Matjaž Han, Tomaž 

Tom Mencinger (vsi iz SD) ter 

Miran Jerič (LDS). Nezdružlji-

vosti je nasprotoval tudi Ma-

tjaž Zanoškar (DeSUS) ter vsi 

navzoči poslanci SDS in SLS.

Nezdružljivost pa ne velja 

le za župansko, ampak tudi 

za podžupansko funkcijo. Po 

sprejetem zakonu bo nezdru-

žljivost sicer začela veljati 

šele naslednje leto ob držav-

nozborskih volitvah. Takrat 

bodo lahko za mesto poslan-

ca sicer še vedno kandidirali 

tudi župani, ki pa bi se morali 

v primeru izvolitve odločiti za 

eno od funkcij.
SM

Slovenija � Uspešen sedmi poskus

Funkciji župana in poslanca nezdružljivi
Ta teden, v sedmem poskusu po več letih, je pobudnikom predloga o nezdružljivosti županske in poslanske funkcije končno uspelo; pravzaprav je bil 
izid glasovanja (za 48 in proti 36 poslancev) za marsikoga celo presenečenje.
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Poslanec in župan Franc Pukšič je razočaran in jezen, Branko 
Marinič pa zadovoljen (sicer sta oba glasovala proti uzakonitvi 
nezdružljivosti poslanske in županske funkcije).

„V našem Zakonu o vinu iz 
leta 2006 je eksplicitno nave-
deno, da vinogradniška obmo-
čja določa oziroma opredeljuje 
kmetijski minister na podlagi 
in v skladu z elaboratom, ki ga 
kot pooblaščena organizacija 
pripravlja Kmetijski inštitut 
Slovenije (KIS). Inštitut pa o 
tem predlogu sploh ni bil ob-
veščen. V tokratnem postopku 
spreminjanja mej in preime-
novanja je šlo vse čisto mimo 
zahtevane procedure; v bistvu 
gre za protizakonito dejanje,“ 
je poudarila enologinja Andre-
ja Brglez, sicer odlična pozna-
valka zakonodaje s področja 
vinarstva in vinogradništva, ki 
je aktivno sodelovala tudi pri 
oblikovanju danes veljavnega 
zakona o vinu iz leta 2006.

„Meje vinorodnih okolišev 
se smejo spreminjati le na 
osnovi strokovnega elaborata, 
ki bi takšne spremembe argu-
mentirano podkrepil, in kon-
senza tamkajšnjih ljudi. Tega 
pa ni, saj so pridelovalci razde-
ljeni - nekaj jih pobudo podpi-

ra, veliko pa ne. Poslanci tudi 
ne morejo kar tako predlagati 
spremembe zakona, ampak 
lahko dajo le pobudo pristoj-
nemu ministrstvu, minister pa 
nato lahko – ali pa tudi ne – 
predlaga spremembo zakona. 
Skratka, predlagatelji bi za za-
četek morali najprej imeti ta-
kšen elaborat, široko podporo 
pridelovalcev in nato podati 
predlog na kmetijsko mini-
strstvo. S konsenzom večine 
pridelovalcev, brez ostalih po-
stopkov, bi lahko preimenovali 
le ime ljutomersko-ormoškega 
podokoliša v podokoliš Jeru-
zalem Ormož.“

Dveri Pax pripravlje-
ne na ustavni spor

Brglezova meni, da je leta 
2006 sprejeta odločitev o sku-
pnem okolišu Štajerska Slove-
nija ena pametnih zadev, ki je 
uveljavljena: „S tem so se le-
galizirale poti grozdja in vina 
na širšem območju, kar je do-
bro za pridelovalce. Po nekaj 

letih se že kaže, da je bila to 
smiselna poteza,ki omogoča 
normalno ekonomiko pridelo-
valcem.“

Če bi se zgodilo, da bi ta-
kšen predlog o spremembi 
vinorodnega okoliša in novem 
poimenovanju vendarle bil iz-
glasovan, bi to po besedah Br-
glezove pomenilo, da nobeno 
grozdje, ki bi potovalo izven 
tega okoliša ali ki bi vanj prišlo 
iz drugega okoliša, ne bi imelo 
možnosti, da se iz njega naredi 
kakovostno ali vrhunsko vino. 
Avtomatsko bi lahko bilo proi-
zvedeno le deželno vino, to pa 
je degradacija. „Sicer pa, če bi 
se res zgodilo, da bi poslanci 
tak predlog spremembe zako-
na izglasovali, potem bo zakon 
šel še na državni svet, kjer pa 
si upam trditi, da bo zavrnjen. 
Če pa še tam ne bi padel, bo 
sledila tožba oziroma pritož-
ba na Ustavno sodišče! Brez 
dvoma, kajti pravna služba 
benediktinske kleti Dveri Pax 
s sedežem v Jarenini pri Mari-
boru jo je že pripravila! Ta klet 
ima svoje vinograde v treh 
podokoliših, in če bi bil tak 
predlog sprejet, bi avtomatsko 
padli na raven, ko bi lahko pri-
delovali le deželno vino. Tega 
pa gotovo ne bodo dovolili in 
zato so že, kot zagotovo vem, 
pripravili ustavno pritožbo, ki 
bo gotovo sprejeta in potrjena, 
saj temelji na veljavni zakono-
daji!“

Andrejo Brglez ob tem bolj 
skrbi dejstvo, da zakonodaja 
pri nas očitno ne pomeni ni-

komur več nič: „Vem, da je mi-
nister dobil na mizo negativno 
mnenje iz lastnih služb, nega-
tivno mnenje iz stroke, vendar 
pa se ni opredelil do tega pre-
dloga oziroma ga ni jasno za-
vrnil, kar bi glede na zakono-
dajo moral. Eno so strokovna 
priporočila – ta minister lahko 
upošteva ali pa ne, drugo pa je 
zakon, ki ga mora upoštevati 
vsak!“

Brglezova se ob tem še boji, 
da če bi bila takšna spremem-
ba izglasovana, bo to lahko 
sprožilo 'domino efekt': „Ne bi 
bilo nepričakovano, če bi se 
potem s podobnimi zahteva-
mi oglasili še iz drugih podo-
kolišev, in ne vem, kam nas bo 
to potem pripeljalo ...“

Vsa stroka naspro-
tuje spremembi

Kot je znano, predlagani 
spremembi zakona o vinu na-
sprotuje večina strokovnjakov, 
ki v prvi vrsti opozarjajo na to, 
da že sam postopek ni v skla-
du z zakonom, ob tem pa me-
nijo, da želena sprememba ni 
strokovno argumentirana. Na 
sestanku odbora za vinogra-
dništvo pri KGZS (ta je bil 18. 
aprila) so se tako predstavniki 
strokovnega društva vinogra-
dnikov in vinarjev Slovenije, 
Kmetijskega inštituta Slove-
nije, Biotehniške fakultete v 
Ljubljani, mariborske fakul-
tete za kmetijstvo in biosis-
temske vede ter KGZ izrekli 
proti predlagani spremembi 

in po tem srečanju je KGZS 
vsem poslanskim skupinam 
državnega zbora ter njegove-
mu predsedniku poslala do-
pis, v katerem jih poziva, naj 
nikar ne sprejemajo predloga 
o spremembi zakona o vinu 
po skrajšanem postopku, am-
pak naj se najprej izvede širša 
javna obravnava. Sicer pa, kot 
je še navedeno v štiri strani 
dolgem dopisu, je bila stroka 
vedno mnenja, da so v Slove-
niji potrebni večji okoliši in ne 
manjši. „Vso stroko čudi način 
sprejemanja, saj za spremem-
bo ni nobenih strokovnih ar-
gumentov. Tudi trditev, da se 
bo s spremembo lažje tržilo, 
ni podprta z nobeno resno 
ekonomsko ali tržno študijo,“ 
so še vljudno zapisali in za-
ključili z besedami: „KGZS na 
osnovi navedenih argumentov 
nasprotuje predlagani spre-
membi zakona, ki ni v skladu 

s sedanjim zakonom o vinu, je 

neusklajena in premalo premi-

šljena in bo lahko tako v stro-

kovnem kot poslovnem smislu 

naredila veliko škodo.“

Koliko so vinski strokov-

njaki tudi poslanci, je seveda 

povsem druga stvar, gotovo pa 

bo njihova odločitev temeljila 

bolj na politiki kot na (stro-

kovnem) znanju. Bo pa nadvse 

zanimivo videti, ali bo večina 

predlog spremembe vseeno 

potrdila, kljub temu da zdaj 

že vrabci na veji čivkajo, da je 

postopek protizakonit (če že 

nič drugega zanje kot politike 

ni sporno). In v tem kontekstu 

se je še bolj zanimivo vpraša-

ti, ali kmetijski minister Dejan 

Židan res ne ve, kaj pravi za-

konodaja in kako bi morali, če 

že, takšno spremembo zakona 

izpeljati ... 
SM

Ormož, Ptuj, Ljubljana � O spremembi vinskega zakona v torek

Že postopek spremembe v nasprotju z zakonom
Kot je že znano, bodo poslanci v Državnem zboru v torek, 24. maja, med drugim obravnavali in glasovali tudi o predlogu spremembe Zakona o vinu, po 
katerem naj bi se iz okoliša Štajerska Slovenija izločil ljutomersko-ormoški podokoliš in postal samostojen okoliš z novim imenom Jeruzalem Sloveni-
ja. Kakšen bo izid, je težko napovedati, ve pa se, da takšni spremembi nasprotuje večina strokovnjakov, predvsem s stališča, da je že sam postopek 
spremembe zakona po hitrem postopku protizakonit.

Popravek
V sestavku »Jeruzalem, Ormož - Za dopolnitev zakona o 

vinu in proti njej: Za monopol ali za večjo prepoznavnost?«, 
objavljenem v torkovi številki na strani 3, smo, zapisali, da 
bo državni zbor o dopolnitvi zakona o vinu sklepal na pone-
deljkovi seji (16. maja). V bistvu pa se je ta ponedeljek, 16. 
maja, samo pričela seja državnega zbora, na njej pa je ta do-
polnitev kot 7. točka dnevnega reda, in kot so nas obvestili, 
naj bi se o tej točki razpravljalo v torek . Za zavajajočo trditev 
se opravičujemo.

Uredništvo

V Ptujski kleti so presenečeni
„Preseneča nas, da parlament obravnava predlog za izloči-

tev podokoliša Ljutomersko-Ormoške gorice iz vinorodnega 
okoliša Štajerska Slovenija in njegovo preoblikovanje v novi 
okoliš Jeruzalem Slovenija po hitrem postopku. Pobudniki pre-
dloga nas namreč niso seznanili z razlogi oziroma argumenti 
za spremembo, predlog pa tudi z drugimi vinarji in vinogradni-
ki našega okoliša ni bil večinsko usklajen. Zaradi uvedbe odlo-
čanja po hitrem postopku je bil onemogočen dialog in usklaje-
vanje vsebine predloga med stroko in tudi vsemi drugimi zain-
teresiranimi subjekti, saj bi lahko v okviru razprave v primeru 
redne zakonodajne procedure širše in v miru poslušali stališča 
in razprave strokovnjakov in ljudi iz panoge,“ je v odgovoru na 
naše vprašanje, kako komentirajo predlog spremembe zako-
na o vinu, povedal direktor Ptujske kleti Alojz Erlač.



Čeprav je bilo med krajani 
slišati, da so bili o dogodku, ki 
se je zgodil v sredo, 18. maja, v 
prostorih kidričevske šole pre-
slabo obveščeni, se je predstavi-
tve projekta nameravane širitve 
centra za ravnanje z nevarnimi 
odpadki v Kidričevem udeležilo 
okoli 45 krajanov. Župan obči-
ne Kidričevo Anton Leskovar 
je pojasnil, da so javno predsta-
vitev predstavniki podjetja Sau-
bermacher pripravili na pobu-
do krajevnega odbora Kidriče-
vo, ter dodal, da se problemi ve-
dno rešujejo le s pogovorom; če 
ni dialoga, tudi rešitev ne more 
biti. Krajanom je pojasnil, da so 
o nameravani širitvi centra za 
ravnanje z nevarnimi odpadki, 
ki je v okviru industrijskega 
kompleksu tovarne Talum, raz-
pravljali že na občinskem svetu 
prejšnjega mandata. Tam so se 
že dogovorili, da bodo na obči-
ni imenovali posebno komisijo, 
ki bo spremljala gradnjo oziro-
ma širitev centra. Glede na po-
budo za izvedbo referenduma 
o zaprtju centra, ki ga je občini 
v imenu nestrankarskega gi-
banja za Kidričevo posredoval 
vodja gibanja Branko Štrucl, pa 
je župan pojasnil, da pobuda ni 

bila popolna. „O tem je občina 
vodjo gibanja obvestila, a svoje 
pobude niso dopolnili, zato ob-
činskemu svetu ne morem pre-
dlagati razpisa referenduma, saj 
za to nimamo zakonske osno-
ve,“ je pojasnil župan Leskovar.

Direktor podjetja Sauberma-
cher Slovenija Rudolf Horvat 
je krajanom v besedi in sliki 
predstavil podjetje ter name-
ravano posodobitev centra za 
ravnanje z nevarnimi odpadki 
(o tem smo že podrobneje pisa-
li). Ob tem je posebej poudaril, 
da v Kidričevem ne bodo opra-
vljali nobene dokončne obdela-
ve nevarnih odpadkov, še manj, 
da bi jih sežigali, ampak jih 
bodo samo začasno skladiščili, 
delno ločili, nato pa prepeljali v 
nadaljnjo dokončno obdelavo.

„Jasno vam povem, da želi-
mo vse, kar bomo počeli, dela-
ti transparentno in da želimo 
sodelovati s krajani, zato smo 
tudi predlagali komisijo na 
občini, ki bo spremljala potek 
izgradnje in delovanje centra. 
Zavedamo se, da so poleg kraja-
nov v naše delo uprte tudi oči 
ministrstva za okolje, inšpekcij-
skih služb in drugih,“ je dejal 
Horvat ter krajane Kidričeve-

ga, ki jih to zanima, povabil na 
ogled podobnega centra v bli-
žini Gradca.

Na nujnost in pomembnost 
posodobitve ter širitve centra, 
kar bo veljalo okoli 4 milijone 
evrov, je opozorila tudi Mojca 
Letnik, direktorica podjetja Sa-
ubermacher Slovenija. Ob tem 
je poudarila, da so eno redkih 
slovenskih podjetij, ki jim je za 
delovanje tega centra uspelo 
pridobiti zahtevno IPPC-dovo-
ljenje, ter dodala, da je na ta 
center vezano tudi več kot 30 
delovnih mest.

Nekaj tehničnih podatkov o 
obsegu in delovanju sedanjega 
centra ter o njegovi namerava-
ni posodobitvi in širitvi pa je 
krajanom predstavil Andrej 
Gomboši, pomočnik direktor-
ja Saubermacher Slovenija. Ob 
tem je poudaril, da bo center, 
ki se razprostira na okoli 6000 
kvadratnih metrih, ki so v lasti 
Silkema, projektiran in zgrajen 
varno in tako, da emisije v oko-
lje ne bodo možne. Njegovo 
dno bo zaščiteno pred morebi-
tnim razlitjem nevarnih odpad-
kov, streha bo služila za zbira-
nje deževnice, na njej pa bodo 
postavili tudi sončno elektrar-
no. Emisija v zrak bo možna le 
na enem mestu, pred izpustom 
pa bo vgrajenih več filtrov.

Vprašanja 
udeležencev 
predstavitve

Krajani so bili zelo zvedavi, 
saj so predstavnikom Sauber-
macherja postavili več zanimi-
vih vprašanj. Eno od krajank je 
zanimalo, zakaj pri delu centra 
ne uporabljajo laboratorijev 
znotraj tovarniškega komple-
ksa Taluma, ki bi jim ljudje za-
gotovo bolj zaupali, a je dobila 
odgovor, da v lastnih laborato-
rijih centra preverjajo le vse-
bino in istovetnost odpadkov 
ob vhodu in izhodu. Druga je 
vprašala, ali so za širitev cen-
tra v Saubermacherju že uspeli 
pridobiti vodovarstveno dovo-

ljenje, in dobila odgovor, da pri 
tem ni bilo posebnih težav, saj 
izpolnjujejo vse pogoje. Eden 
od krajanov je vprašal, kakšne 
bonitete bodo imeli krajani od 
tega, da bodo poleg številnih 
negativnih vplivov na okolje 
morali prenašati še center za 
ravnanje z nevarnimi odpadki, 
a mu je župan Leskovar poja-
snil, da imajo že sedaj bonite-
te v tem, da nevarne odpadke 
z območja občine Kidričevo 
sprejemajo v center za ravna-
nje z nevarnimi odpadki brez-
plačno.

Na vprašanje, koliko odpad-
kov dnevno predelajo sedaj 
in koliko jih bodo po prenovi 
in širitvi, so odgovorili, da jih 
sedaj skladiščijo in delno pre-
delujejo največ 10.000 ton, pre-
ostanek pa prevažajo direktno 
od naročnikov do sežigalnice 
ali drugega centra. Po prenovi 
in širitvi centra pa imajo do-
voljenje za 53.000 ton, vendar 
takih količin zagotovo ne bodo 
dosegli, saj je trend nevarnih 
odpadkov v industriji v upada-
nju.

Na vprašanje, katere vrste 
nevarnih odpadkov bodo zača-
sno skladiščili v Kidričevem in 
ali ob skladiščenju uporabljajo 
kakšne kemijske dodatke, smo 
slišali, da je največ, okoli 85 od-
stotkov, muljev iz avtopralnic, 
veliko je raznih industrijskih 
emulzij in odpadnega olja.

Krajani so opozorili tudi na 
neznosen smrad, ki se ob ve-
čerih širi z območja Taluma 
proti blokovskemu naselju, do-
mnevno iz centra za ravnanje z 
nevarnimi odpadki, a je Rudolf 
Horvat to odločno zanikal ter 
pojasnil, da delajo v centru 
samo v eni izmeni, ter zatrdil, 
da omenjeni smrad zagotovo 
ne uhaja iz njihovega centra.

Oglasil se je tudi Branko 
Štrucl, ki vodi nestrankarsko 
gibanje za Kidričevo, in pred-
stavnikom Saubermacherja 
očital, da ljudi zavajajo. Krajane 
je seznanil, da so pred kratkim 
v kidričevskem centru sprejeli 

več kot 50 ton nevarnih odpad-

kov iz koprskega Kemplasta, a 

so to pred novinarji odločno 

zanikali. Očital jim je tudi, da 

na podobnem zbirnem centru 

za odpadke na Vrhniki niso 

izpolnili obljub, ki so jih dali 

krajanom, ob tem pa poudaril: 

»Jezi nas, ker ne govorite resni-

ce, ker ljudi zavajate. Očitno 

zagovarjate le svoj kapital, mi 

pa predvsem zdravje naših lju-

di. Zato vam nihče več ne ver-

jame in zato bomo vztrajali, da 

se razpiše referendum; naj se o 

širitvi ali zaprtju centra odloči-

jo krajani. To pravico jim daje 

ustava in nihče nam je ne more 

odvzeti. Do sedaj smo zbrali 

več kot 500 podpisov, zahte-

vamo zaprtje centra in pri tem 

bomo vztrajali. Če bo treba, 

bomo šli po svojo pravico vse 

do državnega zbora!«
Direktor Rudolf Horvat je 

vse očitke na račun Sauberma-
cherja in centra v Kidričevem 
z umirjenim tonom zavrnil, ob 
tem pa poudaril: „Veste, včasih 
smo bili revni in čisti, danes pa 
smo bogati in umazani, ven-
dar verjemite, da v Sauberma-
cherju želimo in delamo tako, 
da bi bili tudi danes čimbolj 
čisti!“ Sicer pa je precej nestr-
pno razpravo pomagal umiriti 
tudi župan Anton Leskovar, 
ki je poudaril, da je dolžnost 
župana in občine, da v prvi 
vrsti zagotovi zdravo življenje 
svojim občanom, ob tem pa se 
morajo krajani zavedati, da je 
dragoceno vsako delovno me-
sto in da so dolžni pomagati 
tudi podjetjem, ki se želijo raz-
vijati in zaposlovati. „Naša ob-
čina je zagotovo ena največjih 
po številu delovnih mest na 
svojem območju, kljub temu 
pa imamo več kot 350 neza-
poslenih, kar je nad državnim 
povprečjem, zato je za nas vsa-
ko delovno mesto dragoceno; 
tudi v primeru posodobitve 
centra za ravnanje z nevarnimi 
odpadki je tako. Sicer pa si vsi 
želimo varno in zdravo okolje 
in prepričan sem, da se bodo 
v Saubermacherju držali vseh 
zahtevanih okoljskih predpi-
sov ter danih obljub,“ je dejal 
Leskovar.

Sicer pa so se razšli mirno in 
z obljubo predstavnikov inve-
stitorja, da bodo v kratkem ob-
čane, ki bodo želeli, popeljali 
na ogled podobnega centra za 
ravnanje z nevarnimi odpadki 
v sosednji Avstriji; prijave za 
ogled naj bi zbirali na Občini 
Kidričevo.

M. Ozmec
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Od tod in tam
Ljutomer � Razstava slikarke in kiparke

V ljutomerski galeriji Anteja Trstenjaka bodo 
do konca tega meseca na ogled dela slikarke Pa-
vle Krajnc iz Male Nedelje in kiparke Kristine Ro-
žman iz Bele krajine. Krajnčeva izhaja iz slikarske 
šole akademskega slikarja Mirka Rajnarja iz Murske 
Sobote, Rožmanova pa se s svojimi deli prvič predsta-
vlja Prlekom. Posnetek je z odprtja razstave: Kristina 
Rožman, Pavla Krajnc (v sredini) in vodja galerije 
Srečko Pavličič.

NŠ

Popravek
V 37. številki Štajerskega tednika smo v članku Kaj 

veš o kajenju? v besedilu pod sliko napačno zapisali 
ime ene od sodelujočih v akciji, ki se pravilno glasi Glo-
ria Mlinarič. Za napako se opravičujemo.

Uredništvo

Foto: NŠ

Kidričevo � Projekt širitve centra za nevarne odpadke predstavili še krajanom

Krajani bodo vztrajali pri zahtevi za zaprtje 
Na pobudo krajevnega odbora Kidričevo so predstavniki podjetja Saubermacher nameravano posodobitev in širitev centra za ravnanje z nevarnimi 
odpadki predstavili še krajanom. Ti so imeli vrsto vprašanj, vodja nestrankarskega gibanja Branko Štrucl pa je napovedal, da bodo vztrajali pri razpisu 
referenduma z zahtevo, da center zaprejo.

Foto: Martin Ozmec

Krajane Kidričevega so o varnosti posodobljenega centra za ravnanje z nevarnimi odpadki prepriče-
vali (z desne) Rudolf Horvat, Mojca Letnik in Andrej Gomboši.

Uničevanje ptujske 
arheološke 
dediščine

V Novi Sloveniji ob med-
narodnem dnevu muzejev 
opozarjamo javnost na ve-
lik pomen muzejev. Vsebina, 
ki jo muzeji predstavljajo, je 
neprecenljiva zbirka narodo-
vega bogastva in spomina, 
ki ga v različnih oblikah in 
podobah posredujejo ljudem. 
Ob tej priložnosti v Novi Slo-
veniji čestitamo vsem muzej-
skim delavcem, ki s svojim 
delom ohranjate zgodovin-
sko in kulturno dediščino slo-
venskega naroda. 

Žalosti nas, da se pome-
na kulturne dediščine ne 
zavedajo povsod v zadostni 
meri. Tudi občinske oblasti 
in vlada se obnašajo pogosto 
mačehovsko do narodne de-
diščine, kar dokazujejo tudi 
neprimerni posegi v prostor 
na Krasu. V zadnjem času je 
zelo aktualna selitev ptujske 
arheološke zbirke v nepri-
merne in neurejene prostore. 
V Novi Sloveniji temu naspro-
tujemo in obsojamo pobudo 
ptujske mestne oblasti, ki se 
je na podlagi soglasja mini-
strstva za kulturo odločila se-
liti arheološke zbirke. Vsaka 
začasna selitev arheološke 
zbirke v neurejene prostore je 
napačna odločitev, zapiranje 
zbirke v zaboje pa pomeni 
uničevanje kulturne dedišči-
ne. Selitvi in zapiranju zbirke 
v zaboje nasprotuje tudi stro-
ka, ki je tudi javno obsodila to 
početje. Zato v Novi Sloveniji 
upravičeno zahtevamo, da se 

vsi postopki selitve opravijo 
v skladu z navodili stroke in 
na za to primeren prostor, saj 
zaprta zbirka pomeni mrtvo 
zbirko ali bolje rečeno umor-
jeno kulturno dediščino.

V Novi Sloveniji opozarja-
mo, da ptujska arheološka 
zbirka vsebuje eno najpo-
membnejših srednjeevrop-
skih zbirk kamnitih spome-
nikov, ki so neprecenljive vre-
dnosti. Zbirka je presodnega 
pomena za razumevanje 
mnogih ključnih vprašanj an-
tične zgodovine in jo obisku-
jejo številni tuji strokovnjaki, 
domači ter tuji študentje.

Kulturna dediščina je po 
mednarodnih konvencijah 
pravica vseh. V kolikor ni 
omogočena dostopnost do 
nje, je javnosti kratena osnov-
na človekova pravica in če de-
diščina ne služi javnosti in ni 
na ogled, predstavlja mrtev 
kulturni kapital in pomeni 
izbris kolektivnega spomina 
za mnoge generacije.

V primeru ptujske zbirke 
ni ogrožena le ptujska arheo-
loška dediščina. Ogrožena je 
slovenska dediščina in s tem 
celotna dediščina raznolike-
ga in drugačnega sveta.

Slovenski narod je ta trenu-
tek ogrožen natančno toliko, 
kolikor je ogrožena njegova 
kulturna dediščina in s tem 
tudi njegov jezik. Čas je že, 
da se tega temeljnega dejstva 
zave tudi ministrica za kultu-
ro Majda Širca. Kot predstav-
nica slovenskega ljudstva se 
je dolžna postaviti na stran 
ohranjanja (ptujske) kultur-
ne dediščine kot temelja slo-
venstva.

Strokovni odbor 
za kulturo NSi

Prejeli smo



Zveza društev upokojencev 

Slovenije (ZDUS) je nevladna, 

neprofitna in samopomočna 

organizacija, ki je bila ustano-

vljena pred 66 leti, vanjo pa 

je včlanjenih blizu 234.000 

upokojencev iz 502 društev 

po vseh državi. Temeljna skrb 

ZDUS sta kakovostno življenje 

starejših v Sloveniji in medge-

neracijsko sožitje ter ohranja-

nje solidarnosti med prebival-

ci Slovenije.

Gospa Kožuhova, vaše 
stališče do nove pokojnin-
ske zakonodaje je mnogim 
že znano, pa vendar, kaj 
menite o tem tik pred dne-
vom referendumov?

»V Zvezi društev upokojen-

cev Slovenije smo veliko de-

lali na področju predlaganih 

sprememb zakonodaje. Naše 

enotno stališče je, da je treba 

ta zakon podpreti iz več razlo-

gov. Zelo pomemben razlog 

je v tem, da bodo po novem 

zakonu pokojnine nehale pa-

dati. To je zelo pomembno, 

saj je sedaj že več kot polovi-

ca slovenskih upokojencev v 

socialni stiski. Razmerje med 

plačo in pokojnino bo dvi-

gnjeno na 80 odstotkov, kar 

je še pomembneje za bodoče 

upokojence kot za sedanje. 

Nujnost sprejetja tega zako-

na pa je preprosto potrebna 

zato, ker vedno več Slovencev 

presega starost 60 let, pokoj-

ninski sitem pa je zasnovan 

tako, da vedno mlajši še za-

posleni plačujejo za tiste, ki 

so v pokoju. Tudi ko sem bila 

jaz mlajša in zaposlena, smo 

delali za starejše, tedaj je bilo 

upokojencev še manj, ker so 

umirali prej kot danes, zato 

je bilo sredstev zanje dovolj, 

celo toliko, da smo iz tedanjih 

viškov gradili tudi vrtce in po-

čitniške domove. Zadnja leta, 

ko se je zadeva prevesila, ko 

je starejših vedno več, pa je 

logično, da v pokojninski bla-

gajni zmanjkuje denarja, zato 

mora država že letos k sred-

stvom, zbranim za redne po-

kojnine, dodati 1,3 milijarde 

evrov in zato so spremembe 

zakonodaje nujne.«

Sindikati očitajo tej in 
prejšnjim vladam vrsto 
napak in pomanjkljivosti 
na tem področju. Se z nji-
mi strinjate?

»Res je to, kar trdijo sindi-

kati, da pred leti ne bi smeli 

zmanjšati prispevka deloda-

jalcev in da ne bi smeli dovoli-

ti, da nekateri delodajalci niso 

plačevali niti obveznega dela-

vskega prispevka. A zdaj smo, 

kjer smo, rezultati so porazni, 

država je na robu bankrota, In 

če zakon ne bo sprejet, si bo 

morala drugo leto manjkajoč 

denar izposojati še naprej, 

čeprav je že sedaj do vratu 

v dolgovih. Zato pozivamo 

predstavnike vseh sindikatov, 

da stopimo skupaj in da pod-

premo to zakonodajo in se 

nato skupaj lotimo izboljšanja 

minimalnih plač. Kajti od viši-

ne plač je odvisna tudi višina 

vseh prispevkov in seveda 

tudi višina pokojnin.

Sicer pa moram reči, da mi 

je težko, da smo se s sindikati 

znašli na dveh različnih stra-

neh, kajti to je samo v prid 

kapitalu, vsem ostalim pa v 

škodo. Premalo smo se pogo-

varjali, da ne govorim o neu-

činkoviti politiki, ki je kriva, 

da je do tega sploh prišlo. Edi-

ni smisel politike je, da ureja 

državo tako, da se ljudje med 

sabo ne sprejo. To pomeni, 

da pripravi zakone tehtno in 

preudarno in jih da v javnost 

šele takrat, ko bo večina zado-

voljna s predlogom, ki ga pri-

pravijo strokovnjaki. To pa se 

v tem primeru ni zgodilo.«

Tudi vlada ni pri svojih 
potezah najbolj prepričlji-
va. Kaj menite vi?

»Vlada samo jamra in ne-

nehno poudarja le, da smo se 

o vsebini predlaganih spre-

memb pokojninske zakonoda-

je pogovarjali že dovolj dolgo, 

ampak ta čas zame sploh ni 

pomemben. V Angliji spreje-

majo pomembne zakone tudi 

po pet let, zato bi tudi pri nas 

morali vedeti, da enostavno 

ne moreš z glavo skozi zid. Tu-

kaj se vidi tudi aroganca mla-

de administracije v vladnih 

službah, ki si domišlja, da lah-

ko premaga civilno družbo, 

ne zaveda pa se dejstva, da se 

življenje dogaja med ljudmi, 

ne pa v vladnih krogih. Že 

zaradi tega bi morali ljudem 

prisluhniti. Trdno upam, da 

bodo ljudje toliko pametni, 

da bodo šli na referendum, saj 

bo potem boljše za sedanje in 

kasnejše upokojence, saj se bo 

lahko stabiliziralo razmerje 

med plačami in pokojninami. 

Odlaganje upokojevanja za ne-

kaj mesecev do leta 2023 bo 

sicer za tiste, ki se odpravljajo 

v pokoj, težko sprejemljivo, 

ampak s tem, da bo toliko in 

toliko ljudi šlo nekaj mesecev 

kasneje v pokoj, pomeni, da 

bodo toliko dlje plačevali v 

pokojninsko blagajno, prihra-

nilo pa se bo tudi nekaj denar-

ja, da bo pokojninska blagajna 

vzdržna. Obetajo se fleksibil-

ne oblike upokojevanja, tako 

da bo mnogim tudi lažje, saj 

ne bo treba delati polnih 8 

ur, ampak manj, saj se bodo 

lahko upokojili le delno, če 

pa bodo delali čez polno de-

lovno dobo, pa bodo lahko še 

naprej prejemali plačo in del 

pokojnine, to pa je vsekakor 

prednost.

Res pa je, da je to prednost 

predvsem za izobražene ljudi 

in za tiste, ki vse življenje de-

lajo to, kar radi delajo. Ljudje, 

ki delajo težka fizična dela, se 

raje odločajo za odhod v po-

koj, ampak tega ne počno le 

zato, ker so preveč utrujeni, 

ampak zato, ker so preveč ne-

gotovi. V konfliktni situaciji 

so, saj jim na eni strani država 

podaljšuje delovno dobo, po 

drugi strani pa jih delodajalci 

mečejo na cesto, ker so zanje 

predragi in ker jim morajo 

plačevati socialne dodatke, 

ki jih tistim, ki jih zaposlujejo 

samo za določen čas, ne daje-

jo več. Zaradi tega ljudje raje 

odhajajo v pokoj, ker vedo, 

da če bodo dobili pokojnino, 

bodo dobili vsaj nekaj, če pa 

bodo zaposleni, pa sploh ne 

vedo, kaj bo z njimi, če bodo 

plačo dobili ali ne. In tu je dr-

žava povsem odpovedala, saj 

bi morala vse te mehanizme 

uskladiti, vsaj to smo priča-

kovali, da bo država nastavi-

la strokovnjake, ki se bodo s 

starejšimi delavci pogovarjali 

o tem, ali bodo lahko in ali 

bodo sposobni na svojem 

delovnem mestu delati še 15 

let, ali bo podjetje in država 

za to zainteresirana ali ne. 

Vsekakor pa prihaja do takih 

težav samo zaradi tega, ker je 

ta zakon neusklajen z ljudmi, 

z dejanskimi razmerami.«

Kaj pa menite o ravna-
nju vodstva DeSUSa, ki se 
takim predlogom ne stri-
nja?

»Najprej je treba vedeti, da 

stranka DeSUS ni zastopnik 

upokojencev, čeprav se za to 

samo proglaša. Dejstvo je, da 

je DeSUS tipična politična 

stranka, saj govorijo in odlo-

čajo o nečem, ne da bi ljudi 

sploh vprašali, kaj od tega pri-

čakujejo ali kaj hočejo. Prav 

v ničemer niso drugačni od 

drugih strank in to je posebej 

prišlo do izraza pri obravnavi 

pokojninske zakonodaje. Mi 

smo se sicer trudili, da bi z nji-

mi sodelovali, ampak človek 

ne more sodelovati, če nekdo 

od tebe pričakuje popolno 

pokorščino, češ, moj si in delal 

boš to, kar bom jaz želel, vse 

tisto kar jaz mislim, da je zate 

dobro, boš počel, zato ker jaz 

tako mislim. Tako vendar ne 

gre in ne more iti. Zveza dru-

štev upokojencev Slovenije 

ima vključenih ogromno zelo 

dobrih strokovnjakov, ki so 

bili še včeraj na odgovornih 

in vodilnih mestih ter dobro 

vedo, kako se čemu streže. V 

kakšni pametni stranki bi za-

gotovo bili dober vir za dobre 

ideje in delo. In ta stranka bi 

morala na naslednjih volitvah 

v sam vrh. A očitno to ni bil 

interes vrha te stranke.«

Kako pa ocenjujete pre-
dlog prvaka ene od strank, 
ki meni, da je Slovenija sita 
istih političnih obrazov in 
da nas lahko reši le še elita 
nadstrankarskih in kredi-
bilnih avtoritet?

»Treba je vedeti, da se je s 

politiko ukvarjala in posku-

šala že cela vrsta dobrih in 

sposobnih strokovnjakov, a jo 

je večina kmalu zapustila, ker 

je uvidela, za kaj gre. V naši 

politiki je preveč amaterske-

ga preigravanja, dokazovanja 

moči, štetja kosti, raznega 

podtikanja, to počno nezre-

le osebe. Pred dnevi sem v 

pogovoru na eni od televizij 

obema strankarskima prva-

koma dejala: nehajta se kre-

gati, nehajta podtikati drug 

drugemu, ker tega ljudje ne 

marajo, zato se tudi veliko do-

brih strokovnjakov v politiko 

sploh noče vključevati.

Sicer pa mislim, da bi Slove-

nijo lahko rešili, če bi vsi ljudje 

dobre volje stopili skupaj, ne 

glede na to, koliko izobrazbe 

imajo in življenjskih izkušenj. 

Če bi vsak naredil nekaj pozi-

tivnega na svojem področju, 

bi lahko trend obrnili v pravo 

smer, v smer razvite socialne 

države.

Sicer pa tudi v ZDUS-u za-

čenjamo projekt aktivnega dr-

žavljanstva, v katerem bomo 

vsakega našega člana posku-

šali motivirati, da bo odšel na 

obisk k poslancu na svojem 

področju. V 20 letih postso-

cialističnega sindroma ljudje 

doživljajo velike spremembe, 

prej se je razvijal enostran-

karski sistem polnih 50 let in 

ljudem se je standard ves čas 

samo dvigoval, zato sta ljudje 

in politika lahko ves čas živela 

drug ob drugem, saj so imeli 

od tega oboji nekaj pozitivne-

ga. Po letu 1991 pa so ljudje 

začeli debelo gledati, kaj pa 

se zdaj dogaja, zaradi poslab-

šanja razmer, ki so posebej 

prizadele malega človeka, so 

začeli kritizirati, neke uspe-

šne akcije pa na drugi strani 

ni bilo. Zato mislim, da so take 

skupine, kot je naša, sposobne 

marsikaj narediti. Vsak posa-

meznik seveda ne more veliko 

storiti, če pa stopimo skupaj 

in se organiziramo, pa smo za-

gotovo dovolj močni. V vsako 

poslansko pisarno bomo po-

skušali poslati po pet ljudi, da 

bodo poslanci čutili, da ima-

jo krit svoj hrbet, da bo vsak 

poslanec lahko odšel k vodji 

svoje poslanske skupine in 

mu jasno povedal: 'Poglej, jaz 

ne morem glasovati tako, kot 

si rekel ti in kot želi stranka, 

ker se ljudje s tem ne strinjajo. 

Če ne bom glasoval tako, kot 

od mene to pričakuje moje 

okolje, potem ne bom več iz-

voljen in stranka bo izgubila 

svoje mesto.' Prepričani smo, 

da lahko civilna družba na tak 

način doseže svoje prepriča-

nje tudi v parlamentu.«

Naj spomnimo le še javni 

poziv skupine ekonomistov s 

prvopodpisanim Tinetom Sta-

novnikom, ki je slovensko jav-

nost opozorila, da pokojnin-

ska reforma, o kateri bomo 

5. junija odločali na referen-

dumu, pomeni predvsem 

prilagajanje sistema socialne 

varnosti demografskim, soci-

alnim in ekonomskim spre-

membam v Sloveniji, pred-

vsem pa zagotavlja stabilno 

financiranje pokojninskega 

sistema vsaj do leta 2025.
M. Ozmec

Ptuj � Mateja Kožuh Novak o pokojninski zakonodaji

V naši politiki je preveč 
amaterskega preigravanja
V dneh, ko je pred slovenskimi državljani pomembna referendumska odločitev, je veliko razprav namenjenih predvsem predla-
gani pokojninski reformi. O tem in o aktualnih razmerah ter stališčih v Zvezi društev upokojencev Slovenije smo se pogovarjali s 
predsednico Matejo Kožuh Novak.
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Foto: M. Ozmec

Mateja Kožuh Novak: „Predstavnike vseh sindikatov pozivam, da stopimo skupaj, da podpremo to 
zakonodajo ter se nato skupaj lotimo izboljšanja minimalnih plač!“



petek � 20. maja 2011 Po naših občinah   7

Veliko cest smo tudi prekate-
gorizirali in za modernizacijo 
pridobili državna sredstva. Po-
sebej sem ponosen na objekt, ki 
je spremenil veduto Destrnika 
in našim najmlajšim občanom 
omogočil dostojno izobraževa-
nje, seveda govorim o naši šoli 
in telovadnici. Lani smo ta pro-
jekt zaključili še s športnim cen-
trom, brez obljubljene finančne 
pomoči ministrstva za šolstvo 
in šport. Tik ob šolski stavbi 
smo zgradili Volkmerjev dom 
kulture,“ je najprej povedal žu-
pan Franc Pukšič.

Sam pravi, da je zelo pono-
sen tudi na to, da mu je uspelo 
z zahtevo po vrnitvi preplačane 
izgradnje telekomunikacijskega 
sistema: „Če se spomnim začet-
kov in 'upora', ki izvirajo iz izgra-
dnje telefonije, lahko rečem, da 
imamo po celotni občini zgra-
jeno informacijsko avtocesto. V 
povezavi s telekomunikacijami 
ne morem mimo truda, ki sem 
ga kot poslanec skupaj z drugi-
mi kolegi poslanci vložil v Za-
kon o vračanju vlaganj v javno 
telekomunikacijsko omrežje, po 
katerem so občani vseh sloven-
skih občin dobili vrnjenih več 
kot 30 milijonov evrov preveč 
plačanih sredstev za izgradnjo 
takratnega telefonskega omrež-

ja. Na to sem zelo ponosen, saj 

bi bil, če do vračanj ne bi prišlo, 

ta denar namenjen za sanacijo 

NLB ali direktno za kredite taj-

kunom.“

Sicer pa so v Destrniku ob iz-

gradnji infrastrukture po bese-

dah župana Pukšiča vlagali tudi 

v ostale dejavnosti: „ Zavedali 

smo se, da je treba zagotoviti 

pogoje za družabno in kulturno 

življenje, po katerem je bil naš 

kraj zelo znan že v preteklosti. 

Prav na področju družabnega 

in kulturnega življenja bi mo-

rali storiti še več, zato upam, da 

se bodo v ta projekt vključili vsi, 

tudi tisti, ki jim je to poslanstvo. 

Ne smemo pozabiti na ureditev 

pokopališča, ki ga bomo morali 

skupaj z vežico v kratkem ob-

noviti, in spominskega obeležja 

padlim v prvi in drugi svetovni 

vojni. V zadnjem mandatu je 

bilo veliko poudarka na nakupu 

zemljišč za nadaljnji gospodar-

ski, turistični in stanovanjski 

razvoj občine Destrnik. V tem 

času smo tudi ustvarili deset de-

lovnih mest v podjetju Gradnje 

Destrnik, ki se je iz režijskega 

obrata razvilo v sodobno javno 

podjetje, ki skrbi za vzdrževanje 

infrastrukture, v nadaljevanju 
pa tudi za kanalizacijo in vodo-
vod.“

Prav tako so ves čas skrbeli 
za ustrezno opremljenost gasil-
skih društev, na papirju pa je 
zastal projekt Terme Janežovci: 
„Ta projekt omenjam s težkim 
srcem, saj mi je žal, da v času 
prejšnje vlade projekt ni stekel. 
Pa ne zato, ker ne bi bil upra-
vičen, saj smo pridobili sklep 
vlade, ampak posamezniki so 
vložili veliko truda, da projekt 
kljub sklepu vlade ni stekel. 
Najbolj žalostno pa je, da so 
ob takratnem gospodarskem 
ministru veliko proti projektu 
naredili tudi vidni predstavniki 
takratne vlade iz naših krajev. 
Kljub vsem zapletom na projek-
tu delamo, saj ima gradbeno do-
voljenje in iščemo investitorje 
doma in v tujini. Prepričan sem, 
da bomo tudi s tem projektom v 
prihodnosti uspeli!“

Sicer pa so v Destrniku v lan-
skem letu odprli še sodoben 
zdravstveni center in letos za-
ključili s podelitvijo koncesije 
zobozdravnici. Tako sedaj v 
zdravstvenem centru delujejo 
zdravnik, zobozdravnik in fizio-
terapevt ter lekarna.

Med večje letošnje in priho-

dnje naložbe pa župan Pukšič 
uvršča nakupe zemljišč ter 
izgradnjo vrtca, stanovanjsko-
poslovnega objekta in stano-
vanjske cone za individualno 
gradnjo. Idejne projekte za vse 
našteto je že pripravila mari-
borska gradbena fakulteta:„S 
tem bomo zagotovili nadaljnje 
pogoje za mlade družine, saj 
bomo tako uredili otroško var-
stvo in občanom omogočili 
zagotavljanje osnovnih dobrin 
ter servisiranje v domačem kra-
ju. Nadaljevali bomo izgradnjo 
kanalizacijskega omrežja, da 
bomo zadostili evropski direk-
tivi, ki Republiko Slovenijo do 
leta 2017 zavezuje k čiščenju 
odpadnih voda. Ponovno si 
bomo prizadevali za pridobitev 
državnih sredstev za nadalje-
vanje modernizacije državnih 
cest, križišč in krožišč, ki so že 
bila v proračunu RS, a so z na-
stopom Pahorjeve vlade izpadla 
kot ostali projekt iz Slovenskih 
goric, ki se ne izvajajo v Ljublja-
ni ali jih ne izvajajo župani, ki 
pripadajo vladni koaliciji.“

Na vprašanje, kakšne bi bile 
posledice za lokalne skupnosti, 
če bi bilo v skladu z novim za-
konom o regionalnem razvoju 
treba združiti podobne male 
občine, kot je Destrnik, pa je 
Pukšič odgovoril: „Lokalna sa-
mouprava je nastala 1996 in 
takrat je nastalo devet novih 
občin, med njimi tudi občina 
Destrnik-Trnovska vas in po 17 
letih lahko rečem, da je bila to 
najboljša odločitev, za katero so 
se odločili krajani vseh treh ta-
kratnih krajevnih skupnosti. Še 
vedno sem ponosen in vesel, da 
sem bil župan takratne skupne 
občine z odličnim občinskim 
svetom, ki je takoj, že čez štiri 
leta, realiziral zahtevo vseh ob-
čanov takratne občine po na-
stanku treh samostojnih občin. 
V tistem času smo na področju 
lokalne samouprave orali ledi-
no, saj je bila tudi zakonodaja 
precej nedorečena, kljub vsem 
težavam smo skupaj veliko na-
redili, saj smo delali in ne poli-
tizirali. Vsi vemo, da je regiona-
lizacija nujno potrebna, žal pa 
ta Pahorjevim botrom ni všeč, 
ker so vsi iz Ljubljane. Nujno je 
decentralizirati državo, naredi-
ti pokrajine in na njih prenesti 
nekatere pristojnosti skupaj z 
ljudmi in denarjem, ki ga sedaj 
delijo birokrati v Ljubljani. Nuj-
no je spoznati, da v tej državi ni 
samo župan g. Jankovič, ampak 
nas je ob njem še več kot dvesto 
ostalih, ki pobiramo drobtinice 
iz proračuna RS!“

SM

Destrnik � Ob 13. občinskem prazniku

Z nakupom zemljišč do novih projektov
Na Destrniku, kjer se te dni začenjajo prireditve ob 13. občinskem prazniku, so nad ustvarjenim v obdobju samostojne občine zelo ponosni. „V tem času 
smo modernizirali okrog 60 km cest, veliko je bilo posodobitev, zgradili smo približno 14 km kanalizacije, veliko pločnikov in javne razsvetljave.

Foto: SM

Župan Franc Pukšič pravi, da 
so ogromno že naredili, v pri-
hodnje pa jih čakajo še veliki 
projekti.

Foto: SM

Veduto Destrnika bo v prihodnje obogatil še nov vrtec in večnamenska stavba; lani pa so na tej loka-
ciji slovesno odprli sodoben športni center (na posnetku).



V ligi sodelujejo gasilska 
društva iz štirih gasilskih zvez: 
Ptuj, Videm, Gorišnica in Dor-
nava. Vodstvo lige oziroma 
tekmovalni odbor sestavljajo 
delegati iz posameznih zvez: 
Ivan Golob, Janez Ambrož, 
Franc Šuen in Franc Milošič. 
Vključenih je 12 gasilskih 
društev: Prvenci-Strelci, Nova 
vas pri Markovcih, Žamenci, 
Grajena, Gajevci, Placerovci, 
Polenšak, Mala vas, Spuhlja, 
Mezgovci, Tržec, Markovci in 
Sobetinci. Sodelujejo tako mo-
ške kot ženske desetine, vsako 
izmed sodelujočih društev pa 
mora organizirati eno izmed 
serije tekmovanj. Prvo med 12 
tekmovanji lige 2011 je bilo 
izvedeno v začetku maja v Pr-
vencih, zadnje, z zaključkom 
in razglasitvijo rezultatov, pa 
bo 28. avgusta v Sobetincih.

Na tekmovanju v Prvencih 

so med moškimi ekipami sla-
vili domačini (PGD Prvenci-
Strelci), tudi zmagovalci lan-
skoletne medobčinske gasilske 
lige. Druga je bila ekipa PGD 

Spuhlja, tretja pa PGD Gajev-
ci-Placerovci. V ženski konku-
renci je zmagala desetina PGD 
Gajevci-Placerovci, druge so 
bile članice PGD Sobetinci in 

tretje domačinke, članice PGD 

Prvenci-Strelci. Naslednje tek-

movanje letošnje lige bo 28. 

maja v Žamencih.
MZ

Se pa v Rogoznici v tem 

obdobju pripravljajo na pra-

znične dneve v avgusta in sep-

tembru v sklopu 8. krajevnega 

praznika.

Osrednjo slovesnost ob 8. 

krajevnem prazniku bodo 

izvedli prvo soboto v septem-

bru. Ob tej priložnosti bi želeli 

dokončati ureditev športnega 

igrišča Kicar. Zemeljska dela 

so opravili že lani, vendar 

bodo sedaj s to investicijo mo-

rali počakati na čas po spreje-

mu občinskega podrobnega 

načrta, za katerega je kazalo, 

da bo sprejet do konca leta 

2010. Ureditev športnega igri-

šča v asfaltni izvedbi, s parki-

rišči in dovozi bo stala okrog 

200 tisoč evrov. Na majski seji 

sveta ČS Rogoznica so se tudi 

dogovorili, da bodo na obmo-

čju Kicarja izvedli nekatere 

novogradnje cestnih odsekov 

ter nekatere nujne preplasti-

tve na skupaj 1400 metrih cest. 

Ker letos praznujejo v Kicarju, 

bodo prednostno urejali ce-

stne odseke na tem območju.

Še vedno pa sameva delo-

višče ceste skozi Podvince na 

cesti Žihlava–Rogoznica, za 

katero so izvajalca del izbrali 

že avgusta lani. Delo je tako 

kot na Slovenskogoriški cesti 

dobilo Cestno podjetje Ptuj in 

15. oktobra lani opravilo nekaj 

pripravljalnih del (spomnimo 

se, lani so bile volitve), zatem 

pa se do danes še ni nič pre-

maknilo. Gre za 2,7 milijona 

vredno investicijo, ki zajema 

2,4 km ceste, celotno naselje 

Podvincev od hišne številke 

62 naprej. Zgradili naj bi jo 

v dveh etapah. Investicija za-

jema potrebno sanacijo voz-

iščne konstrukcije, izgradnjo 

kolesarskih poti, hodnikov za 

pešce, avtobusnih postajališč, 

sanacijo in pravilno tehnično 

ureditev sedmih cestnih pri-

ključkov, izgradnjo javne raz-

svetljave, vodovoda, fekalne 

kanalizacije, odvodnjavanje 

prometnih površin in ureditev 

infrastrukturnih vodov, kot so 

elektro, KTV- in telefonsko 

omrežje. Vrednost prve etape 

v dolžini enega kilometra zna-

ša 1,2 milijona evrov, prispe-

vek MO Ptuj v tej fazi projekta 

pa je 500 tisoč evrov.

Vodja oddelka za gospodar-

ske javne službe, investicije, 

kakovost in gospodarstvo MO 

Ptuj Janko Širec je te dni 

povedal, da iščejo rešitev za 

gradnjo kanalizacije na tem 

območju, ki je sicer predmet 

drugega projekta (nadaljeva-

nje projekta podtalnice – dru-

ga faza), za katero pa v MO Ptuj 

nimajo še nobenih dokumen-

tov oziroma podpisov ministr-

stev kljub številnim obljubam, 

da projekt ni ogrožen in da se 

bo v vsakem primeru izvajal. S 

tem se želijo ogniti nepotreb-

nemu razkopavanju po že zgra-

jeni cesti, ampak naj bi dela na 

kanalizaciji izvajali vzporedno 

z gradnjo oziroma rekonstruk-

cijo ceste. Če bodo rešitev na-

šli, rok je do konca tega tedna, 

naj bi se gradnja nemudoma 

pričela v naslednjih dneh. De-

nar pa v nobenem primeru ni 

izgubljen, pogodba o gradnji 

ceste skozi Podvince velja, le 

rok za izgradnjo bo treba po-

daljšati, zagotavlja Širec.

Kot je povedal predsednik 

sveta ČS Rogoznica Janko Čeh, 

se trudijo, da bi čim prej poi-

skali tudi rešitev za pridobitev 

zemljišča za postavitev pre-

črpalne postaje na območju 

Kicarja, da bi enkrat za vselej 

rešili vprašanje oskrbe z vodo 

na najvišje ležečih predelih Ki-

carja, kjer je ta občasno mote-

na. Za zemljišče v velikosti 10 

m2 naj bi v zameno MO Ptuj 

asfaltirala eno od poti na tem 

območju.
MG

Spodnje Podravje � Medobčinska gasilska liga 2011

V tej sezoni 12 tekmovanj
V soboto, 7. maja, je bilo v Prvencih organizirano prvo izmed serije tekmovanj v hidrantni vaji v medobčinski 
gasilski ligi 2011.

Foto: MZ

Moška ekipa PGD Prvenci-Strelci, zmagovalci lige 2010, je prvo mesto dosegla tudi na prvem tek-
movanju v ligi 2011.

Ptuj � S seje sveta ČS Rogoznica

Že podaljšali rok izvedbe
V ČS Rogoznica je tačas odprto gradbišče na Slovenskogoriški cesti. Njena rekonstrukcija vključu-
je tudi gradnjo hodnikov za pešce in kolesarskih stez. Dela so pričeli že septembra lani, dokončali 
pa jih bodo do konca junija letos, so določili z aneksom za podaljšanje roka izgradnje.
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Foto: Črtomir Goznik

V ČS Rogoznica imajo veliko infrastrukturnih problemov, vsaka seja sveta je posvečena njihovemu 
reševanju.

Od tod in tam
Slovenija � Izvoljen prvi predsednik Sveta

V ponedeljek je v prostorih kmetijskega ministr-
stva v Ljubljani potekala ustanovna seja Sveta za 
promocijo kmetijskih in živilskih proizvodov (Sve-
ta). Svet, ki ga je imenovala vlada, je za svojega predse-
dnika izvolil Anton Balažica, sicer predstavnika živilsko 
predelovalne industrije pri Gospodarski zbornici Slove-
nije (GZS). Za namestnika je bil imenovan Ciril Smrkolj 
iz Kmetijsko-gozdarske zbornice Slovenije (KGZS). Člani 
sveta so še Anton Jagodic s KGZS, Anita Jakuš z Zadružne 
zveze Slovenije, Marko Višnar in Tatjana Zagorc z GZS, 
Zbornice kmetijskih in živilskih podjetij, ter predstavnika  
ministrstva za kmetijstvo Branko Ravnik in Luka Koče-
var. Svet se je na ponedeljkovi ustanovni seji seznanil še 
s predvidenimi koraki za izvajanje zakona o promociji 
kmetijskih in živilskih proizvodov in pristopil k oblikova-
nju sektorskih odborov ter posvetovalnega odbora, kot cilj 
pa so člani zadali tudi čimprejšnje oblikovanje strategije 
promocije.

SM

Podlehnik � Florijanova nedelja

Na drugo nedeljo v maju so se že tradicionalno pri 
Sveti Trojici v Halozah gasilci PGD Podlehnik zbrali 
pri pozni maši. Vse navzoče sta pozdravila predsednik 
PGD Andrej Belšak in župan Marko Maučič, mašo pa je 
daroval p. Martin Gašparič. Pri maši so sodelovali gasilci, 
praznično vzdušje pa so pričarali ljudski pevci. Na začetku 
maše so pevke Trstenke zapele pesem o gasilcih. Po maši 
pa so pred cerkvijo gasilci izvedli prikaz gasilske vaje gaše-
nja požarov v stavbi; vajo je vodil poveljnik Franc Arnuš, 
operativni vodja PGD, sledilo pa je družabno srečanje.

Zdenka Golub

Stojnci � Blagoslov obnovljene kapele

Gmajni, kot pravijo centru vasi v Stojncih, so v 
preteklih tednih dali novo podobo. Uredili so travo, 
uredili gredo, posadili drevesa. Krono vaškemu središču 
vsekakor daje kapela, ki je bila prav tako obnovljena. Slo-
vesen blagoslov je bil v soboto, 14. maja, pri večerni šmar-
nični molitvi. Na novo je bila prepleskana notranjost in 
zunanjost kapele, za kar je poskrbelo podjetje Moler, naj-
lepši del kapele pa predstavljajo freske svetnikov, ki sta jih 
ustvarila Maks Menoni in Franc Simonič. Za obnovljene 
kipce je poskrbela vaščanka Hedvika Rojko, nova, lično 
kovana vrata pa je naredil Milan Toplak, prav tako doma-
čin. Vaščani so zelo ponosni na novo podobo kapelico, ki 
je že resnično bila potrebna obnove. Vaški odbor in aktiv 
podeželskih žena iz vasi je ob sobotnem blagoslovu pri-
pravil prijetno druženje, ki se ga je udeležilo veliko število 
vaščanov. Kapelico je ob zapetih Marijinih pesmih blago-
slovil farni župnik Janez Maučec. Naslednje leto pa želijo 
v Stojncih obnoviti in blagosloviti tudi Kvarovo kapelo na 
drugem koncu vasi.

Alenka Rožanc

Foto: ZG

Foto: arhiv Agra

Foto: MZ



Kot so zapisali v listino, ki 

sta jo v prostorih Doma upo-

kojencev v Ptuju slovesno 

podpisala predsednica ZDUS 

Mateja Kožuh Novak in 

predsednik Matice umirovlje-

nika Hrvatške (MUH) Josip 
Vincek, so se najvišji pred-

stavniki obeh upokojenskih 

organizacij strinjali in dogovo-

rili, da začnejo in naprej razvi-

jajo dobro sodelovanje na po-

dročju skupnih interesov za 

dobrobit upokojencev obeh 

sosednjih držav. To bodo po-

čeli skozi obiske, srečanja in 

izmenjavo dobrih izkušenj, 

pri čemer bodo združili sile 

pri izvajanju različnih čezmej-

nih projektov za starejše, ki jih 

ponuja tudi Evropska unija.

Pred slovesnim podpisom 

listine so se predstavniki 

upokojenskih organizacij 

obeh držav sestali na delov-

nem pogovoru v prostorih 

ptujskega Doma upokojen-

cev. Iz sosednje Hrvaške sta 

se poleg predsednika Josipa 

Vinceka pogovorov udeležila 

še glavni tajnik MUH Branko 

Cvetkovič in član predsedstva 

Savan Tomaševič, medtem ko 

so ZDUS poleg predsednice 

Mateje Kožuh Novak zastopali 

še oba podpredsednika Anton 

Donko in Slavica Golob, pred-

sednik komisije za mednaro-

dne odnose Aldo Trnovec ter 

predsednica komisije za zdra-

vstveno varstvo Silva Gorjup.

Kot je pojasnila Silva Gor-

jup, je do pobude za okre-

pitev sodelovanja med upo-

kojenskima organizacijama 

obeh sosednjih držav prišlo 

ob praznovanju 65-letnice 

hrvaške matice upokojencev 

sredi aprila letos. Tedaj so se 

predstavniki obeh združenj 

upokojencev dogovorili, da 

bi bilo smiselno sodelovanje 

okrepiti s sporazumom, saj je 

izmenjava izkušenj s področja 

življenja in dela upokojenskih 

organizacij pomembna za vse 

upokojence. Skupaj so ugoto-

vili, da lahko s tem prispevajo 

k boljšemu delu organizacij, 

pa tudi k večjim, pomembnej-

šim uspehom na tem podro-

čju, kar bo zagotovo koristilo 

vsem starejšim iz obeh držav, 

predvsem pa omogočilo bolj-

še financiranje projektov za 

starejše v okviru Evropske 

unije.

Po slavnostnem podpisu 

listine o sodelovanju je Josip 

Vincek o pomembnem do-

godku poudaril: »Od tega spo-

razuma pričakujemo najprej 

enoten nastop v okviru Evrop-

ske unije, še posebej, kar se 

tiče predpristopnih pogajanj 

in upokojencev naše države v 

okviru Evropske unije. Vedeti 

je treba, da pri nas na Hrva-

škem živi od pokojnin skoraj 

tretjina prebivalcev. Moram 

povedati, da smo tovrstno 

sodelovanje med upokojen-

skimi organizacijami do sedaj 

sklenili že s sosednjo Madžar-

sko, pa tudi z Bosanci in Make-

donci, povezava s slovenskimi 

upokojenci pa je za nas toliko 

pomembnejša, saj je na naši 

poti do Evropske unije.«

Koliko upokojencev pa 
je na Hrvaškem in s kakšni-
mi težavami se ubadate?

»V Hrvaški imamo dobrih 

1,2 milijona upokojencev, od 

tega jih je v MUH včlanjenih 

okoli 269.000, kar pomeni, da 

smo najmočnejša organizaci-

ja na Hrvaškem. Naši največji 

problemi so predvsem zelo 

nizke pokojnine, saj znašajo v 

povprečju 40 odstotkov pov-

prečne plače, kar je najnižje v 

Evropi. Konkretno: povpreč-

na pokojnina pri nas je 2.165 

kun, in ker je tečaj evra 7 kun, 

to pomeni, da znašajo pov-

prečne pokojnine okoli 300 

evrov. Nižjo povprečno pokoj-

nino od Hrvaške imajo samo 

še Romunija, Bolgarija, Litva, 

Latvija in Estonija.«

Kako pa je z domovi za 
starejše, jih imate glede na 
veliko število upokojencev 
dovolj?

»Če bi sešteli število postelj 

v zasebnih domovih upoko-

jencev, bi jih bilo skoraj do-

volj, a vedeti je treba, da je pri 

nas le okoli tretjina upokojen-

cev sposobna plačevati drago 

bivanje v zasebnih domovih 

upokojencev. Javnih domov 

za upokojence, torej takih, ki 

jih je zgradila država in so bi-

stveno cenejši in dostopnejši, 

pa je daleč premalo, zato ne-

kateri čakajo na sprejem tudi 

do sedem let.«

Kakšne pa so cene v va-
ših domovih za starejše?

»Državni domovi so razme-

roma dostopni, saj je za dvo-

posteljno sobo treba plačati 

mesečno okoli 2.100 kun, v 

triposteljnih sobah pa okoli 

1.600 kun, medtem ko so za-

sebni domovi bistveno dražji, 

ponekod so cene mesečnih 

oskrbnin tudi do štirikrat višje 

od državnih, zato so dostopni 

le redkim, kajti večina si zara-

di nizkih pokojnin tega eno-

stavno ne more privoščiti.«

Predsednica ZDUS Mateja 

Kožuh Novak pa o podpisu 

listine povedala: »Moram reči, 

da je takšno povezovanje sta-

rejših po Evropi zelo koristno 

in dobrodošlo, saj omogoča 

upokojencem, da se uspešne-

je borijo za svoje pravice in 

jih tudi uveljavljajo. Zlasti je 

to pomembno za upokojence 

iz držav nekdanje Jugoslavije. 

Poleg tega je treba vedeti, da 

daje Evropska unija razmero-

ma precej denarja za delova-

nje nevladnih in neprofitnih 

organizacij, med katere sodijo 

tudi društva upokojencev, a 

hoče vedeti, za kaj gre, kam 

bo vložila denar, to pa zahteva 

tesnejše sodelovanje med dr-

žavami na tem področju.

Sicer pa vidim v podpisu te 

listine dve osnovni prednosti. 

Prva je, da si upokojenci po-

magamo med seboj s projekti 

dobre prakse, da izmenjuje-

mo izkušnje, ki so pomemb-

ne za vse upokojence; druga 

prednost pa je v tem, da sku-

paj vstopimo v posamezne 

projekte, ki bodo omogočili, 

da bomo od Evropske unije 

prejeli čim več sredstev za te 

namene. Zagotovo pa se nam 

s tesnejšim sodelovanjem obe-

ta lažje in uspešnejše delo ter 

tudi financiranje upokojen-

skih organizacij.«

Po slovesnem podpisu so 

si najvišji predstavniki Ma-

tice upokojencev Hrvaške v 

spremstvu slovenskih gosti-

teljev z zanimanjem ogledali 

prostore Doma upokojencev 

v Ptuju ter njegove enote za 

bivanje starejših oseb v Kidri-

čevem, kjer so bili še posebej 

navdušeni nad domačim in 

svojstvenim načinom bivanja 

varovancev.
M. Ozmec
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Ptuj � Srečanje upokojenskih organizacij Slovenije in Hrvaške

Podpisali listino o medsebojnem sodelovanju 
Ob srečanju predstavnikov Zveze društev upokojencev Slovenije in Matice umirovljenika Hrvatske, ki je bilo v ponedeljek, 16. maja, v Ptuju, so podpi-
sali listino o sodelovanju na področju skupnih interesov upokojencev dveh sosednjih držav.

Kot je povedala predsedni-
ca sekcije Cecilija Bernjak, 
so veseli, da se jim je ponovno 
odprla možnost, da razstavljajo 
v Mercatorjevi blagovnici na 
Novem trgu. Ker so ptujski lju-
biteljski slikarji brez lastnega 

razstavišča, so veseli vseh, ki 
jim omogočijo, da lahko raz-
stavijo svoja dela, ki nastajajo 
v njihovih likovnih delavnicah. 
Te v zimskem času potekajo v 
prostorih Narodnega doma na 
Ptuju, letos so se v teh prosto-

rih izobraževali od januarja do 
konca marca, od aprila pa pote-
kajo v naravi in bodo trajale vse 
do novembra, vsak ponedeljek 
od 9. do 13. ure. Vodijo jih likov-
no izobraženi slikarji prof. Jože 
Foltin, Rozina Šebetič, Franc Si-

monič in Anica Zupanič.
V jeseni letos bodo svoja 

dela razstavili tudi v spodnji 
in zgornji etaži Mercatorjeve-
ga Super mesta na Ormoški 
cesti na Ptuju. Za izbor slik za 
razstave in njihovo postavitev 
skrbi dolgoletni mentor in 
strokovni vodja likovne sekcije 
prof. Jože Foltin, ki je tudi si-
cer njihov svetovalec pri delu, 
pove Cecilija Bernjak. S svojim 
delom bogatijo sebe in okolje. 
Velik poudarek pa dajejo tudi 
izobraževanju in obvladovanju 
pomembnih slikarskih osnov.

V letu 2012 bo likovna sek-
cija DPD Svoboda Ptuj, ki ima 
trenutno 15 članov, praznovala 
40-letnico uspešnega delova-
nja. V zadnjem času so prido-
bili nekaj novih članov, ki se 
želijo slikarsko izobraževati. 
Ob tej priložnosti bi se želeli 
predstaviti v jubilejni publika-
ciji. Za podporo v tem projektu 
so že zaprosili MO Ptuj, nekaj 
finančnih sredstev bodo zbrali 
tudi sami, decembra letos pa 
bodo pripravili prireditev, na 
kateri bodo poskušali prodati 
čim več svojih slik.

MG

Ptuj � Razstava likovne sekcije dr. Štefke Cobelj

Ljubiteljski slikarji v blagovnici
V razstavišču Stopnišče blagovnice Mercator na Novem trgu na Ptuju se ponovno predstavljajo člani likovne 
sekcije dr. Štefke Cobelj DPD Svoboda Ptuj. Na ogled so dela Nade Ivančič, Branka Gorjupa, Franca Simoni-
ča, Rozine Šebetič, Jožeta Ekarta, Melite Vidovič, Marije Gregorc, Cecilije Bernjak, Bogomirja Jurtele, Marja-
ne Tkalčec, Mirka Preloga, Fride Brenčič in Mihele Omladič, skupaj 24 del, ki jih je mogoče tudi kupiti.

Foto: Črtomir Goznik

V razstavišču Stopnišče blagovnice Mercator na Novem trgu razstavljajo člani likovne sekcije dr. 
Štefke Cobelj DPD Svoboda Ptuj.

Foto: M. Ozmec

Najvišji predstavniki upokojenskih organizacij Slovenije in Hrvaške so na posvetu v Ptuj izmenjali 
izkušnje in možnosti za sodelovanje pri skupnih projektih Evropske unije.

Foto: M. Ozmec

Listino o sodelovanju sta podpisala predsednik hrvaške matice 
upokojencev Josip Vincek in predsednica Zveze društev upokojen-
cev Slovenije Mateja Kožuh Novak.



V okviru projekta ureditve 
občinskega središča je bilo že 
lani narejeno manjše krožišče 
pod šolo in osvežena fasada na 
občinski stavbi, letos pa se na 
novo urejajo pločniki ter dvo-
rišče pred občinsko stavbo, 
ki bo namenjeno družabnim 
srečanjem in manjšim priredi-
tvam ob žuborenju novo zgra-
jene fontane.

„Vsa dela bi se morala zaklju-
čiti do konca maja, odprtje pa 
bo po načrtih v času občinske-
ga praznovanja, na t. i. vidov 
teden sredi junija,“ je najprej 
povedal župan Friderik Bra-
čič ter hkrati odgovoril tudi 
na očitke ter kritike občanov, 
zakaj se ponovno menjujejo 
robniki pločnikov, ki so bili 

prej betonski, zdaj pa se na-
meščajo granitni: „To je bilo 
res dogovorjeno naknadno, 
zaradi česar se bo projekt ure-
ditve središča podražil za pri-
bližno 15 odstotkov. Gre pa za 
to, kot smo ugotovili skupaj z 
izvajalcem del, da so betonski 
robniki zelo hitro uničeni, kar 
se je doslej pokazalo v praksi. 
Pri nas je bilo v kratkem času 
uničenih več kot pol pločni-
kov, ki jih zdaj ponovno ure-
jamo, vendar se starih beton-
skih robnikov ne da uporabiti. 
Granitni robniki pa so veliko 
bolj vzdržljivi in so primerni 
tudi za večkratno polaganje, 
kar pomeni, da jih bomo lahko 
ponovno uporabili čez leta, ko 
bodo pločniki spet potrebni 

prenove ali pa se bodo izvaja-
la kakšna druga dela na cesti. 
Tako smo sicer zdaj vložili v 
prenovo nekaj več od načrto-
vanega denarja, vendar smo na 
dolgi rok tudi nekaj prihranili, 
ko bodo potrebna nova vzdr-
ževalna in obnovitvena dela.“

Ob zaključnih del v centru 
občine se v teh dneh začenja 
še asfaltiranje dveh cestnih od-
sekov v skupni dolžini 1,5 kilo-
metra v haloškem delu občine, 
za katere je občina pridobila 
sredstva po lanskem razpisu 
za Južno mejo, pripravlja pa 
se tudi asfaltiranje precej dalj-
šega, skoraj petkilometrskega 
odseka ceste Strmec, kjer so 
občani že zbrali sredstva za 
gramoz in pomagali pri navo-

zih ter utrjevanju, občina pa 
bo v dolgo želeno moderni-
zacijo ceste vložila približno 
120.000 evrov za asfaltno pre-
vleko.

Nekoliko manj pa se doga-
ja okoli nakupa zemljišča za 
izgradnjo doma starejših. Če-
prav se o tem objektu v Vidmu 
že dolgo govori, se zadeva ne 
premakne z mrtve točke, med-
tem pa v drugi haloški občini, 
Zavrču, že začenjajo izgradnjo 
tovrstne stavbe. V videmskem 
občinskem proračunu je za 
nakup parcele rezerviranih 
66.000 evrov, trenutno pa so 
pogajanja z lastnico parcele 
na mrtvi točki: „Kolikor mi je 
znano, bo v Zavrču zasebni 

investitor gradil dom ostarelih 
višjega cenovnega razreda. Mi 
imamo namen graditi standar-
dni objekt, morda celo prej 
razmišljamo v smeri nižjega 
cenovnega razreda, sploh gle-
de na situacijo danes in pre-
težno nizke pokojnine ljudi. 
Vendar smo glede gradnje še 
vedno v dogovoru z vodstvom 
ptujskega doma ostarelih. Ob-
veza občine je, da zagotovi 
primerno parcelo, ki bo ko-
munalno opremljena, in prav 
na tem tudi delamo. Dejstvo 
pa je, da se je pristojno mini-
strstvo odločilo, da je v naši 
regiji domov dovolj oziroma, 
da se bo na našem območju 
gradil le še en dom, zemljišča 

zanj pa ponuja več občin. V 
prihodnje bo tako treba pač 
doseči nek dogovor med obči-
nami, kje se bo ta objekt dejan-
sko zgradil. Vsekakor pa bomo 
letos po načrtih predvideno 
zemljišče v centru občine od-
kupili. Uradno cenitev smo že 
izvedli, trenutno pa smo v po-
gajanjih z lastnico za dosego 
skupne kompromisne cene. 
Potem bomo videli, kako da-
lje. Navsezadnje lahko občina 
kasneje, kot lastnica zemljišča, 
če se že ne bo gradil dom, par-
celo ponudi za kakšen drug 
namen. Torej, odkup zemljišča 
bo gotovo izpeljan, naprej pa 
bomo videli.“

SM

Foto: SM

Vsa dela v okviru projekta ureditve središča občine naj bi bila končana do konca maja; otvoritev 
nove pridobitve (tudi fontane na dvorišču občinske stavbe) pa je predvidena sredi junija.
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Videm � Dela v središču občine se zaključujejo

Vzdržljivejši granitni robniki podražili projekt
Občina Videm je na lanski razpis kmetijskega ministrstva Za razvoj vasi uspešno prijavila projekt prenove središča občine. Dela v pogodbeni vrednosti 
dobrih 420.000 evrov, ki so se začela lani, bodo zaključena do junija letos.

»V občini Trnovska vas se 
soočamo s problemom po-
manjkanja ustreznih prosto-
rov za prostočasno aktivnost 
občanov, delovanje društev, 
šolskih, občinskih, turističnih 
prireditev in drugih aktivno-
sti. Nekatera društva za svoje 
delovanje uporabljajo obsto-
ječe prostore dvorane, čeprav 
jih je premalo in so v zelo 
slabem stanju, dotrajani so 
tudi notranja oprema, stavb-
no pohištvo, streha, v objektu 
pa manjka tudi avdiovizualna 
oprema. Ravno zato smo se 
odločili za obnovo oziroma 
rekonstrukcijo kulturne dvo-
rane v večnamensko dvorano 
za medgeneracijsko druženje,« 
je pojasnil župan občine Trno-
vska vas Alojz Benko. 

Za obnovo večnamenske 
dvorane je občina Trnovska vas 
pridobila nepovratna evrop-

ska sredstva na javnem razpi-
su Ministrstva za kmetijstvo 
in prehrano v višini 335.876 
evrov. Projektantska vrednost 
celotne investicije znaša 
591.922 evrov, najugodnejši 
ponudnik pa je podjetje Lipa 
Lenart, z. o. o., ki je oddala po-
nudbo v višini 566.426 evrov. 
Razliko sredstev med ponud-
bo in pridobljenimi nepovra-
tnimi sredstvi bo občina krila 
iz proračuna. Po odločbi mini-
strstva pa mora biti investicija 
zaključena do 30. 8. 2011, zara-
di česar se bodo dela začela že 
v teh dneh.

»Operacijo delno financi-
ra Evropska unija, in sicer iz 
Evropskega kmetijskega skla-
da za razvoj podeželja, Evropa 
investira v podeželje. Sofinan-
cerska sredstva so v celoti na-
menska sredstva Evropskega 
kmetijskega sklada za razvoj 

podeželja. Z nepovratnimi 
sredstvi bo sofinanciran del 
javnih izdatkov za upravičene 
stroške operacije v višini do 
85 odstotkov vseh potrjenih 
javnih upravičenih izdatkov,« 
je pojasnil direktor občinske 

uprave Trnovska vas Jože Po-
trč.

Obnova bo zajemala dozi-
davo obstoječega objekta v 
pritličju in nadstropju, uredi-
tev prostorov za strelišče, ku-
hinje s shrambo, prostorov za 

društva, sejne sobe ter novih 
sanitarij. Obstoječi objekt je 
pritlična, delno nadstropna in 
delno podkletena zgradba, ki 
meri okrog 350 m2 uporabne 
površine. Investicijska namera 
pa je izvedba modernega več-
namenskega objekta v veliko-
sti 542,83 m2 zazidalne povr-
šine, površina vseh prostorov 
pa naj bi znašala okrog 780 m2. 
Predviden je tudi poseg v 
strešno konstrukcijo, ki se iz-
vede v dveh nivojih. Objekt 
je zasnovan kot simetrična 
dvokapnica nad nadstropjem 
ter nesimetrična dvokapnica 
nad dvorano. Zunanja podoba 
objekta se na ta način bistveno 
spremeni, saj se objekt razširi 
tako na severni kakor tudi na 
vzhodni strani.

»V občini Trnovska vas se, 
ne glede na njeno majhnost, 
prav zaradi njene geografske 
lege dogajajo številne kultur-
ne prireditve v okviru občine, 
iz sosednjih občin, in torej pre-
segajo lokalni značaj. Brez več-
namenske dvorane bo občina 
Trnovska vas in ožji del regije 
še bolj osiromašen, kot je že. 
Ker bo večnamenska dvorana 
namenjena širokemu spektru 
ljudi, vsem generacijam, prav 
tako pa tudi okoliškim obči-
nam, je takšen večnamenski 

prostor nujno potreben in z 
vidika širših razvojnih, eko-
nomskih in družbenih učin-
kov smiseln ter nenazadnje 
ekonomsko upravičen. Glede 
na dosedanjo izkoriščenost 
večnamenske dvorane in gle-
de na potrebe trenutno delu-
jočih društev pričakujemo, da 
se bo le-ta v novih obnovljenih 
prostorih povečala za okrog 
30 odstotkov,« je pojasnil 
Benko, ki je prepričan, da bo 
razvojni učinek omenjene in-
vesticije pomembno prispeval 
k izboljšanju stanja medgene-
racijskega druženja in h kul-
turno-umetniški, športni in 
drugi prostočasni dejavnosti 
podeželskega prebivalstva.

Dolgoročno pa naj bi ob-
nova pomembno prispevala k 
uresničevanju razvojne vizije 
lokalnega okolja občine Trno-
vska vas in tudi širšega okolja 
s ciljem izboljšanja kakovosti 
življenja ter zagotavljanju ena-
kovrednejših pogojev bivanja. 

Obnovljeni prostori pa 
bodo bistveno prispevali tudi 
k boljši podobi naselja. Lokaci-
ja naložbe se nahaja v vaškem 
jedru naselja Trnovska vas, ki 
je pomemben upravni, trgo-
vski, socialno-družbeni center 
občine Trnovska vas.

Dženana Bećirović

Trnovska vas � Obnova večnamenske dvorane v Trnovski vasi

Polmilijonska investicija
S podpisom pogodbe med Občino in izvajalcem del, podjetjem Lipa, z. o. o., se začenja nova faza v 
procesu izgradnje večnamenske dvorane v Trnovski vasi. Investicija, v vrednosti nekaj več kot pol 
milijona evrov, naj bi bila zaključena že do konca avgusta. ž

Foto: SM

Betonske robnike za pločnike v središču Vidma zamenjujejo z granitnimi, ki so po besedah župana 
Friderika Bračiča veliko bolj vzdržljivi in primerni tudi za večkratno polaganje, cena naložbe pa se bo 
zaradi te spremembe povišala za približno 15 odstotkov.

Foto: Jože Potrč

Pogodbo sta podpisala župan občine Trnovska vas Alojz Benko in 
direktor podjetja Lipa, z. o. o., Sašo Horvat. 



Od tod in tam

Zgradba, v kateri je OŠ in 
del vrtca, je povsem dotraja-
na, del vrtca deluje v povsem 
neustreznih prostorih na Stari 
cesti, najpomembnejši razlog 
za izvedbo investicije pa je za-
gotavljanje ustreznih pogojev 
za izvajanje devetletne OŠ ter 
predšolske vzgoje. Gre za ne-
funkcionalnost in dotrajanost 
objekta ter prostorsko omeje-
nost. Leta 1968 dograjene učil-
nice so zelo majhne, nekatere 
so tudi nižje od nivoja hodni-
ka, dve učilnici sta urejeni v 
kletnem prostoru pod telova-
dnico, ena od teh nima dovolj 
dnevne svetlobe. Tudi telova-
dnica ne ustreza standardom 
in normativom, ki veljajo za OŠ. 
Objekt je brez večnamenskega 
prostora, ki bi lahko služil tudi 
za jedilnico. Prostor, namenjen 
za jedilnico, je preurejen v od-
delek vrtca, zato malica poteka 
kar v učilnicah. Najstarejši del 
stavbe je kritičen tudi s statič-
nega vidika, saj je lesen strop že 
v razsulu, vlaga iz kletnega pro-
stora pa se zazna po učilnicah, 
kar ne ustreza načelom varo-
vanja zdravja. Zagotovo dovolj 
tehtni razlogi, da novogradnja 
šole, vrtca in telovadnice v Ce-
zanjevcih pomeni prednostno 
nalogo v naložbenem izobraže-
valnem programu ljutomerske 
občine.

Leta 2003 so bile za potrebe 

devetletnega programa osnov-

ne šole v Cezanjevcih, ki ga 

v tem šolskem letu obiskuje 

124 otrok, pregrajene tri večje 

učilnice, tako da so se s tem 

zadostili minimalni prostorski 

pogoji, ki pa ne ustrezajo vsem 

zahtevam, saj nimajo lastne 

električne napeljave, nekateri 

so celo brez lastnega vhoda. S 

šolskim letom 2009/10 deluje-

ta v objektu dva oddelka vrtca, 

zato je bila ena učilnica odsto-

pljena vrtcu, razred pa je bil 

premeščen v kabinet, ki meri 

manj kot 20 kvadratnih metrov. 

Po podatkih se število otrok 

v oddelkih povečuje, zato bo 
kmalu nastal še večji prostorski 
problem. Vseskozi so zasedene 
vse učilnice, za individualno 
strokovno ali učno pomoč je 
potrebno koristiti tudi hodnik 
ob garderobah. Občutno je še 
pomanjkanje zunanjega pro-
stora, tako za šolo kot za vrtec, 
primanjkuje pa tudi parkirnih 
mest. Ocenjena vrednost pro-
jekta, ki bi ga v primeru uspe-
šnosti na razpisu izvedli do 
avgusta 2013, je okoli pet mili-
jonov evrov, ljutomerska obči-
na pa bo poskušala od šolskega 
ministrstva na razpisu pridobi-
ti tri milijone evrov.

NŠ

Prlekija � Izobraževalne naložbe

Državna sredstva za novo 
šolo in vrtec v Cezanjevcih?
Na podlagi objavljenega javnega razpisa Ministrstva za šolstvo in šport v na-
mene sofinanciranja investicij v vrtcih in osnovnem šolstvu v letih od 2011 do 
2013 je občina Ljutomer prijavila projekt novogradnjo osnovne šole (OŠ), vrtca 
in telovadnice v Cezanjevcih. 

Foto: NŠ

OŠ Cezanjevci
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Pobudo za tovrstno občin-
sko štipendiranje je podal 
svetnik in podžupan Sebastian 
Toplak, ki se je za ta namen 
odrekel tudi polovici podž-
upanskega izplačila oziroma 
bo slednjega nakazoval v ob-
činski štipendijski fond, kar je 
vsaj zaenkrat posebnost, ki jo 
je vredno pohvaliti, saj se kaj 
podobnega v ostalih občinah 
še ni zgodilo. „Skupni enoletni 
fond sredstev za naše štipendi-
ste bo znašal približno 6000 
evrov, od česar bo polovico 
prispeval podžupan iz naslova 
svoje nagrade, drugo polovico 
pa bomo zbrali z donatorski-
mi sredstvi fizičnih in pravnih 
oseb,“ je povedal župan Marko 
Maučič.

Štipendije se bodo delile za 
šolsko leto 2011/2012, pravi-
co do njih pa bodo imeli vsi 
domači študentje, ki se bodo 
to jesen vpisali v kakšno od 
fakultet, in seveda redni štu-
dentje višjih letnikov. Najvišja 
možna mesečna štipendija bo 

po besedah župana znašala 
do največ 270 evrov, pogla-
vitna kriterija za pridobitev 
in višino štipendije pa bosta 
učni uspeh in socialno stanje 
študenta prosilca: „Seveda pa 
moram ob tem pojasniti, da se 
bo višina štipendije zniževala 
sorazmerno s številom prosil-
cev; če jih bo veliko, ki bodo 
upravičeni do nje, bodo šti-
pendije sorazmerno nižje, ker 
preko višine štipendijskega 
fonda ne moremo,“ je še poja-
snil Maučič.

Svetniki so se na seji sezna-
nili še z zaključnim računom, 
ki je pokazal 1,9 milijona rea-
lizacije, kar je nekaj manj kot 
100-odstotna uresničitev spre-
jetega proračuna. Zaključni 
račun bo sicer potrjen na na-
slednji seji, potem ko bo svoje 
poročilo pripravil še nadzorni 
odbor. Prav tako so svetniki 
potrdili nekoliko spremenje-
ne pravilnike za dodeljevanje 
denarja domačim društvom; 
popravki so bili potrebni, da 

so se dokumenti uskladili z 
veljavno zakonodajo. Za de-
lovanje športnih in kulturnih 
društev pa bodo v Podlehniku 

letos namenili skupno 24.000 

evrov; po 12.000 evrov za vsa-

ko področje.

Sicer pa so v Podlehniku 

letos uredili in povečali par-

kirišče na Rodnem Vrhu, kjer 

je občina že pred tem doku-

pila zemljišče. Živahno je tudi 
na Gorci, kjer se zaključujejo 
zadnja dela na novi vežici; 
slednja naj bi bil dokončana 
do začetka julija, skupaj z zu-
nanjim platojem. „Bomo pa v 
okviru tega projekta na novo 
tlakovali še potko po pokopali-
šču, ki je v hudo slabem stanju, 
kar sicer ni bilo prvotno načr-
tovano, a se je zdaj izkazalo za 
pametno potezo.“

Še vedno pa čakajo na po-
zitiven sklep Službe vlade za 
lokalno samoupravo in regio-
nalni razvoj (SVRL) za projekt 
novogradnje vrtca: „Vlogo 
smo na SVRL poslali že konec 
januarja, ko je bil zadnji poziv 
za sofinanciranje iz Regio-
nalnih razvojnih programov 
(RRP). Vlogo smo morali še 
dopolniti in na drugo zahtevo 
pravzaprav v celoti poslati še 
enkrat, zdaj pa pričakujemo 
pozitiven sklep za sofinancira-
nje v višini nekaj manj kot 1,2 
milijona evrov, kolikor lahko 
še počrpamo iz naslova RRP. 
Takoj po prejetju sklepa bomo 
objavili javni razpis za najugo-
dnejšega izvajalca del, glede 

na dolge časovne postopke pa 
je vprašanje, ali bomo sploh še 
lahko začeli delati letos. Če za-
radi administrativnih preprek 
to ne bo možno, bomo seveda 
zaprosili za podaljšanje ozi-
roma prenos letošnjih obve-
znosti izgradnje v drugo leto. 
Ocenjena vrednost izgradnje 
štirioddelčnega nizkoenerget-
skega vrtca ob šoli z zunanjo 
ureditvijo vred znaša 1,9 mi-
lijona evrov in razliko do pol-
nega plačila, kolikor bo pač 
znašala pogodbena vrednost, 
bomo zagotavljali iz lastnega 
proračuna,“ pojasnjuje župan 
Maučič.

Prvega junija pa bodo na 
sedežu občine Podlehnik od-
pirali ponudbe za izvajalca del 
pri izgradnji kanalizacije v sre-
dišču občine. Kot je znano, je 
občina s projektom izgradnje 
kanalizacije in čistilne napra-
ve uspela na letošnjem razpisu 
Južna meja, letos bodo najver-
jetneje zgradili le kanalizacij-
ske vode, naslednje leto pa naj 
bi bila na vrsti še gradnja čistil-
ne naprave.

SM

Podlehnik � Z zadnje seje občinskega sveta

Pol podžupanove plače za štipendije
Podlehniški občinski svet na peti redni seji ni imel posebno težkega dela; ob sprejemu nekaj predlogov pravilnikov za financiranje domačih kulturnih 
in športnih društev in s seznanitvijo z zaključnim računom občine je bila pravzaprav najpomembnejša zadeva sprejetje občinskega pravilnika o dode-
ljevanju štipendij domačim študentom.

Foto: SM

Podlehniški podžupan Sebastian Toplak (na posnetku) je dal po-
budo za dodeljevanje štipendij domačim študentom; v štipendij-
ski fond pa bo sam namenil polovico svoje (celoletne) županske 
nagrade, približno 3000 evrov.

Motoristi so se oba dneva 
srečanja podali na krožno pa-
noramsko vožnjo po najbolj 
atraktivnih cestah v okolici, da 
so gostje spoznali pokrajino in 
okolico Ormoža. Za zabavo so 
organizatorji pripravili moto-
show, večera pa sta se zaključi-
la s koncerti, ki so jih popestri-
le tudi go-go plesalke in strip 
tease. Organizatorji so bili nad 
obiskom navdušeni, še posebej 
koncert Petra Gaša je pritegnil 
veliko gostov. Nekaj gostov se 
je odločilo v Ormožu tudi pre-
spati v šotorih. S tem niso imeli 
težav, saj je bilo to menda prvo 
srečanje, na katerem so moto-
risti ostali suhi, običajno jih je 
vsaj malo poškropil dež.

Ormoški motoklub C'est Bon 
ima okrog 40 članov in majsko 
srečanje je njihova osrednja 
prireditev. Člani se tudi sicer 
radi družijo in se pogosto po-
dajo na srečanja drugih klubov 
in razne izlete, je povedal pred-
sednik kluba Miran Topolovec.

Varnosti v cestnem prometu 
v klubu namenjajo veliko po-
zornosti, zato je v sklopu moto-
rističnega srečanja potekal tudi 
dan prometne varnosti, ki ga je 
pripravila Policijska postaja Or-
mož. Na stojnicah so policisti 
obiskovalce seznanjali s preven-
tivnimi akcijami, izpostavili so 

zlasti problematiko hitrosti in 
alkohola na širšem ormoškem 
območju. Ves čas prireditve pa 
je bil zaseden tudi simulator 
vožnje, kjer so se obiskovalci 
lahko preizkusili v vožnji. Poli-
cisti so predstavili tudi policij-
sko izkušnjo kot nasvet, v kateri 
so policisti motoristi prikazali, 
kako naj bi potekala varna vo-
žnja. Zelo nazorna je bila tudi 
vaja reševanja v prometni ne-
sreči, v kateri so sodelovali tudi 
Gasilsko društvo Ormož, ZD 
Ormož in Komunalno podjetje 
Ormož. Vaja je predvidevala 
prometno nesrečo s kar tremi 
udeleženimi vozili in tremi te-

lesno poškodovanimi osebami. 
Na kraju prometne nesreče je 
prišlo tudi do požara.

Kot je povedal Janko Zadra-
vec, pomočnik komandirja PP 
Ormož, je problematika enosle-
dnih vozil prisotna na območju 
Ormoža in celotne Slovenije, 
saj je vedno več udeležencev 
telesno poškodovanih. Zato 
je predvsem motoriste treba 
spodbuditi, da uporabljajo za-
ščitna sredstva (čelada, kombi-
nezon), prilagodijo hitrost raz-
meram na cestišču, še posebej 
sedaj na začetku sezone, ko še 
je marsikje na vozišču pesek.

Viki Ivanuša

Ormož � Motoristično srečanje kluba C’est Bon

Rekordna udeležba
V Ormožu so pripravili dvodnevno srečanje motoristov, ki se ga je udeležilo več 
sto motoristov iz Slovenije in tujine. To je že 10. takšno srečanje in te tradicije 
ormoški motoklub C'est Bon ne namerava tako hitro prekiniti. Srečanje je tudi le-
tos potekalo pri Avtocentru Renault, ki se je izkazal za pravi prostor za tovrstne 
prireditve.

Foto: Viki Ivanuša

Marsikoga je zamikalo preizkusiti simulator vožnje.



Tamburaški orkester Cirkov-
ce je bil ustanovljen leta 1975. V 
prvi zasedbi je igralo 16 članov, 
orkester pa je vodil Drago Kle-
in, ki ga vodi še danes. Začetki 
igranja so bili bolj skromni, saj 
so bili prvi člani izključno ama-
terji. Potrebno je bilo veliko 
volje in truda, da so se pokazali 
prvi uspehi.

Orkester je z močno voljo 
hitro napredoval, udeleževal se 
je raznih revij, nastopal doma 
in v tujini. Leta 1983 je orkester 
uspešno zastopal Slovenijo na 
največjem festivalu tamburaške 
glasbe nekdanje Jugoslavije v 
Osijeku. Sledila so malo manj 
aktivna obdobja. Nekateri člani 
so orkester zapuščali, a prihajali 
so novi, ki so se morali hitro ve-
liko naučiti.

Ob 25-letnici delovanja je or-
kestru uspelo posneti in izdati 
prvo samostojno kaseto in zgo-
ščenko. Danes orkester ne igra 
več samo tamburaške glasbe, 
ampak veliko več priredb zna-
nih evergreenov v modernih 
izvedbah, v repertoarju so zaje-
te skoraj vse glasbene zvrsti, od 
klasike do rocka.

Sedaj je v orkestru prek 20 
članov, od katerih jih ima nekaj 
končano nižjo glasbeno šolo. 
Ko pa se orkestru pridružijo 
solisti (pevci, instrumentalisti), 
se število še poveča. Pri izvedbi 

raznih skladb se jim tako veliko-
krat pridružijo še flavta, sakso-
fon, klarinet, trobenta itd.

Večino priredb znanih skladb 
napiše kar dirigent orkestra 
Drago Klein. Člani orkestra si 
prizadevajo to zvrst glasbe kva-
litetno predstavljati na različnih 
prireditvah v matični občini, na 
ravni države in v tujini. V no-
vembru leta 2005 je orkester 
praznoval 30 let delovanja in 

izdal novo zgoščenko, drugo po 
vrsti, z novimi, še privlačnejšimi 
skladbami. Ob koncu leta 2010 
je orkester izdal še svojo tretjo 
zgoščenko, posvečeno 35-letni-
ci delovanja orkestra. Na njej je 
17 odličnih skladb, ki predsta-
vlja delovanje orkestra v zadnjih 
letih, pa tudi veliko petja, ki so 
ga posneli kar sami člani orke-
stra. Orkester dosega odlične 
uspehe na področju tambura-

ške glasbe v Sloveniji in tujini.
Jubilejni koncert ob 35. le-

tnici delovanja tamburaškega 
orkestra Cirkovce bo to sobo-
to, 21. maja, ob 20. uri v večna-
menski dvorani v Cirkovcah, na 
njem pa bodo kot gostje nasto-
pili tudi člani vokalne skupine 
Mladi veseljaki iz Cirkulan, ki 
bodo zapeli nekaj pesmi dalma-

tinskih klap.
-OM

Kebarie
Nedavno je v založni-

štvu Miš izšla novost v 
dobro znani in izbrani 
zbirki Prva z(o)renja, 
ki jo je podpisala prese-
žna slovenska avtorica 
Janja Vidmar. Če se ne 
motim, je to prvo sloven-
sko delo, uvrščeno v na-
vedeno zbirko, ki cilja s 
kvalitetnimi, poučnimi in 
literarno neoporečnimi 
zgodbami na osnovnošol-
ce in njihove vzgojitelje, 
pa tudi na starejše bralce, 
ki lahko po tej »literarni 

poti« zrejo v življenja otrok. Naj spomnim na nekatere naslo-
ve iz zbirke Prva z (o)renja: On je poseben, Ezzijin smaragd, 
Bela kava in posipanec, Mama številka nič, še posebej, ker 
je jutri, 21. maja, svetovni dan kulturne raznolikosti in 
prav vsi naslovi zbirke, z novostjo Janje Vidmar vred, so kot 
naročeni ob tem dnevu.

Priznam, da ob naslovu in le površnem pogledu na naslov-
nico, sploh nisem pomišljala o naslovu Kebarie. Kaj ta be-
sedica pomeni? Kakšno zgodbo je uspelo Vidmarjevi v tem 
njenem neustavljivem avtorskem tempu postaviti pod nena-
vaden naslov? In pričakovanje je bilo veliko: zaradi avtorice 
in zaradi zbirke. Pa tudi zaradi izbranih ilustracij Damija-
na Stepančiča na začetku vsakega kratkega poglavja.

Kebarie je ime naslovni junakinji, izvemo v prvem po-
glavju, ki je, kot vsa preostala, naslovljeno po dnevu v tednu 
(Ponedeljek/Pondiljak), ali pa je dogajanje dneva v več po-
glavjih (npr. Sobota dopoldne/Sobota dopoldne), Sobota po-
poldne/ Sobota popodne, Sobota zvečer/Sobota zvečer …). 

Kedi je bilo v resnici ime Kebarie. Tako so jo klicali sošolci 
in učiteljica Erika. Domači so ji rekli Kedi. Kedi v romskem 
jeziku pomeni brati. Kebarie ne pomeni nič posebnega. 
Kedi je gladko brala. Toda njena pisava je bila obupna. V 
zvezku za narek črke niso stale pokonci. Vijugale so v vse 
smeri. Včasih celo v spodnjo vrstico. Kedi so se črke zdele 
puste. Risala jim je repke in krilca. Njene črke so se objema-
le kot prijateljice.

In prav za prijateljstvo in razumevanje ter osvetlitev stere-
otipov v zvezi z romsko skupnostjo gre v novem delu Janje 
Vidmar, ki znova dokazuje, kako ji je blizu literarna hoja po 
ostrih robovih drugačnosti. Kajti pripoved, ki ima povsem 
očitno željo po vzgajanju, ali bolje rečeno, po izboljševanju, 
je povsem univerzalna zgodba o deklici na začetku šoloobve-
zne poti in njenem hrepenenju po izginulem očetu. Seveda 
so okoliščine in doživljanje glavne literarne junakinje poseb-
ne, tokrat »ciganske«, če ne bi bile take, drugačne, posebne, 
bi zelo težko postala literarna junakinja.

Vidmarjevi je uspelo ustvariti s Kebarie simpatično in di-
namično podobo sodobne romske družine, ob tem pa ponu-
diti bralcem nekaj osnovnih jezikovnih in siceršnjih razlik in 
enakosti, seveda brez patetike in nasilne literarizirane drže.

… Zvečer se je okrog tabornega ognja trlo ljudi. Nekateri 
so prepevali. V kotlu nad ognjem je brbotal ciganski golaž. 
Na drogu je visela romska zastava: rdeče kolo na modrem 
in zelenem ozadju. Nekdo je raztegoval harmoniko.

» Romi so ljudstvo ognja, vetra in zemlje!« je razglasil bo-
ter Kerim. »Jak du voždi, ogenj v srcu!«

»I voždi du čororipe, in srce v revščini,« je zagodrnjal 
Adrianin dade, Kralji.

Boter Kerim je oznanil priprave na Angelino ohcet. Z 
ženinovim dadetom sta udarila v roko. Zatem sta trčila s 
kupico vina.

Kedi se je motovilila v bližini. Romske svatbe so bile raz-
košne in potratne. Ni dinari za dve. Ne bo se ji treba poro-
čiti. Sedla je na kup opek. Pobito se je zazrla v ogenj. Ne bo 
učiteljnica. Njen dade živi v pravljicah …

Cenjeni bralci, prepričana sem, da se bo vam deklica po 
imenu Kebarie zelo priljubila skozi pripoved Janje Vidmar.

Liljana Klemenčič
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Tednikova knjigarnicaCirkovce � 35 let tamburaškega orkestra

Ob jubileju tretja zgoščenka
Tamburaški orkester Cirkovce pripravlja ob 35 letnici delovanja in izdaji tretje zgoščenke jubilejni koncert, 
ki bo to soboto, 21. maja, ob 20. uri večnamenski dvorana Cirkovce.

Foto: Slovenski filmski arhiv

Prizor s snemanja filma Svet na Kajžarju

Foto: M: Ozmec

Tamburaški orkester Cirkovce, ki ga vodi Drago Klein, bo v soboto proslavil 35-letnico delovanja.

Letošnja produkcija je nosila 
naslov Živalski karneval in na 
odru so se zvrstili čmrlji, gose-

nice, metulji, mravljice, ptički, 
labodi in muce.

Dom kulture v Ormožu je bil 

poln do zadnjega kotička. Na 
odru se je zvrstilo čez 50 ba-
letk glasbenega centra Muzika, 

ki se baleta učijo pri mentorici 
Martini Kramer v Ormožu ozi-
roma v Ljutomeru. Najmlajši so 
si pridobili simpatije s prvimi 
plesnimi koraki na odru, ki so 
jih opravili z veliko mero samo-
zavesti, in svojo prikupnostjo, 
večje plesalke pa so že pokazale 
pravo baletno znanje. Največja 
skupina namreč pouk baleta 
obiskuje že sedmo leto, od za-
četka, ko se je v Ormožu ta de-
javnost tudi začela. Baletke so 
zaplesale na koreografijo Marti-
ne Kramer, na glasbo različnih 
znanih avtorjev klasične glasbe 
N. Rimski-Korsakova, E. Griega, 
P. I. Čajkovskega, G. Rossinija 
in drugih. K celostnemu odr-
skemu doživetju so svoj delež 
prispevali tudi kostumi, ki so 
še posebej poudarjali lastnosti 
vsake od živali in jih je posebej 
za to priložnost oblikovala Stan-
ka Vauda.

Metulji, labodi in muce bodo 
28. maja ob 18. uri, gostovali v 
gledališču na Ptuju, vse baletke 
skupaj pa bodo predstavo po-
novile še 29. maja ob 17. uri v 
Domu kulture v Ljutomeru.

Viki Ivanuša

Ormož � Baletna predstava centra Muzika

Živalski karneval
Minulo nedeljo se je odvila produkcija baletnih plesalk glasbenega centra Muzika. 

Foto: Viki Ivanuša

Čez 50 plesalk je očaralo z otroško prikupnostjo in baletnim znanjem.

Režiser in montažer  France Šti-
glic, scenarist Ivan Potrč, direktor 
fotografije Ivan Marinček, snema-
lec Žaro Tušar, skladatelj Ciril Cvet-
ko. V četrtek, 26. maja, ob 19. uri 

v Mestni kino Ptuj. Ogled filma je 
brezplačen!

Literarna predloga filma, povest 
Svet na Kajžarju pisatelja Ivana 
Potrča, naj bi nastala na podlagi 

resničnih dogodkov v Ljutomer-
skih goricah leta 1946, katerim je 
bil priča sam pisatelj. Film je soc-
realistična drama, katere dogajanje 
je postavljeno v vinorodno okolje. 
Opisuje čas po drugi svetovni voj-
ni, ko so viničarji dobili priložnost, 
da postanejo lastniki vinogradov, 
na katerih so delali kot dninarji 
pred vojno, če ustanovijo zadrugo. 
Osrednji dogodek je ustanavljanje 
zadruge, kdo bo njen predsednik, 
kdo člani. Z ustanavljanjem zadru-
ge pa ne gre vse po načrtih …

V filmu so zaigrali mnogi prizna-
ni slovenski igralci, med drugim 
Lojze Potokar, Mila Kačič, Aleksan-
der Valič, Elvira Kralj, Miha Baloh, 

Lojze Rozman in drugi. Film so 
snemali tudi v Halozah, večinoma 
na različnih lokacijah v Dravinj-
skem in nekaj v Majskem Vrhu ter 
Vidmu. Film je bil premierno pred-
vajan v Vidmu 18. decembra 1952 
in nato še v Ljubljani. V njem so kot 
statisti zaigrali mnogi domačini.

Prav tako si bomo ogledali kra-
tek film Slovesnost ob 1000. klapi 
snemanja filma Svet na Kajžarju, 
1951, nemi film, 4 minute, ter kra-
tek film z naslovom France Štiglic, 
filmski režiser, režiser Milan Lju-
bič, snemalec Jure Pervanje, 1973, 
zvočni, 6 minut.

Nataša Majerič Kekec,
Zgodovinski arhiv na Ptuj

Ptuj � Na filmskem platnu

Svet na Kajžarju
Zgodovinski arhiv na Ptuju v sodelovanju s Slovenskim 
filmskim arhivom pri Arhivu Republike Slovenije in Cen-
trom interesnih dejavnosti Ptuj vabi vse ljubitelje sloven-
skega filma na projekcijo celovečernega filma Svet na 
Kajžarju (1952, producent Triglav film). 



Borl so Nemci uporabili 
tudi za »prevzgojo« okoli 130 
učiteljic s Ptuja in bližnje oko-
lice. 5. maja 1941 so se morale 
z osebno prtljago zglasiti na 
Okrajnem glavarstvu, da bi jim 
bila po tritedenskem tečaju oz. 
»prešolanju« omogočena nadalj-
nja zaposlitev. Izpostava var-
nostne policije na Ptuju je po 
vprašalnih polah sleherno uči-
teljico ocenjevala o primernem 
»prešolanju«. Sodeč po skopo 
ohranjeni dokumentaciji, nam 
ohranjene vprašalne pole 31 
primorskih učiteljev, povedo 
naslednje: med okupacijo je 
v ptujskem političnem okraju 
službovalo s tržaško-kraškega 
območja nad 53 % učiteljev, z 
Goriškega več kot 37 % in iz Is-
tre 9 %. Le-ti so se kot begunci 
iz družin levičarjev, poštnih in 
finančnih uradnikov kot brez-
poselni učitelji zatekli med 
obema vojnama tudi na ptujsko 
območje. Nemški okupator jih 
je skorajda vse obravnaval kot 
»Čiče« ali »čistokrvne Slovence 
brez nemške krvi«, torej rasno 
nesprejemljive. In tako jih je 
bilo potrebno iz rajha odstra-
niti; le posamezniki so se pred-
časno umaknili v Ljubljansko 
pokrajino.

Vpoklicane učiteljice so po 
nekajdnevnem bivanju v po-
možnem prehodnem zaporu, 
v izpraznjenih prostorih kapu-
cinskega samostana na Ljuto-
merski (Potrčevi) cesti, kjer so 
jih stražili ptujski Nemci, člani 
ilegalnega SA – Sturma (juri-
šnega oddelka), okoli 10. maja 
pripeljali na Borl. Omejili so jim 
svobodo, z zaporniki v hlevu 
niso smele spregovoriti. Jutra-
nji apel, korakanje po okolici 
in petje nemških borbenih pe-
smi – so bili elementi »prevzgo-
je«. Nadaljnja pot marsikatere 
udeleženke tečaja je vodila v 
izgnanstvo. Konec maja in v ju-
niju so borlske zapornike, ki so 
jih nameravali izseliti, odpeljali 
v Maribor in Rajhenberg. 

Zapisali smo že, da so Nemci 
načrtovali množičen izgon Slo-
vencev v nekaj etapah. Izgoni 
na ptujskem območju so tekli 
od 10. junija do 27. septembra 
1941. Po ljudi so prihajali v noč-
nem času ali v zgodnjih jutranjih 
urah ter jih odpeljali v skladišče 
Lenartovega tekstilnega obrata 
(stara Delta). Od tod jih je pot 
vodila v nekdanjo meljsko voja-
šnico, kjer so se mnogi srečali s 
svojci – borlskimi zaporniki. Iz 
Maribora so transporti izgnan-

cev krenili v Srbijo, na Hrvatsko 
in v Bosno. 

Največje deportacije na ob-
močju ptujskega okraja so bile 
13. julija, ko je bilo izgnanih 227 
ljudi, ter 23. julija, ko je 137 lju-
di moralo zapustiti domove. So-
deč po seznamu izseljenih oseb 
je bilo med njimi največ izobra-
žencev (učitelji, duhovniki, ura-
dniki, dijaki …). Izgnanih je bilo 
sorazmerno več obrtnikov, pa 
tudi število delavcev in kmetov 

ni zanemarljivo. Starostno pre-
vladujejo izseljenci med tride-
setim in štiridesetim letom ter 
mlajša populacija med desetim 
in dvanajstim letom. Podatki 
niso povsem točni, ker je bilo 
nemškemu preselitvenemu šta-
bu odmerjeno zelo malo časa (v 
drugi polovici leta 1940), da bi 
čim prej opravil naročeno delo 
z najvišjega mesta. Po »sezna-
mu izseljenih oseb iz Spodnje 
Štajerske«, kjer manjkajo ime-

na mnogih izseljencev, se nam 
vendar ponuja zanimiva slika: 
Med 1164 izseljenci je bilo 607 
moških in 557 žensk. Najmanj 
jih je bilo med dvajsetim in tri-
desetim letom, ker so se neka-
teri predčasno umaknili ali pa 
so bili v nemškem ujetništvu. 
Primerjalno ocenjujemo, da je 
okupator iz predvojnega ptuj-
skega okraja izgnal okoli 1300 
ljudi. 

Dodajmo še, da je bilo s tega 
območja interniranih v nemška 
koncentracijska taborišča 121 
ljudi. V letu 1941 je s ptujskega 
območja padlo 23 talcev. Z jav-
nimi razglasi, ki jih je podpisal 
šef civilne uprave za Spodnjo 
Štajersko, so hoteli preplašiti 
slovensko ljudstvo in ga odrini-
ti od odpora. Ubijali so ljudi, za 
katere so menili, da so naspro-
tniki nacizma in da so tako ali 
drugače povezani z osvobodil-
nim gibanjem.

V letu 1941 so ljudi s ptujske-
ga območja streljali v Miklavžu 
na Dravskem polju, v Celju, Ma-
riboru in Šoštanju. Prvi talec, 
Jožef Tršek, trgovski pomočnik 
s Ptuja, je padel 10. avgusta v 
Miklavžu na Dravskem polju. 
Pretresljiva so pisma za svobo-
do ustreljenih, ki izpričujejo 

pogum obsojenih, njihovo pri-
vrženost slovenskemu rodu in 
najbližjim; za nemške naciste so 
bili taki nesprejemljivi. Tržačan 
Vladimir Satler, davčni uslužbe-
nec na Ptuju, je pred ustrelitvijo 
v Mariboru 25. avgusta 1941« na 
ovoju pralnega praška napisal 
ilegalno pismo svoji »mamici in 
jo opogumljal:«…Bodi hrabra, 
kot sem hraber jaz v teh trenut-
kih … umrl sem kot mož in to 
naj ti bo v ponos … vedi pa eno: 
ni mi žal da umrem. Kajti priha-
ja čas, ko bo težko biti le človek 
in ko bo kri klicala kri …«Čustve-
no globoko izliva besede slove-
sa poznejši narodni heroj Jože 
Kerenčič pred ustrelitvijo 27. 
decembra 1941. V pismu stricu 
namenja besede svoji družinici: 
» …Naj žene to ne zlomi. Kadar 
bo obupana preveč, naj po-
gleda Jelko in v njej bo videla 
svojega Jožeka. V Jelki živim za 
Piko, za svojo družino in narod. 
To imej pred očmi, draga moja 
tovarišica – žena. Jaz bi raje zate 
in za druge živel, pa tudi umreti 
se ne bojim …«

Tako je torej bilo pred 70 
leti. Nacistična genocidna pri-
zadevanja niso uspela. Domo-
vinska zavest slovenstva je bila 
močnejša. Odpor, na ptujskem 
območju v težjih okoliščinah, 
nas je ohranil. Mar je mogoče to 
pozabiti? 

Ljubica Šuligoj
Opomba: Sestavek sloni na virih Ar-

hiva Republike Slovenije, Muzeja na-
rodne osvoboditve Maribor, Pokrajin-
skega arhiva Maribor, Pokrajinskega 
muzeja Ptuj – Ormož, Zgodovinskega 
arhiva Ptuj ter na ustrezni literaturi.
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Piše: dr. Ljubica Šuligoj � Ptuj pred sedmimi desetletji (8.)

Ptuj v prvih mesecih nemške okupacije
Nadaljevanje iz prejšnje številke

Vir: Zgodovinski oddelek PMP, fas. Landrat

Izpostava varnostne policije Ptuj je za Tržačanko, učiteljico Emo 
Potrč, ženo »znanega komunista«, odredila izgnanstvo.

Program je namenjen lju-
dem med 50. in 69. letom 
starosti, ki jih organizatorji 
po pošti povabijo k sodelova-
nju. Podpišejo izjavo o prosto-
voljnem sodelovanju in dajo 
vzorec blata. Kot je povedala 
Špela Fistrič, iščejo prikrite kr-
vavitve blata. Če jih odkrijejo, 
posameznika povabijo na ko-
lonoskopijo. Če je izvid prei-
skave negativen, ga na pregled 
ponovno povabijo čez dve 
leti. Odzivnost na program 
je okrog 65-odstotna, v prvih 
treh mesecih letošnjega leta 
pa se je še malo izboljšala.

Da bi za akcijo zainteresira-
li čim več ljudi, predstavniki 
projekta potujejo po Sloveniji 
in ga predstavljajo po posa-
meznih krajih. Poleg običajne 
informacijske stojnice pa je 
izjemno zanimiv in poučen 
sprehod skozi maketo debe-
lega črevesa. V maketi so zelo 
nazorno predstavljene vse 
spremembe, ki jih lahko vidi 
zdravnik pri kolonoskopiji. 
Seveda se pri pacientu ne po-
javijo vse naenkrat. Tako se 
sprehod začne v zdravem čre-
vesu in nadaljuje s srečanjem 
s hemeroidi, polipi, vnetnimi 
črevesnimi boleznimi, pa tudi 
različnimi stopnjami karcino-
ma.

Kot je povedala direktorica 
Zdravstvenega doma Ormož 
Vlasta Zupanič Domajnko, so 
se odločili več pozornosti po-

svetiti promocijski dejavnosti, 
zato so predstavitev progra-
ma Svit povabili v Ormož, ki 
ima najslabšo odzivnost na 
program na našem območju. 
Le 44 % ljudi se namreč od-
loči sodelovati v tej preven-
tivni akciji. To je zaskrbljujoč 
podatek, saj je istočasno to 
območje z veliko kroničnimi 
boleznimi, prebivalstvo pa 
je premalo osveščeno glede 
preventive in raje počaka, da 
pridejo stvari tako daleč, da je 
mogoča le še kurativa. Ta pa 
je dražja in rezultati so slabši. 
Vlasta Zupanič Domajnko je 
povedala, da je pri zgodnjem 
odkrivanju raka na debelem 
črevesu uspešnost zdravljenja 
90 do 95 %, kasneje pa le še 
8 %. Številke jasno govorijo v 
prid preventivi. Zato poziva 
vse, ki dobijo vabila na kateri 

koli preventivni pregled, da se 
odzovejo. Programi so brez-
plačni, pravočasno ukrepanje 
pa omogoča daljše in kvalite-
tnejše življenje

Obisk je bil tokrat precej 
dober, maketo so si ogledali 
šolarji, pa tudi starejši. Maji 
Vaupotič Botolin se zdi po-
membno, da na preventivno 
navadimo najmlajše, ko so še 
v obdobju, ko si pridobivajo 
navade, ki jih bodo obdržali 
vse življenje. Aktivnost Svit so 
predstavili tudi v podjetju Car-
rera, pred trgovskim centrom 
Holermuos in na medgenera-
cijskem srečanju Zveze prija-
teljev mladine na Jeruzalemu. 
Tam so predstavili tudi roko-
vanje z defibrilatorjem, merili 
so krvni tlak in sladkor.

V minulem tednu je poteka-
la tudi krvodajalska akcija pri 

Sv. Tomažu, kjer je v dveh urah 

in pol kri darovalo 36 krvoda-

jalcev. V ormoškem Rdečem 

križu so s pripravljenostjo za 

različne oblike prostovoljstva 

med občani zelo zadovoljni. 

Glede na potrebe in obseg 

dela se namreč veča tudi števi-

lo aktivnih prostovoljcev. Rde-

či križ Ormož ima 11 krajev-

nih organizacij, ki so delovne, 

opozarjajo na potrebe v oko-

lju in same razvažajo pomoč. 

Boža Antolič iz Rdečega križa 

je prepričana, da prostovoljce 

najlažje pridobiš s svojim do-

brim delom. Povedala je, da se 

uspešno vključujejo tudi mlaj-

še generacije, ki so prevzele 

delovanje organizacij na Kogu 

in v Ivanjkovcih.

V občinski avli je bila odprta 

tudi razstava, na kateri je pred-

stavljeno eno izmed področij 

delovanja Rdečega križa – so-

delovanja z mladimi. Razstava 

je posvečena trem projektom, 

ki jih izvajajo v okviru Rdeče-

ga križa in LAS. Predstavljen 

je projekt Mali raziskovalec, ki 

poteka že 10 let in v tem času 

se je v to aktivnost vključilo 

422 predšolskih otrok iz vseh 
vrtcev. Predstavljeni so vsako-
letni raziskovalni tabori, ki jih 
izvajajo skupaj s Pokrajinskim 
muzejem Ptuj-Ormož in MCO, 
pa tudi mladinski počitniški 
tabor na Pohorju, ki bo letos 
potekal že trinajstič.

Več dela imajo na Rdečem 
križu tudi na področju soci-
alne dejavnosti. Veča se pov-
praševanje po različnih obli-
kah pomoči. Opažajo, da so 
v vedno večjih težavah zlasti 
upokojencih z nizkimi pokoj-
ninami.

Viki Ivanuša

Ormož � Ob tednu Rdečega križa

Preventivni programi slabo odzivni
V tednu Rdečega križa je bilo v Ormožu veliko aktivnosti. Med drugim je v kraju gostoval tudi Svit, preventivni državni program za odkriva-
nje predrakavih sprememb na debelem črevesu in danki.

Foto: Viki Ivanuša

Največ pozornosti je pritegnil model debelega črevesa, po katerem se je bilo mogoče sprehoditi.

Foto: Viki Ivanuša

Razstava o dejavnostih Rdečega križa je na ogled v občinski avli.



Zgodovinski arhiv na Ptuju, 
ki deluje na področju uprav-
nih enot Ptuj in Ormož, je kul-
turna ustanova, ki uspešno de-
luje že več kot 55 let. Čeprav je 
v primerjavi z ostalimi arhivi 
po Sloveniji relativno majhen, 
je tako v regionalnem kot tudi 
nacionalnem merilu zelo po-
memben. Prostorske omeji-
tve so delo arhiva na mnogih 
področjih omejevale, tako na 
primer arhivskega gradiva 
na terenu zaradi prostorske 
stiske niso mogli prevzemati, 
leta 2006 pa so se srečali tudi 
s plesnijo, ki je predstavljala 
veliko nevarnost za varovanje 
gradiva.

Lani so se pričela dolgo pri-
čakovana prenovitvena dela 
v objektu bivše vojašnice, ka-
mor se bo arhiv jeseni letos 
tudi preselil. S tem se bodo 
pogoji dela bistveno izboljša-
li, javnosti pa bodo ponudili 
vrsto dejavnosti, ki jih doslej 
enostavno niso mogli izvajati. 
Kakšna bo nova vizija arhiva, 
pa bo seveda odvisno od nje-
nega vodstva. To se je s prvim 
majem zamenjalo, saj je bila 
na mesto direktorice imeno-
vana pomočnica dosedanjega 
direktorja Ivana Frasa, Katja 
Zupanič. 

Zupaničeva, ki je v Zgodo-
vinskem arhivu Ptuj zaposlena 
od leta 2001, je profesorica 
zgodovine in filozofije (diplo-
mirana zgodovinarka), ki bo v 

kratkem zaključila tudi magi-
strsko delo.

Njeno prvo delovno mesto 
je bilo na Rektoratu Univerze 
v Mariboru, a jo je želja po raz-
iskovanju in delu z arhivskim 
gradivom pripeljala nazaj v 
njeno rojstno mesto, na Ptuj, 
v tukajšnji Zgodovinski arhiv. 
Najprej je pričela kot priprav-
nica, julija 2002 pa si je prido-
bila naziv arhivistke. Šest let 
kasneje je napredovala v višjo 
arhivistko, od leta 2006 naprej 
pa je opravljala tudi funkcijo 
namestnice direktorja. Od 
marca 2010 pa je tudi predse-
dnica Arhivskega društva Slo-
venije.

Odločitev dosedanjega di-
rektorja Zgodovinskega arhiva 
Ivana Frasa, da se vrne v Mari-
bor, kjer je nekoč že delal, pa 
je Zupaničevo postavila pred 
odločitev za kandidaturo na 
mesto direktorice. Ministrstvo 
za kulturo je njene kvalitete 
prepoznalo in jo s prvim ma-
jem imenovalo za novo direk-
torico Zgodovinskega arhiva 
Ptuj.  

Kako je prišlo do odloči-
tve, da kandidirate za me-
sto direktorice? 

»Odločitev, da kandidiram 
za mesto direktorice, je prišla 
spontano. Glede na dosedanje 
delovne izkušnje, poznavanje 
načina dela v arhivu in arhi-
vski stroki ter želja, da lahko 
ptujski arhiv postane s svojim 

strokovnim delom v lokalnem 

okolju še prepoznavnejši, so 

izhodišča, da sem pričela raz-

mišljati o kandidaturi.«

Kakšna je vaša vizija ra-
zvoja ptujskega arhiva? 

»Arhivi delujemo v javnem 

interesu. Kot pomembna in-

stitucija za varovanje kulturne 

dediščine bi v javnosti arhiv 

vsekakor moral imeti večjo 

prepoznavnost in ugled. Ob 

izpolnjevanju naših osnovnih 

nalog si želim, da nas ljudje 

spoznajo kot ustanovo, ki stro-

kovno neoporečno hrani naš 

skupni spomin, kot ustanovo, 

kjer je moč spoznati zanimive 

zgodbe o preteklosti, kot kraj, 

od koder prideš z občutkom 

zadovoljstva.«

Kako ste zadovoljni z do-
sedanjim vodenjem? 

»Vodenje dosedanjega direk-
torja je bilo strokovno in učin-
kovito. Prav njemu gre velika 
zasluga, da smo v letu 2006 
preselili s plesnijo okuženo 
gradivo, ter dejstvo, da nas mi-
nistrstvo za kulturo ni spregle-
dalo v naših prizadevanjih gle-
de selitve v prepotrebne nove 
prostore.«

Novi prostori vam bodo 
zagotovo olajšali delo. Ka-
kšne vsebinske spremem-
be se obetajo?

»S preselitvijo celotnega 
zavoda v nove prostore, je-
seni 2011, bodo zagotovljeni 
pogoji za učinkovito hrambo 
arhivskega gradiva, celotna de-
javnost arhiva bo pridobila na 
kvaliteti. S strokovno obdelavo 
gradiva v skladu z Zakonom o 
varstvu dokumentarnega in 
arhivskega gradiva ter arhivih 

(ZVDAGA), Uredbo o varstvu 
dokumentarnega gradiva, 
mednarodnimi standardi … 
bomo našim uporabnikom za-
gotavljali kvalitetnejše razisko-
vanje. S prisotnostjo na terenu 
bomo, kot do sedaj, izvajali 
reden nadzor in svetovanje pri 
ustvarjalcih dokumentarnega 
in arhivskega gradiva. Glede 
na to, da bodo naše prostorske 
kapacitete velike, bomo s pre-
selitvijo v prihodnjem letu in-
tenzivno prevzemali arhivsko 
gradivo javnopravnih oseb. V 
arhivu si želimo tudi hrambe 
osebnih fondov pomembnih 
Ptujčanov, ptujskih družin … 
Upam, da si bomo pridobili 
njihovo zaupanje, saj bodo 
tako spomini, ki se prenašajo 
iz ene generacije v drugo, pri 
nas varno shranjeni. Dodatne, 
obogatene vsebine bomo lah-
ko ponudili tudi mladini. Ve-
lika pridobitev bo tudi lastni 
razstavni prostor, ki ga bomo 
bogatili s kvalitetnimi raz-
stavami in ostalimi projekti. 
Pomembna je tudi čim večja 
dostopnost do digitalnih kul-
turnih vsebin preko spletnih 
strani ter ostalih medijev. S 
selitvijo v nove prostore bomo 
postali dostopnejši tudi za 
uporabnike s posebnimi po-
trebami. Konkretnih vsebin, 
projektov, idej je ogromno, 
vendar so le-ti v veliki meri od-
visni od razpoložljivih finanč-
nih sredstev.«

Ste tudi predsednica Ar-
hivskega društva Slovenije. 
Kakšne so vaše konkretne 
naloge in ali vam bo tudi ta 
funkcija pomagala pri vo-
denju arhiva? 

»Temeljne naloge društva 
ostajajo strokovno usposablja-
nje arhivskih delavcev (s pri-
rejanjem strokovnih izobra-
ževanj, zborovanj, izdajanjem 
strokovnih publikacij), sode-
lovanje s sorodnimi združenji 
doma in po svetu ter nenaza-
dnje bolj ali manj strokovno 
druženje. Društvo povezuje 
slovenske arhive v Ljubljani, 
Mariboru, Ptuju, Celju, Kopru 
in Novi Gorici, institucije, ki 
s svojim delom pokrivajo oze-
mlje celotne države in hranijo 
v različnih oblikah zapisane 
dokumente o naši preteklo-
sti. Arhivsko društvo Slovenije 
skuša predstavljati nadinsti-
tucionalno vez v slovenskem 
arhivskem prostoru, ki diktira 
in rešuje tiste probleme, ki jih 
arhivske inštitucije same mor-
da spregledajo. Izkušnje, ki jih 
pridobivam kot predsednica 
na tem področju, so izjemne, 
in verjamem, da jih bom zna-
la izkoristiti tudi pri vodenju 
ptujskega arhiva.«

V zadnjih dneh se veliko 
govori o arhivskem gradi-
vu in njegovem varovanju. 
Junija bo tudi referendum 
na to temo. Kakšno je vaše 
mnenje o noveli, ki jo je 
pripravila vlada?

»S strokovnega stališča po-
polnoma podpiram sprejetje 
novele, ki predvideva obliko-
vanje pluralne in strokovne 
delovne skupine. Njen namen 
bo, da je pregledano gradivo v 
čim večji meri javno dostopno 
ter da se pri tem ne povzroči 
krivic in škode tistim, ki si tega 
ne zaslužijo.«

Dženana Bećirović
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Ptuj � Pogovor z novo direktorico Zgodovinskega arhiva

Novi prostori, nova direktorica
Za Zgodovinski arhiv Ptuj bo letošnje leto nedvomno pomembna prelomnica. Po desetletjih domovanja v skorajda nevzdr-
žnih pogojih bodo namreč v poletnih mesecih končno dobili nove, moderne, sodobno opremljene prostore. Sočasno pa je ar-
hiv dobil tudi novo vodstvo. Mesto direktorice je s prvim majem prevzela mlada in ambiciozna zgodovinarka Katja Zupanič.

Foto: DB

Katja Zupanič, nova direktorica Zgodovinskega arhiva Ptuj

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti OI Ptuj je dogodek 
organiziral v sodelovanju z OŠ 
Cirkovce, kjer je revija tudi po-
tekala.

Pod lipo je zaplesalo kar 13 
nastopajočih folklornih sku-
pin; prvi večer, v petek, se jih je 
predstavilo šest, v soboto pa ena 
več. Kot že nekaj let zapored je 
na oder prva stopila Folklorna 
skupina VDC Sožitje Ptuj, ki je 
pod vodstvom Sonje Lovrec in 
Cvetke Glatz plesala na skladbo 

Jaz pa v gorico grem. Omenjena 
skupina ni sodelovala v tekmo-
valnem delu, temveč le kot gost 
prireditve. Uradni tekmovalni 
del pa se je začel s hajdinsko 
folklorno skupino sv. Martina, 
sledili pa so nastopi starejše 
folklorne skupine FD Lancova 
vas, KD Cirkulane, FD Rožma-
rin Dolena ter gostiteljev revije 
folklorne skupine Vinko Korže, 
Cirkovce. Sobotni del progra-
ma pa se je pričel z nastopom 
Gorišničanov, in sicer folklor-

ne skupine PD Ruda Severja. S 
svojimi plesnimi sposobnostmi 
pa so se predstavili še KD Ro-
goznica, FD Pobrežje, FS Bolni-
šnica DPD Svoboda Ptuj, mlajša 
folklorna skupina Lancova vas, 
KPD Stoperce, revijo pa so tudi 
v soboto zaključili domačini, 
PD Cirkovce. 

Tudi odziv obiskovalcev je 
bil letos zadovoljiv, saj so ti do-
dobra napolnili cirkovško dvo-
rano.

Dženana Bećirović

Cirkovce � Revija folklornih skupin

Pod lipo tokrat 13 skupin
Tudi letošnja območna revija folklornih skupin Pod lipo je k sodelovanju priva-
bila veliko nastopajočih skupin. Predstavilo se je namreč kar 13 društev, zaradi 
česar je prireditev potekala v dveh delih. 

Foto: DB

Utrinek z revije

Na OŠ Ormož so si dan za-
stavili po svoje in mu dodali še 
kulturni program. Poleg špor-
tnih aktivnosti, ki so potekale v 
Mestni grabi, so v Domu kulture 
ponudili prerez letošnje pro-
dukcije šolskih gledaliških in 
lutkovnih skupin. Kot je povedal 
Darko Špacapan, ki je tokrat 
koordiniral prireditev, je svojo 
prisotnost potrdilo kar 150 odra-
slih, saj je Šport špas namenjen 
predvsem medgeneracijskemu 
druženju. Poleg staršev se je pri-

reditve udeležilo veliko babic 
in dedkov, ki so spremljali zlasti 
mlajše učence. Kot navijači ali 
igralci so lahko sodelovali v naj-
različnejših športnih igrah - od 
nogometa, odbojke, med dvema 
ognjema do vlečenja vrvi, ska-
kanja preko kolebnice in teka v 
vrečah. Šola je poskrbela, da so 
imeli športniki na voljo dovolj 
pijače in malico.

Medtem so v Domu kulture 
mladi odrski ustvarjalci zaigrali 
gledališke predstave Hop v pra-

vljico in Lahko noč, hudoba ter 
lutkovne Zajček išče mamico, 
Rokavička in Ali veš, kako te 
imam rad.

OŠ Ormož v projektu sodelu-
je že tretje leto in so z uspehom 
zadovoljni. K sodelovanju so 
pritegnili tudi Zdravstveni dom 
Ormož, ki je predstavil merjenje 
sladkorja in krvnega tlaka, obi-
skovalcem so svetovali v zvezi z 
zdravo prehrano, prikazali pa so 
tudi nordijsko hojo.

Viki Ivanuša

Ormož � Šport špas s kulturnim dodatkom

Medgeneracijsko druženje
Minulo soboto so na OŠ Ormož izkoristili za sodelovanje v prireditvi Šport špas, 
ki je ta dan potekala na okoli 250 šolah po vsej državi.

Foto: Viki Ivanuša

Vlečenje vrvi so učenci nižjih razredov vzeli hudo zares.



torek javnosti obelodanil re-
zultate licenciranja v 2. SNL za 
prihodnjo sezono. Licenco je 
zaenkrat prejelo devet moštev, 
le ptujska Labod Drava je na 
prvi stopnji prejela rdečo luč 
zaradi neizpolnjevanja finanč-
nih, kadrovskih, pravnih in 
športnih kriterijev. Na podlagi 
Pravilnika za licenciranje ima 
nogometni klub, ki mu je bila 
vloga za pridobitev licence za-
vrnjena na 1. stopnji, možnost 
pritožbe na drugostopenjski 
organ (licenčna komisija za 
pritožbe) do 31. maja 2011. Li-
cenčna komisija za pritožbe bo 
o morebitni pritožbi odločala 
do 15. junija 2011. 

S tem pa slabih vesti za spo-
dnjepodravski klub še ni ko-
nec. Igralci so namreč včeraj 
pričeli groziti s stavko, krivi 
pa so seveda dolgovi do njih, 
saj večina igralcev v tem letu 
še ni dobila plače. Tako so »ne-
posredni proizvajalci« trdno 
odločeni, da ne bodo odigrali 
zadnjih dveh tekem v sezoni in 
v tem trenutku se zdi, da sobo-
tne tekme na Ptuju z Dobom 
ne bo, čeprav kanček upanja v 
tem trenutku še ostaja.

V sredo zvečer je bil v pro-
storih kluba izredni sestanek 
upravnega odbora kluba, na 
katerem je bil prisoten tudi 
predsednik kluba Franc Gaj-
šek. O glavni temi sestanka 
ni treba posebej ugibati, saj 
je beseda tekla predvsem o 

razmerah v klubu, tekmovalni 
licenci in stavki nogometašev. 
V uvodu je najprej predsednik 
kluba Franc Gajšek ocenil ka-
tastrofalno finančno stanje in 
dejstvo, da je kot največji po-
krovitelj finančno omejen oz. v 
tem trenutku »blokiran«. V klu-
bu trenutno zaradi apatičnosti 
lokalne skupnosti ne vidi re-
šitve, zato klubu z bogato, več 
kot 80-letno zgodovino predla-
ga stečaj. Nekaj upanja pred 
morebitnim najhujšim prinaša 
prihod Aleša Lucija kot čelne-
ga moža na položaj ptujskega 
nogometnega kluba, vendar 
bo v tem primeru treba rešiti 
še kašno drugo uganko. Igralci 
imajo namreč že vseh obljub 
čez glavo, kljub temu pa bodo 
verjetno v soboto le stopili na 
zelenico ptujskega mestnega 
stadiona in odigrali srečanje 
z Dobom ter nato še v gosteh 
s Šmartnim 1928. Čeprav gro-
žnja s stavko kot Demoklejev 
meč obstaja ….

Tadej Podvršek

Strelstvo
Boštjan Simonič s 563 
krogi rekordno
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mišlja na neuspeh, zato pa so v 

klubu bolj previdni in vedo, da 

morajo najprej vse postoriti na 

igrišču za skupni uspeh.

Danilo Klajnšek

Ptujčani brez 
licence za prihodnjo 
sezono, igralci (ne) 
bodo stavkali

Licenčni oddelek NZS je v 

Do konca prvenstva v 2. slo-
venski nogometni ligi sta le še 
dva kroga. V teh bo padla odlo-
čitev o tem, kdo bo prvak, s či-
mer bo dobil pravico nastopa 
v slovenskem elitnem nogome-
tnem razredu. Najbližje temu 
so nogometaši Aluminija iz 
Kidričevega, ki imajo pred pr-
vim zasledovalcem – ljubljan-
skim Interblockom – štiri toč-
ke prednosti. Nogometašem 
Aluminija zadostuje že točka v 
srečanju z Interblockom in že 
bi lahko pričeli s slavjem – go-
stovanje v Šenčurju bi bilo le še 
prijetno potovanje. Računico 
jim lahko pokvarijo nogome-
taši Interblocka, ki enostavno 
morajo zmagati, s čimer bi 
ohranili možnosti za morebi-
tno prvo ali drugo mesto, ki 
še vodi v dodatne kvalifikacije 
(v zadnjem krogu gostijo Dra-
vinjo). 

»Za nas je jasno, da bomo – 
tako kot vsako tekmo – tudi to 
igrali na zmago. Priprave na 
to tekmo so potekale normal-
no. Nogometaši Interblocka 
morajo zmagati in bodo vse-
kakor igrali napadalno. Vemo, 
da igramo proti kvalitetnemu 
tekmecu in kaj nam morebi-
tna zmaga ali vsaj točka pri-
naša. Želeli smo biti na vrhu 
prvenstvene razpredelnice in 
tu želimo biti tudi na koncu pr-
venstva. Samo 180 minut nas 
še loči od tega,« je pred sreča-
njem dejal Boris Sambolec.

V zadnjih srečanjih Aluminij 

igra odlično (v Slovenskih Ko-

njicah se bolje zaradi igrišča 

niti ni dalo), vendar previdnost 

ni nikoli odveč, saj Interblock 

ni naivna ekipa. Varovancem 

Zdenka Verdenika v spomla-

danskem delu prvenstva ne 

gre vse po njihovih željah, saj 

so naredili precej spodrsljajev, 

ki so jih stali vodečega mesta 

na prvenstveni razpredelnici 

(v zadnjih štirih krogih so za-

beležili tri poraze: z Dravo, Rol-

tekom in Belo krajino). Zago-

tovo jim je jasno, da v primeru 

poraza v Kidričevem »visi« tudi 

njihovo drugo mesto. 

Verjamemo, da bo tokrat 

na stadionu v Kidričevem več 

gledalcev: mnogi bodo prišli 

v upanju, da se na koncu sku-

paj z nogometaši poveselijo 

velikega uspeha. Nogometaši 

Aluminija so bili že velikokrat 

na pragu podobnega dosežka, 

tako blizu, kot so tokrat, pa 

vendarle še ne. Nihče ne po-

Nogomet � 2. SNL

Aluminij želi potrditev 1. lige, Drava brez licence
PARI 26. KROGA – SOBOTA 
ob 17.00: Labod Drava 
– Roltek Dob, Dravinja – 
Šmartno 1928; NEDELJA 
ob 17.00: Aluminij – IB 
Interblock, Bela krajina – 
Garmin Šenčur, Mura 05 
– Krško.

Foto: Črtomir Goznik

Se bodo nogometaši Aluminija v nedeljo takole že veselili uvrstitve v 1. SNL?

Foto: Črtomir Goznik

Mladinci Aluminija so se prebili do polfinala pokala NZS, kjer jih 
je izločila ekipa Mura 05.

V torek, 17. 5., so se pr-
vič uradno sestali vodilni 
možje Košarkarske zveze 
Slovenije, podjetja EP 2013, 
d. o. o., in župani vseh ob-
čin, organizatorjev prvega 
dela evropskega prvenstva 
2013, ki bo od 4. do 22. sep-
tembra 2013 v Sloveniji. 

Na skupnem sestanku so se 
pogovarjali o organizaciji do-
godka, ki Slovenijo čaka v letu 
2013, ter usklajevali operativ-
ne ekipe, ki bodo bdele nad iz-
vedbo. Ob tem so dorekli zače-
tek aktivne promocije projekta 
ter se dogovorili za datum pod-
pisa svečane listine o sodelo-
vanju pri projektu EuroBasket 
2013, ki bo potekal v sredo, 24. 
avgusta 2011, torej na dan, ko 
bo slovenska moška članska 

reprezentanca odigrala zadnje 

pripravljalno srečanje pred EP 

2011 v dvorani Stožice proti 

Litvi.

Župani vseh občin so vodil-

nim možem KZS-ja in podjetja 

EP 2013, d. o. o., predstavili no-

vosti pri poteku izgradenj ali 

prenov dvoran, za katere so se 

dogovorili, da bodo zanesljivo 

dokončane najkasneje med 31. 

decembrom 2012 in 31. mar-

cem 2013.

Objekt bo 
dokončan do 
31. decembra 2012

»Na tokratni sestanek gle-

dam kot izredno pozitiven in 

bi želel za to pohvaliti KZS, 
da se je tako hitro lotila vseh 
podrobnosti v zvezi s tako 
velikim projektom. Na Ptuju 
imamo tako rekoč že oblikova-
no ekipo, ki je zadolžena za iz-
vedbo projekta, zmožnosti pa 
smo predstavili tudi selektorju 
Božidarju Maljkoviću, ki nas 
je obiskal pred kratkim. Kljub 
temu da sem navajen srbske 
gostoljubnosti, pa toliko po-
hval v zvezi z nastanitveno in-
frastrukturo še nisem slišal od 
nikogar. Kar se tiče dvorane, 
smo v fazi pridobivanja doku-
mentacije za pridobitev grad-
benega dovoljenja, objekt pa 
bo dokončan do 31. decembra 
2012,« je poudaril župan Ptuja 
Štefan Čelan.

sta

Košarka � EP 2013

»Na Ptuju imamo tako rekoč 
že oblikovano ekipo«

Mura 05 – Aluminij 
4:2 (1:2) 

STRELCI: 1:0 Pavel (5), 1:1 Vindiš 
(35), 1:2 Vindiš (42), 2:2 Lotrič (59), 
3:2 Kous (99), 4:2 Slana (109)

ALUMINIJ: Duh, Kajtna, Ostroško, 
Polajžer, Strel, Cesar (Pulko), Perger 
(Goljat), Vindiš, Hočevar ( Holcman), 
Petek (Pučko, Damše), Majer. Trener: 
Primož Gorše.

Mladincem Aluminija se ni 

uspelo uvrstiti v finale pokala, 

kjer bi bili njihov tekmeci sovr-

stniki ljubljanskega Interbloc-

ka, ki so izločili mladince HIT 

Gorice 3:0. V razburljivem sre-

čanju, v katerem so Kidričani 

povedli 2:1 z zadetkoma Vindi-

ša, so bili za varovance trenerja 

Primoža Goršeta usodni po-

daljški, kjer so domači dvakrat 

zadeli in se veselili velikega 

uspeha – uvrstitve v finale.

Danilo Klajnšek

Nogomet � Polfinale mladinskega pokala

Mura po podaljških izločila Aluminij



Od 13. do 15. maja je v Zagre-
bu potekalo že 58. tekmovanje 
Zagiping; gre za največji evrop-
ski turnir mladih namiznoteni-
ških igralcev. Na njem je letos 
nastopilo blizu 900 igralcev 
iz 137 klubov iz Hrvaške, Slo-
venije, BiH, Srbije, Črne gore, 
Makedonije, Avstrije, Italije, 
Madžarske, Češke, Francije, 
Nemčije, Norveške, Romunije, 
Portugalske in Rusije. Razdelje-
ni so bili v štiri starostne kate-
gorije: najmlajši kadeti, mlajši 

kadeti, kadeti in mladinci. Za 
kako veliko tekmovanje gre, 
najbolje priča podatek, da so v 
najštevilčnejši kategoriji mlaj-
ših kadetov najprej igrali kva-
lifikacije v skupinah (v vsaki 
od 40 skupin so igrali štirje), 
najboljša dva sta se uvrstila v iz-
ločilne boje, kjer sta se morala 
prebiti še skozi dva kroga na iz-
padanje. Srečneži so se uvrstili 
v glavni turnir 64 najboljših, 
kjer so znova igrali v skupi-
nah po štirje. Po dva najboljša 

iz skupine sta se uvrstila med 
32 najboljših, ki so nadaljevali 
tekmovanje na izpadanje do 
zmagovalca … 

NTK Ptuj je imel na tekmo-
vanju znova številčno ekipo, 
saj so nastopili Daniela Toma-
nič Butkovska, Eva Gojkovič, 
Sara Štumberger, Katja Krajnc 
(najmlajše kadetinje), Marsel 
Šegula, Jernej Toplak Masten, 
Miha Štumberger, Sašo Maloič 
(najmlajši kadeti), Aljaž Mo-
horič, Aljaž Bojnec (mlajši ka-
deti), Anja Bezjak (kadetinje), 
Jan Harb (kadeti), Žan Napast, 
Darko Hergan in Luka Krušič 
(mladinci). Največji uspeh pa 
je znova dosegel mladinski re-
prezentant Luka Krušič. Le-ta 
je v paru z Ludvikom Peršoljo 
nastopal v ekipnem tekmova-
nju pod imenom Pomorje in 
osvojil 1. mesto! V finalu sta z 
rezultatom 3:2 (štirje posamič-
ni in en dvoboj dvojic) ugna-
la reprezentanco Črne gore. 
Luka je bil uspešen tudi med 
posamezniki, saj se uvrstil na 
mesta od 9. do 16. (s 3:2 ga je 
ugnal kasnejši zmagovalec). 

V ekipnem delu sta odlično 
igrala Marsel in Jarnej, ki sta se 
uvrstila med 8 najboljših ekip 
v kategoriji najmlajših kadetov. 
Za uvrstitev med 4 najbolje sta 
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Minuli konec tedna je v 
Kopru potekal finale držav-
nega prvenstva v rokometu 
za kategorijo starejših dečkov 
A, letnik 1996. V finalu so na-
stopile štiri najboljše ekipe iz 
rednega dela: Celje Pivovarna 
Laško, Cimos Koper, RD Loka 
in Carrera Optyl Velika Nede-
lja. Igralo se je po turnirskem 
sistemu vsak z vsakim dvakrat 
20 minut. 

Velika Nedelja se je v soboto 
pomerila z obema favoritoma 
zaključnega turnirja in z obe-
ma gladko izgubila. Na teh tek-
mah Velikonedeljčani nikakor 
niso mogli razviti svoje prepo-
znavne igre. Preveč napak so 
delali v napadu, najbolj pa so 
razočarali v obrambi. Povsem 
drugačen obraz so fantje poka-
zali v nedeljo, ko so se pome-
rili z ekipo Loke, kjer so bili z 

veliko borbenostjo v obrambi 
in domiselnimi akcijami v na-

padu v igri za zmago do zadnje 
sekunde. Na koncu se je tekma 
končala z neodločenim rezul-
tatom. Tako so 3. mesto osvojili 
vrstniki iz Škofje Loke, ki so 
imeli boljšo gol razliko iz prej-
šnjih dveh dvobojev. 

Kljub četrtemu mestu so 
fantje iz »male« Velike Nedelje 
še enkrat dokazali, da sodijo 
v sam vrh slovenskega roko-
meta v tej starostni kategoriji, 
kar jim daje se večji navdih, da 
bodo še bolj trdo garali na tre-
ningih. Še enkrat je treba fante 
pohvaliti za vse prikazano v tej 
naporni sezoni. Hkrati pa se 
ob tej priložnosti zahvaljujejo 
vsem donatorjem in staršem, 
ki tej generaciji stojijo vedno 
ob strani in jih spodbujajo v 
dobrem in slabem in tudi to-
krat ni bilo drugače.

Danilo Klajnšek

Igralci in igralke TK Terme 
Ptuj so pretekli teden krepko 
zakorakali v sezono igranja 
državnih lig v vseh starostnih 
kategorijah. Zaenkrat so najak-
tivnejši člani, ki so odigrali že 
tri kroge v 2. ligi.

2. moška liga
Članska ekipa TK Terme 

Ptuj (Blaž Bizjak, Ino Ficko, 
Matej Rus, Urh Krajnc Do-
miter, Goran Djurdjevič, 
Aleš Adamčič, Kristijan 
Krajnc, Samo Vršič in Kar-
lo Pintarič; trener je Zoran 
Krajnc) nastopa v 2. ligi, sku-
pina B, v kateri nastopajo še 
TK Marija Gradec Laško, ŠTK 
Velenje, TK Krško, TK Hoče 
in TK Brežice. Ptujčani so 
konec tedna odigrali kar tri 
dvoboje: najprej so prepričlji-
vo premagali ekipo TK Hoče 
z rezultatom 7:0, v soboto pa 
z rezultatom 4:3 še ekipo TK 
Marija Gradec Laško. Ta dvo-
boj je bil izjemno razburljiv, 
saj je odločitev padla šele v za-
dnjem dvoboju dvojic: Pinta-
rič in Adamčič sta slavila šele 
v podaljšanem tie-breaku tre-
tjega odločilnega niza z rezul-
tatom 15:13! V tretjem krogu 
oslabljeni Ptujčani (manjkal je 
Bizjak) so nastopili v Velenju, 

kjer se je dvoboj zaradi slabe-
ga vremena odvijal v dvorani. 
Domačini, ki so poleg Lašča-
nov in Ptujčanov favoriti 2. 
lige, so slavili 5:2. 

V dodatne kvalifikacije za 1. 
ligo napreduje samo prvouvr-
ščena ekipa, zato Ptujčani za 
napredovanje sedaj potrebuje-
jo zmagi v zadnjih dveh krogih, 
obenem pa morajo Laščani 
ugnati Velenjčane. V soboto ob 
9.00 ekipa TK Terme Ptuj gosti 
ekipo TK Brežice. 

Liga U-12, 
skupina B

Mlada ekipa U-12 TK Terme 
Ptuj nastopa v skupini B, kjer 
igrajo še ekipe ŽTK Maribor 1 
in 2, TK Jaki šport, TK Branik 
Maribor, ŠTK Velenje in TK 
Domžale. Za ptujsko ekipo na-
stopajo Martin Domanjko, 
Urban Gnilšek, Blaž Vido-
vič, Hana Simonič ter »go-
stji« Stefany Grlj in Aqnja 
Ostrovška. Mladi varovanci 
Luke Hazdovca so prvi dve 
srečanji izgubili proti ŠTK Ve-
lenju (3:4) in TK Braniku Ma-
riboru (3:4). Tretji krog je bil 
za njih uspešnejši, saj so ugnali 
ekipo TK Jaki šport (4:3). 

JM

Tenis � Državne lige

Člani v 2. ligi slavili 
dvakrat

REZULTATI: 
Cimos Koper – Carrera Optyl Ve-

lika Nedelja 31:22 (17:12), Carrera 
Optyl Velika Nedelja – Celje Pivovar-
na Laško 19:35 (9:15); Carrera Optyl 
Velika Nedelja – Loka 25:25 (10:11).

KONČNI VRSTNI RED: 
1. Celje Pivovarna Laško, 
2. Cimos Koper, 
3. Loka, 
4. Carrera Optyl Velika Nedelja.
Postava in strelci ekipe Carrera 

Optyl Velika Nedelja: Uroš Kukovec, 
Uroš Šerod, Filip Bombek 3, Kevin 
Slavinec 2, Rok Cvetko 26, Denis 
Jaušovec 1, Nejc Lukezič 12, Matic 
Bokša 9, Kevin Preac, Jure Kocbek, 
Grega Hojžar 1, Tomaž Cvetko, Matic 
Marin 8, Žiga Kumer 4, Tadej Ozmec. 
Trener: Bojan Munda.

Krka – Jeruzalem 
33:32 (15:14)

KRKA: Štangelj (+1), Taletović 
(+16); Mirnik 1, Flajs, Leban 5, La-
vrič, Didovič, Cvikl 2, Čančar 7 (1), 
Sirk, Marušič, Knez 5, Hočevar 2, 
Rojc 10, Klobčar 1, Vojin. Trener: Be-
njamin Teraš

JERUZALEM: G. Čudič (+5), S. 
Žuran (+4), Belec (+5); Šišmanovič 2 
(1), Korpar 4, Krabonja 2, Rajšp 1, 
Bogadi 2, Radujković 3, B. Čudič 4, 
Ivanuša 1, Sok 1, Hebar 1, R. Žuran 
11 (1). Trener: Aleš Filipčič

SEDEMMETROVKE: Krka 1/1; 
Jeruzalem 3/2. IZKLJUČITVE: Krka 
10; Jeruzalem 12 minut. IGRALEC 
TEKME: Emir Taletović (Krka Novo 
mesto).

Srečanje v Novem mestu je 
odločalo o končnem 8. mestu 
v državi. Z zmago nad Ormoža-
ni je (bo) to pripadlo zasedbi 
Krke, kar je najboljša uvrsti-
tev Novomeščanov v zgodovi-
ni kluba. Ormožani bodo ne 
glede na izide zadnjega kroga 
sezono 2010/2011 končali na 
9. mestu, kar pomeni, da so iz-
polnili osnovni cilj, imenovan 
obstanek v ligi. Zmagovalca v 
Športni dvorani Marof je odlo-
čil Blaž Rojc, ki je zadel za konč-
nih 33:32. Gostje so poizkušali 
izenačiti z igro z vratarjem v 
polju, vendar so jim pot do za-
služene točke preprečili igralci 
Krke z nešportnimi vložki oz. 
grobimi prekrški nad Rokom 

Žuranom. Kljub porazu so se 
rokometaši Jeruzalema tokrat 
prikazali v veliko svetlejši luči 
kot na preteklih tekmah. Kljub 
vsemu pa je to bil že šesti za-

poredni poraz Ormožanov, ki 
v zadnjem krogu na Hardeku 
gostijo Slovan iz Ljubljane, ki 
mu gori pod nogami.

UK

Rokomet � 1. A SRL (m) - Liga za obstanek 

Za gol prekratki

LIGA ZA PRVAKA
REZULTAT 9. KROGA: Cimos Ko-

per – Celje Pivo. Laško 30:28 (17:12).

1. CIMOS KOPER 31 27 1 4 53
2. GORENJE 30 24 1 5 49
3. CELJE PIVO. LAŠKO 31 19 0 12 38
4. LOKA 30 16 5 9 37
5. MARIBOR BRANIK 30 14 4 12 32
6. TRIMO TREBNJE 30 14 1 15 29

LIGA ZA OBSTANEK
REZULTAT 9. KROGA: Krka – Je-

ruzalem Ormož 33:32 (15:14).

1. RIBNICA RIKO HIŠE 30 16 1 13 33
2. KRKA 31 12 4 15 28
3. JERUZALEM ORMOŽ 31 11 0 19 22
4. SLOVAN 30 7 1 22 15
5. ŠMARTNO 30 6 2 21 14
6. SLOVENJ GRADEC 30 7 0 23 14

Luka Krušič (NTK Ptuj) in Ludvik Peršolja (Iskra Avtoelektrika) sta ekipno pod imenom Pomorje 
osvojila 1. mesto v konkurenci mladincev. Pokal jima je podelil legendarni Dragutin Šurbek (levo).

Foto: Črtomir Goznik

Rok Žuran (Jeruzalem Ormož) je v Novem mestu dosegel 11 zadet-
kov, v končnici pa so ga domačini ustavljali »z vsemi sredstvi« ...

Foto: JM

Mlajši igralci NTK Ptuj na tekmovanju v Zagrebu

Namizni tenis � 58. Zagiping v Zagrebu

Krušič in Peršolja slavila v Zagrebu
izgubila 2:3 …  Med ekipami 
so se Darko in Žan ter Sašo in 
Miha uvrstili na mesta od 9. do 
16. Med najboljših 32 so se v 
posamičnem tekmovanju uvr-
stili še Darko, Anja, Katja, Mar-
sel in Jernej. 

Jože Mohorič

Rokomet � Mlajše kategorije 

Velikonedeljčani četrti v državi

Mladi rokometaši Velike Nedelje Carrere Optyla so osvojili končno 4. mesto v državi.



V španskem mestu Alicante 
je od 2. do 9. maja potekal Sve-
tovni pokal v streljanju za strel-
ce invalide. Tekmovanje je bilo 
največje v zgodovini strelstva 
invalidov, saj se ga je udeleži-
lo 240 tekmovalcev iz kar 46 
držav. Tako velika udeležba je 
bila rezultat dejstva, da je bilo 
to prvo letošnje tekmovanje, 
na katerem so v dvanajstih 
disciplinah razdelili dvanajst 
neposrednih kvot za nastop na 
paraolimpijskih igrah v Londo-
nu 2012.

Tekmovanja se je udeležila 
tudi slovenska reprezentanca 
v sestavi Franc Pinter, Gora-
zd Tiršek, Damjan Pavlin in 
Srečko Majcenovič pod vod-
stvom trenerke Polone Sladič 
in pomočnika Aleša Kosmača. 
Nastopili so odlično, saj so v 
šestih disciplinah, v katerih so 
nastopili, osvojili kar dve kvoti, 
tretja pa se jim je zadnji dan za 
las izmuznila.

Prvo kvoto je Slovenija dobi-
la po zaslugi Gorazda Franč-
ka Tirška, ki je zmagal v disci-
plini zračna puška stoje. Vsi tri-
je slovenski strelci so nastopili 
odlično in se uvrstili v finale 
(Majcenovič 600 - osebni re-
kord, Tiršek 599 in Pavlin 597 
krogov) ter streljali za 4 kroge 
bolje od lastnega svetovnega 

V letošnji četrti sezoni med-
narodnega regionalnega tek-
movanja, imenovanem MK 
Interliga 2011, v streljanju z 
malokalibrsko pištolo proste 
izbire, je s tretjim turnirjem, ki 
se je odvijal pretekli vikend v 
Radovljici, za nami že polovica 
sezone. 

Med posamezniki je v Rado-
vljici zmagal Ptujčan Boštjan 
Simonič, ki nastopa za miklav-
ško ekipo Jožeta Kerenčiča, in 
z odličnimi 563 krogi dosegel 
daleč najvišji rezultat v zadnjih 
letih, ki je istočasno tudi za 6 
krogov višji od aktualnega slo-
venskega DR, ki si ga že od leta 
1972 naprej lasti Jože Teržan. 
Boštjanu je prav v zaključni, 6. 
seriji desetih strelov s 97 kro-
gi (ostale serije: 94, 93, 92, 96 
in 91) uspelo doseči najboljšo 
serijo dneva med vsemi tek-
movalci, s takšnim dosežkom 
pa bi se zagotovo prebil tudi 
med finaliste vseh največjih 
tekmovanj na svetu. Po pri-
pravljalnem nastopu v Plznu 
pa se bo sredi junija odpravil 
v München in nastopil na za-

rekorda! V izredno razburlji-
vem finalu je Tiršek s 105,9 
kroga zmagal, Ptujčanu Sreč-
ku Majcenoviču pa se finale 

dnjem tekmovanju svetovnega 
pokala v letošnji sezoni, ko si 
bo s podobnim streljanjem kot 
v Radovljici poskušal pristre-
ljati tudi olimpijsko kvoto. Na 
drugo mesto se je z drugim 
najboljšim izidom letošnje se-
zone, s 551 krogi, uvrstil jur-
šinski strelec Simon Simonič 
ml., tretje mesto pa je s 543 
krogi zasedel domačin Simon 

po maksimalnem dosežku v 
kvalifikacijah (prvo mesto si je 
delil z Avstralcem Markom Bra-
dleyem) ni posrečil najbolje, s 

Bučan. Prav omenjeni trije 
strelci pa bistveno prednjači-
jo pred ostalimi zasledovalci 
tudi v skupnem seštevku, kjer 
je na vrhu z dvema posamični-
ma zmagama Boštjan Simonič 
(82 točk) pred Bučanom (80 
točk) in Simoničem mlajšim 
(73 točk). Med tujimi strelci je 
najvišje uvrščen koroški Avstri-
jec Andreas Auprich s 64 toč-
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Državno ekipno prvenstvo 
minuli konec tedna v Ljubljani 
je zaznamovalo sobotno sonč-
no vreme, naslednji dan pa je 
tekmovalce motil močan dež 
in nizke temperature, kar je 
preprečilo boljše izide. V žen-
ski konkurenci so slavile atleti-
nje Kladivarja iz Celja, pri mo-
ških pa atleti Massa iz Ljublja-
ne, ptujski atleti in atletinje pa 
so v okrnjeni zasedbi zasedli 
11. mesto v obeh kategorijah. 
Pri fantih je nastopilo 25 ekip, 
pri dekletih pa 21. 

Za Atletski klub Cestno 
podjetje Ptuj so v glavnem na-
stopili mladinci in mlajši mla-

dinci, ki jim je tekmovanje v 
prvi vrsti služilo za nabiranje 
tekmovalnih izkušenj v članski 
kategoriji. Med dekleti velja iz-
postaviti tretje mesto Melani 
Hentak v metu kopja (40,27 
metra), Nuša Turk je bila peta 
v teku na 100 metrov z ovirami 
(15,44 sekunde), Laura Pajtler 
pa je zasedla dve sedmi mesti 
na 400 in 800 metrov. Med fan-
ti se je z novim osebnim rekor-
dom (44,13 metra) in četrtim 
mestom v metu diska izkazal 
Rok Grdina. Mesto niže je zase-
del Matej Jeza v teku na 1500 
metrov.

UE

V soboto, 14. 5., je v okviru 
Pokala Šiške v Ljubljani potekalo 
tekmovanje za mlajše dečke in 
deklice, ki šteje tudi za slovenski 
pokal. Pri nastopu ptujskih judoi-
stov velja pri mlajših deklicah iz-
postaviti 3. mesto Mihaele Vogrin 
v kategoriji do 52 kg. V najmlajših 
starostnih kategorijah, pri ciciba-
nih in cicibankah, so se tekmo-
vanja udeležili: Asja Mogu, Jaša 
Dajčman, Daša Mogu, Samanta 
Kajnih, Rene Gomilšak in Jure 
Vogrin. Tekmovanje za najmlajše 
starostne kategorije je potekalo 
po prilagojenih pravilih, razdeljeni 

so bili po težinskih kategorijah, po 
starosti ter znanju juda.

Rezultati: 
- deklice, letniki 2003 (–28 kg): 

3. Asja Mogu
- dečki, l. 2003 (–34 kg): 3. Jaša 

Dajčman
- deklice, l. 2001 (–28 kg): 3. 

Daša Mogu
- deklice, l. 2002 (–32 kg): 1. Sa-

manta Kajnih
- dečki, l. 2002 (–34 kg): 5. Rene 

Gomilšak in Jure Vogrin.
SK

Atletika � Ekipno DP

Zlata sredina za 
ptujski ekipi

Judo � JK Drava

Cicibani uspešni na 
Pokalu Šiške

Strelstvo � WC Alicante, Španija

Majcenovič z maksimalnim dosežkom 600 krogov

Strelstvo � MK Interliga – pištola 50m

Boštjan Simonič s 563 krogi rekordno

finalnimi 102,1 kroga je zdrsnil 

na 4. mesto, a je bil z dosežkom 

še vedno zelo zadovoljen, če-

prav se mu je olimpijska kvota 

iz rok izmuznila za malenkost. 

Drugo kvoto je z MK puško 3 x 

40 strelov dosegel naš najboljši 

strelec Franc Pinter Ančo, ki 

si je s 1150 krogi pred finalom 

delil prvo mesto, po malo slab-

šem finalu končal kot drugi, a 

ker je Kitajec Chao Dong, ki je 

zmagal, že imel kvoto, je ta pri-

padla Sloveniji.

Nekaj smole pa je imel za-

dnji tekmovalni dan Damjan 
Pavlin, ki je z zračno puško 

leže zadel 600 krogov in si 

pred finalom s še dvema strel-

cema delil prvo mesto (pre-

ostalih pet finalistov je imelo 

599 krogov!). Pavlin je streljal 

odlično in pred zadnjim final-

nim strelom vodil za 0,1 kroga. 

V zadnjem strelu pa je zadel 

„le” 10,3 kroga in za 0,3 kroga 

izgubil prvo mesto, s tem pa 

olimpijsko vozovnico.

Dve osvojeni kvoti, skupno 

ena posamezna zmaga, drugo 

in tretje mesto ter ekipna zma-

ga in tretje mesto so potrdili, 

da je slovenska ekipa kljub svo-

ji majhnosti med najboljšimi 

na svetu.

Simeon Gönc

kami, ki je četrto mesto osvojil 

tudi na zadnjem turnirju s 540 

krogi. Med ostalimi strelci iz 

Spodnjega Podravja se je na 8. 

mesto uvrstil juršinski strelec 

Ludvik Pšajd s 522 krogi, 11. 

in 12. mesto sta zasedla miklav-

ška strelca Simon Simonič in 

Miran Miholič s 520 oziroma 

517 krogi, 13. Mirko Moleh, 
Juršinci, 517 krogov, 28. Milan 
Stražišar, SK Ptuj, s 459 krogi, 

32. in 34. mesto pa sta osvojila 

Gregor Vesenjak in Marko 
Vorih s 415 in 383 krogi. 

V ekipni razvrstitvi je slavila 

ekipa Jožeta Kerenčiča s 1600 

krogi pred Juršinci s 1590 

krogi na drugem in domačini 

iz Kopačevine – Škofje Loke s 

1579 krogi na tretjem mestu. 

Ekipa iz Miklavža pa vodi tudi 

v skupnem seštevku s 43 toč-

kami pred Kopačevino z 38 

točkami na drugem in Juršinci 

z 32 točkami na 3. mestu. Na-

slednji, 4. turnir bo potekal 4. 

junija v organizaciji SD Dušana 

Poženela v Rečici.

Simeon Gönc

Foto: Polona Sladič

Strelci invalidi so v začetku maja nastopali na prvem letošnjem 
svetovnem pokalu, ki je bil zaradi razdelitve kvot oz. olimpijskih 
vstopnic rekordno obiskan. Na pokalu je odlično nastopala tudi 
močna slovenska strelska reprezentanca invalidov in si pristre-
ljala dve kvoti. Za ekipo so nastopali (v zadnji vrsti) Ptujčan Sreč-
ko Majcenovič, Gorazd Tiršek in Damjan Pavlin ter spredaj (sedi) 
Franc Pinter Ančo; ekipo sta vodila mlada strelska strokovnjaka 
Polona Sladič in Aleš Kosmač.

Foto: Simon Bučan

Boštjan Simonič, SD Jože Kerenčič Miklavž, je v Radovljici z MK 
pištolo proste izbire, s 563 krogi, postavil daleč najboljši rezultat 
v zadnjih letih

Najboljšo uvrstitev med ptujskimi atleti je na ekipnem državnem 
prvenstvu dosegla Melani Hentak v metu kopja.

Najmlajši člani JK Drava s trenerkama na Pokalu Šiške

Kasaštvo � V Ljutomeru v nedeljo druga dirka 
KK Ljutomer je prireditelj drugega tekmovalnega dne (po odpovedi mi-

nulo nedeljo v Ljubljani zaradi dežja) letošnje kasaške sezone. To nedeljo 
se bo na ljutomerskem hipodromu (pričetek ob 14.15) v sedmih točkah 
sporeda pomerilo 73 kasačev iz vseh slovenskih klubov (na 2100 me-
trov, avtoštart). Osrednja dirka bo posvečena leta 2009 umrlemu Marku 
Slaviču st., ki se je zapisal v zgodovino ljutomerskega kluba kot izvrsten 
tekmovalec in izjemno uspešen rejec. Nastopilo bo devet triletnih kasačev. 

NŠ

TARA Tenzor Ptuj – 
Naklo Tržič 18:25 (7:9)

ŽRK Tara Tenzor Ptuj: Saša Lazar, 
Saška Kozel, Barbara Borovčak 7, To-
nja Kolednik 1, Sindi Zorec 1, Manja 
Grabrovec 3, Gordana Žiher 4, Lucija 
Ivančič, Sandra Šrajner 2, Marina 
Majcen, Doris Kovačec, Katja Valen-
ko, Ana Ambrož. Trener: Sašo Petek.

Prejšnjo soboto so starejše dekli-
ce ekipe Tara Tenzor Ptuj odigrale 
zadnji krog razigravanja. Doma so 
se pomerile s prvouvrščeno ekipo v 
skupini in izgubile. Na tekmi je tre-
ner domačih Sašo Petek ponudil pri-
ložnost tudi igralkam, ki na prejšnjih 
srečanjih niso toliko igrale. Ptujska 

dekleta so tako na koncu osvojila 8. 
mesto v državi. Igrala so v ligi letnic 
1996, pri Ptujčankah sta ti letnici le 
dve dekleti, ostale punce pa so vse 
leto ali celo dve mlajše. Tudi s tega 
vidika so lahko v ptujskem taboru 
zadovoljni z izkupičkom v tej sezoni. 

Pred dekleti je še turnir v Račah in 
tekma oz. dve proti Avstrijkam, nato 
pa veselo in delavno na start v novo 
sezono 2011/2012. Na koncu liga-
ške sezone gre posebna zahvala star-
šem za vse, kar so v tej sezoni poma-
gali dekletom, predvsem finančno, 
kajti brez njihove pomoči se dekleta 
letos verjetno ne bi udeležila dveh 
mednarodnih turnirjev (Slovaška 2. 
mesto in Madžarska 2. mesto).

tp

Rokomet � Mlajše kategorije 

Starejše deklice ŽRK tara Tenzor Ptuj



petek � 20. maja 201118 Šport, šport mladih

Miran Emeršič, trener Zavrča: »Mislim, da za tem uspehom stoji 
kvalitetna ekipa, pridni fantje, uspešna uprava, ki skrbi, da delamo v 
zelo dobrih pogojih – vse skupaj prinese rezultat. Menim, da gre za 
velik, verjetno največji uspeh Zavrča do sedaj, saj premagati Aluminij, 
ki je na pragu 1. lige, nato pa še drugoligaša Dravo s šestimi zadetki, 
ni kar tako.«

Bojan Špehonja, trener Laboda Drave: »Tekma ni imela pravega tek-
movalnega naboja, saj smo se oboji uvrstili v Hervis pokal. Vidi se, da 
fantje razmišljajo o vsem drugem, samo ne o nogometu in posledica 
je ta rezultat. Dobivali smo čudne zadetke, odigrali slabo, vsekakor pa 
nismo pravi. Čestitam Zavrču za osvojen pokal.«

REZULTATI 27. KROGA: Pobrežje 
– Aluminij 0:2, Mozirje – Železničar 
1:2, Simer šampion – Mura 05 2:0, 
Dravinja – Rudar Velenje 1:1, CM 
Celje – Nissan Ferk Jarenina 5:2, 
Brežice – Tehnostroj Veržej 1:2, NŠ 
R. Koren Dravograd – Malečnik 2:2.

1. MARIBOR 26 22 3 1 124:11 69
2. NŠ POLI DRAVA 26 19 4 3 79:29 61
3. RUDAR VELENJE 27 18 4 5 94:27 58
4. FERK JARENINA 27 16 6 5 51:28 54
5. CM CELJE 27 16 5 6 105:40 53
6. DRAVOGRAD 27 15 7 5 78:20 52
7. ALUMINIJ 27 13 4 10 61:51 43
8. POBREŽJE 27 13 7 8 52:42 43
9. DRAVINJA 27 12 4 11 58:41 40

10. SIMER ŠAMP. 27 11 3 13 61:48 36
11. MURA 05 27 11 3 13 61:58 26
12. TEH. VERŽEJ 27 6 2 19 38:93 20
13. BREŽICE 27 4 3 20 34:111 15
14. ŽELEZNIČAR 27 4 1 22 23:120 13
15. MALEČNIK 27 3 2 22 30:135 11
16. MOZIRJE 27 1 6 20 16:101 9

POBREŽJE – ALUMINIJ 0:2 (0:0)
STRELEC: 0:1 Novak (53), 0:2 

Novak (55)
ALUMINIJ: Janžekovič, Kirbiš, No-

vačan, Leva, Knez (Miložič), Elšnik, 
Brodnjak, Novak, Hreljič, Mesarič 
(Petrovič), Ornik (Panikvar). Trener: 
Borut Kolar.

Danilo Klajnšek

Futsal � Liga U-14 vzhod

Zavrč – Labod Drava 
6:3 (3:1)

STRELCI: 1:0 Čeh – 11 m. 21., 
2:0 Šnajder 30., 2:1 Kurež 33., 3:1 
Rumež 46., 4:1 Fridl 53., 4:2 Dugo-
lin 56., 5:2 Marinič 60., 5:3 Čeh 57., 
6:3 Lenart 83.

ZAVRČ: Sagadin (od 81. Duka-
rič), Gabrovec, Lenart, Murko (od 
88. Fruk), Rumež, Kuserbanj (od 90. 
Simonič), Čeh, Šnajder, Fridl, Murat 
(od 73. Antolič), Marinič (od 87. Vin-
kovič). Trener: Miran Emeršič.

LABOD DRAVA: Vrečko, Gorinšek, 
Pečnik (od 62. Pranjić), Perkovič (od 
86. Zagoršek), Spahić (od 56. Kul-
čar), Čeh, Kurež (od 86. Krajnc), Ko-
kol, Roškar, Marlon, Dugolin. Trener: 
Bojan Špehonja.

Finale pokala Medobčinske 
nogometne zveze (MNZ) Ptuj 
je postregel s pravim prazni-
kom nogometa. Na tribunah 
športnega parka v Zavrču je 
kakih 400 ljubiteljev nogome-
ta videlo odlično predstavo in 
na koncu »teniški« izid 6:3 za 
domače. Le-ti so po koncu sre-
čanja zasluženo v zrak dvignili 
pokal MNZ Ptuj. Obe ekipi sta 
si v prihodnji sezoni priigrali 
vstopnico za igranje v Hervis 
pokalu Slovenije.

Po uvodnem otipavanju so 
v 20. minuti domačini povedli 
iz enajstmetrovke (strelec je 
bil Čeh), ki jo je zakrivil vra-
tar Drave Vrečko. Gostje so v 
tem času sicer imeli nekoliko 
več žogo v svoji posesti, toda 
nevarnejši so bili domačini. V 
30. minuti je po dolgi akciji do-
mačih igralcev žoga nenadoma 
prišla do Šnajderja, ki je izkori-
stil neodločnost igralcev Labo-
da Drave in neubranljivo zadel 
za 2:0. Že tri minute kasneje se 

je podobna situacija zgodila na 
nasprotni strani: domači nogo-
metaši so mislili, da bo glavni 
sodnik Vrbanec dosodil pre-
kršek nad Kokolom, vendar je 
pustil prednost in Kurež je iz 
bližine znižal izid na 2:1. S tem 
pa razburjenj v prvem polčasu 
še ni bilo konec. V sodnikovem 
podaljšku je namreč za 3:1 iz 
prostega strela precej s strani 
zadel Rumež. Gol gre precej na 
rovaš vratarja Vrečka, ki je sla-
bo posredoval.

Tudi drugi polčas je bil nad-
vse dinamičen in razburljiv. 
Poleg petih zadetkov je 400 
gledalcev videlo še cel kup pri-
ložnosti na eni in drugi strani. 
V 53. minuti je po hitrem proti-
napadu domačih nogometašev 

RLMN Haloze
REZULTATI 5. KROGA (Sestrže): 

ŠD Rim – ŠD Breg Albin Promotion 
4:0, ŠD As Evroavto – Planjsko 0:4, 
ŠD Žetale – ŠD Medvedce 2:1, Nara-
plje – ŠD Ptujska Gora 2 5:3, ŠD Cir-
kovce – ŠD Stopno 1:3, ŠD Ptujska 
Gora 1 – ŠD Stoperce 4:0.

1. PLAJNSKO 4 4 0 0 20:3 12
2. NARAPLJE 4 4 0 0 17:0 12
3. ŠD ŽETALE 4 3 0 1 14:5 9
4. AS EVROAVTO 4 3 0 1 11:6 9
5. ŠD RIM 4 3 0 1 11:6 9
6. PTUJ. GORA 1 4 2 0 2 11:6 6
7. ŠD STOPNO 4 2 0 2 11:6 6
8. ŠD CIRKOVCE 4 1 0 3 7:9 3
9. ŠD MEDVEDCE 4 1 0 3 5:10 3
10. ŠD STOPERCE 4 1 0 3 8:16 2
11. ŠD BREG A. P.  4 0 0 4 5:20 0
12. PTUJ. GORA 2 4 0 0 4 3:21 0

PARI 6. KOLA (STOPERCE, 20. 
5.): ŠD Ptujska Gora 2 – ŠD Cirkov-
ce (20.30), ŠD Medvedce – Naraplje 
(21.10), ŠD Stoperce – ŠD Žetale 

(21.50), Planjsko – ŠD Ptujska Gora 
1 (22.30), ŠD Rim – ŠD As Euroav-
to (23.10). ŠD Breg AP – ŠD Stopno 
(23.50).

PARI ZAOSTALEGA 3. KROGA 
(NARAPLJE, 21. 5.): ŠD Rim – ŠD 
Stoperce (20.30), Planjsko – ŠD 
Breg AP (21.10), ŠD As Euroavto – 
ŠD Medvedce (21.50), ŠD Ptujska 
Gora 1 – ŠD Ptujska Gora 2 (22.30), 
ŠD Žetale – ŠD Stopno (23.10), ŠD 
Naraplje – ŠD Cirkovce (23.50).

Poletna liga ŠD AS
Tekmovanje so pričeli v poletni 

ligi ŠD AS 2011. V ligi nastopa 13 
ekip, ki bodo igrale po enokrožnem 
sistemu. 

REZULTATI 1. KROGA: Strmec – 
UŠR Višnjica 2:0, Koranti Demoni 
– ŠD Majski Vrh 1:7, KMN Majolka 
– Bar Desetka 0:0, Krovstvo Petrovič 
Selan – Strelec Stojnci 3:2,Generaci-
ja X – Športno društvo AS 6:1, ŠD AS 
Evroavto – Velika Varnica 6:3.

Danilo Klajnšek

Velesovo Kamen 
Jerič – ŽNK Dornava 
2:3 (1:2)

STRELKE: 0:1 Nuša Horvat (24), 
1:1 Manca Smolnikar (28), 1:2 Nuša 
Horvat (35), 1:3 Mateja Arnuš (76), 
2:3 Sara Vidmar (79. z 11 m)

ŽNK DORNAVA: Alenka Murko, 
Lucija Hameršak, Maja Skaza, Ma-
teja Arnuš, Nina Podhostnik (od 81. 
Nina Baklan), Daša Veličkovič, Laura 
Maksimovič, Teja Šmintič, Nuša Hor-
vat (od 88. Tjaša Šalamun), Nuša 
Ploj, Gabrijela Milec.

V preloženi tekmi 17. kroga so do 
sploh svoje prve (!) zmage, odkar 
igrajo v 1. slovenski ženski nogome-
tni ligi, prišle nogometašice iz Dorna-
ve. Seveda so bile po tekmi vesele 
tega dosežka, ki so ga posvetile svoji 
nekdanji vzornici, tragično preminuli 
Mihaeli Arnuš. S to zmago so prebile 
psihološko zavoro pred prvo zmago 
in bo sedaj veliko lažje nadaljevati. 
Očitno je, da v igri napredujejo in to 
je rezultat njihovega vztrajanja in tr-
dega dela. Zmaga je še toliko slajša, 
saj niso nastopile z vsemi najboljši-
mi.

Danilo Klajnšek

v slogu največjih nogometnih 
mojstrov zadel »zimzeleni« Fri-
dl za 4:1. Tri minute kasneje so 
modri ponovno znižali, ko je 
žoga po predložku Dugolina 
zadela enega izmed igralcev in 
presenetila domačega čuvaja 
mreže Sagadina. »Golijada« se 
je nadaljevala v 60. minuti, ko 
je po odlični asistenci Fridla 
žogo v prazno mrežo potisnil 
Marinič. Ptujčani so se zdeli 
poraženi, pa vendar so v 67. 

minuti po neposrednem strelu 
Čeha iz kota še tretjič znižali. 
Tik pred zaključkom, v 83. mi-
nuti, pa so Zavrčani vendarle 
postavili končni izid srečanja; 
po podaji Mariniča je gostujoča 
obramba napravila novo v nizu 
napak in bivši igralec modrih 
Lenart je žogo iz bližine le poti-
snil v prazno mrežo za končnih 
»teniških«, a povsem zasluženih 
in spektakularnih 6:3.

Tadej Podvršek

Nogomet � Finalna tekma Pokala MNZ Ptuj 

Zavrč s »teniških« 6:3 razorožil Dravo

Mali nogomet 

Nogomet � 1. SŽNL

Zgodovinska zmaga 
deklet Dornave!

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Zavrča (v belih dresih Šnajder in Rumež) so v finalu pokala MNZ Ptuj pred 400 gledalci 
ugnali Labod Dravo (v modrem dresu Aleš Čeh).
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Nogomet

1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 35. KROGA – SOBOTA ob 18.00: Rudar – Nafta, Triglav – HIT 

Gorica, Domžale – Olimpija, Primorje – Maribor, Luka Koper – CM Celje.

2. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 26. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Labod Drava – Roltek Dob, 

Dravinja – Šmartno 1928; NEDELJA ob 17.00: Aluminij – IB Interblock, 
Bela krajina – Garmin Šenčur, Mura 05 – Krško.

3. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA – VZHOD
PARI 23. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Paloma – Tromejnik G Kala-

mar, Malečnik – AHA EMMI Bistrica, MU Šentjur – Koroška Dravograd; 
NEDELJA ob 17.00: Stojnci – Odranci, Čarda – Kovinar Štore, Zreče – 
Tehnostroj Veržej, Grad – Simer šampion.

ŠTAJERSKA LIGA
PARI 23. KROGA – PETEK ob 20.45: Koroške Gradnje – Boč Poljča-

ne; SOBOTA ob 17.00: Zavrč – Šmarje pri Jelšah, Šoštanj – GIC Gradnje 
Rogaška, Tehnotim Pesnica – Pohorje, Marles hiše – Mons Claudius, 
NEDELJA ob 17.00: ZAVA Gerečja vas – Podvinci Betonarna Kuhar, Ca-
rrera Optyl – Peca.

1. LIGA MNZ PTUJ
PARI 19. KROGA – PETEK ob 17.00: Skorba – Središče; SOBOTA ob 

17.00: Rogoznica – Hajdina; NEDELJA ob 10.30: Lovrenc – Gorišnica, 
Videm – Pragersko; NEDELJA ob 17.00: Bukovci – Apače, Oplotnica – 
Dornava.

2. LIGA MNZ PTUJ
PARI 19. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Markovci – Makole, Tržec – 

Podvinci Agrocenter Ptuj, Zgornja Polskava – Grajena, Spodnja Polska-
va – Slovenja vas, Leskovec – Cirkulane; SOBOTA ob 20.00; Podlehnik 
– Hajdoše.

VETERANSKE LIGE MNZ PTUJ
35 – ZAHOD
PARA 13. KROGA – PETEK ob 17.00: Boč – Pragersko; PETEK ob 

18.30: Mons Claudius – Podlehnik.
35 – VZHOD
PARI 13. KROGA – PETEK ob 18.00: Grajena – Borovci, Dornava – 

Videm, Prepolje – Skorba.
VETERANI +40
PARI 13. KROGA – PETEK ob 18.00: Apače – Podvinci, Gorišnica – 

Zgornja Polskava, Tržec – Ormož, Leskovec – Markovci.

1. SLOVENSKA MLADINSKA NOGOMETNA LIGA
26. KROG: Nissan Ferk Jarenina – NŠ Poli Drava (sobota ob 16.00); 

Domžale – Aluminij (nedelja ob 14.00).

1. SLOVENSKA KADETSKA NOGOMETNA LIGA
26. KROG: Nissan Ferk Jarenina – NŠ Poli Drava (sobota ob 14.00), 

Domžale – Aluminij (nedelja ob 12.00).

1. SLOVENSKA ŽENSKA NOGOMETNA LIGA
19. KROG: Maribor – Dornava (nedelja ob 17.00)

Rokomet � Starejši dečki A (1996 in ml.)

Zaključni turnir za uvrstitev od 5. do 8. mesta
Rokometno društvo Moškanjci Gorišnica bo v soboto, 21. 5., organi-

zator zaključnega turnirja starejših dečkov A (letniki 1996 in mlajši) za 
uvrstitev od 5. do 8. mesta. Na turnirju sodelujejo RD Moškanjci Gori-
šnica, RK Trimo Trebnje, RK Jadran Hrpelje Kozina, RK Brežice. 

Para polfinala:
ob 11.00: RD Moškanjci Gorišnica – RK Trimo Trebnje
ob 12.15: RK Jadran 2009 Hrpelje Kozina – RK Brežice
KOSILO: od 13.00 do 14.00 
ob 14.30: tekma za končno 7. mesto
ob 15.45: tekma za končno 5. mesto
Vabljeni!

Mali nogomet � Poletna liga ŠD As
PARI 2. KROGA: Športno društvo “AS” – ŠD “AS” Evroavto (20.00), 

Bar Desetka – Generacija X (20.40), ŠD Majski Vrh – Strmec (21.20), 
UŠR Višnjica – KMN Majolka (22.00), Fair Play – Krovstvo Petrovič ŠD 
Selan (22.40), Strelec Stojnci – Koranti Demoni (23.20).

Atletika � Nina na mitingu v Reki
V petek, 20. 5., ptujska olimpijka Nina Kolarič začenja letošnjo tek-

movalno sezono na prostem. Na atletskem mitingu na Reki bo nastopi-
la v skoku v daljino. Na tekmovanju bo preverila svojo trenutno tekmo-
valno pripravljenost.

Tajski boks � Mednarodna liga
V soboto bo v Novem mestu od 17. ure dalje potekal 1. krog medna-

rodne lige v tajskem boksu. V ligi bodo sodelovali tekmovalci iz osmih 
držav: Slovenije, Nemčije, Hrvaške, Srbije, Poljske, Slovaške, Češke in 
Madžarske.

Ptujski klub bodo letos zastopali Tadej Toplak, Elio Artič, Aleš Ratej 
(vsi do 86 kg), Blaž Vinkovič (do 75 kg) in Martin Forštnarič (do 71 kg). 
V soboto bodo zagotovo nastopili vsi trije tekmovalci v kategoriji do 86 
kg, zaradi poškodb pa sta vprašljiva nastopa Vinkoviča in Forštnariča. 

DK, DB, JM

Športni napovednik



dobrih igralcev, vendar jih je 
veliko že v zrelih košarkarskih 
letih. Nekaj jih ne igra veliko 
v klubih, npr. Lakovič – ne-
pravično, saj se daje prednost 
Rickyju Rubiu, tudi Lorbek 
ima manjšo minutažo, kot jo 
je imel prej, Nesterovič bo 
najverjetneje končal kariero, 
Vidmar ima že dolgo poškodo-
vane ligemente, Nahbar – ki je 
naš edini igralec na trojki – ima 
težave s sklepom in bo moral 
najverjetneje na operacijo … Si-
tuacija nikakor ni lahka.«

Tudi zaradi vseh teh težav 
veliko stavite na mlajše.

B. Maljković: »Točno, prav 
zaradi tega sem izbral 40 mla-
dih igralcev in z njimi pričel 
akcijo treningov. Vsak konec 
tedna prihajam iz Beograda v 
Ljubljano in delam z njimi. Na 
zadnjem zboru smo šli v sobo-
to v dvorano ob 10. uri z eno 
skupino in ob 12. uri z drugo 
skupino – to počnemo že štiri 
tedne zapored. Tako dobimo 
»rentgenski« pregled vsakega 
igralca: spoznamo njegove 
osebne in igralske karakteristi-
ke, vidimo, kako napreduje … 
Vrata so odprta tudi za vse dru-
ge trenerje, vsak si lahko po-
gleda to delo. Kjerkoli delam, 
vedno skrbim za prihodnost. 
Mnenja sem, da bo sedanja 
generacija zdržala do EP 2013, 
nato ji bo zmanjkalo »goriva« in 
bo njihovo mesto morala pre-
vzeti mlajša generacija. Prav 
zaradi tega smo delo z njimi 
pričeli že sedaj, da bo prehod 
po OI 2012 in EP 2013 lažji. 
Obenem nimamo na razpolago 
takšnega velikega števila talen-
tov kot nekatere druge države 
z večjim številom prebivalcev, 
npr. Hrvaška ali Srbija, kaj šele 
Francija, ki ima 60 milijonov 
prebivalcev in 11 NBA igralcev 
ali Poljska, Rusija … Slovenija 
mora zaradi majhnosti delova-
ti na drugačen način, vlagati 
mora največ truda pri delu z 
mladimi. Pri KZS dela 12 ljudi, 
ki v tem in drugih segmentih 
opravljajo fantastično delo; 
slovenska zveza in španska sta 
najbolje organizirani nacional-
ni zvezi. Moja obveza je zato 
toliko večja: v Litvo bomo po-
peljali kakšnega igralca, ki tam 
ne bo nastopil, a bo od blizu 
spoznaval dogajanje na tako 
velikem tekmovanju. To je pra-
ksa iz držav bivše Jugoslavije: 
veliki igralci – npr. Delibašič, 
Radovanovič – so odšli na prva 
velika tekmovanja kot 13 igral-

ci. To je dobra praksa in jo je 
treba nadaljevati.«

Kako velik izziv je bil za 
vas prevzem slovenske re-
prezentance?

B. Maljković: »Ogromen! 
Po premoru, ki sem ga naredil 
namerno – prvič po skoraj 40 
letih trenerstva! – sem rekel, 
da bom sprejel ponudbo, ki 
me bo pretresla, izzvala. In to 
je bila ponudba Iztoka Remsa, 
sekretarja KZS.«

Nikolić, Žeravica, 
Tanjević, Ivković ...

Kaj lahko EP 2013 prine-
se Sloveniji?

B. Maljković: »Vedno je 
tako, da popularnost športnih 
panog najbolj večajo rezultati. 
Mladi se takrat najlažje identi-
ficirajo s športnimi junaki na 
igriščih. V bivši Jugoslaviji ni 
noben dogodek tako popula-
riziral katerega koli športa, kot 
je to storil uspeh košarkarske 
reprezentance pod vodstvom 
Ranka Žeravice leta 1970 na 
SP v Ljubljani. To je bila revo-
lucija košarke, nova moda. Če 
bi Slovenija osvojila leta 2013 
kakšno medaljo, potem bi bilo 
to za napredek košarke največ, 
kar se lahko stori. V Sloveniji se 
je potrebno zgledovati po po-
zitivnih izkušnjah majhnih dr-
žav, npr. Litve. Tam se je večina 
velikih igralcev, npr. Sabonis 
in Marčulionis, odločila po za-
ključku igralske kariere ostati 
v košarki in delati z mladimi.«

V bivši Jugoslaviji je bilo 
veliko število izjemnih 
igralcev in izjemnih tre-
nerjev: Nikolič, Žeravica, 

Tanjevič … Vi nadaljujete 
njihovo tradicijo. 

B. Maljković: »V Srbiji ob-
staja košarkarska šola, ki pa ne 
deluje kot klasična, institucio-
nalna šola. Znanje se prenaša 
preko posameznikov. Njen 
ustanovitelj je bil prof. Niko-
lič, ki je svoje znanje »predal« 
Ranku Žeravici, ta Novoselu, 
pozneje so sledili še Tanjević, 
Ivković, Obradović, Pešić … Ve-
dno je tako, da en trener vzgaja 
naslednika. Prav zaradi tega so 
trenerji iz celotne bivše sku-
pne države dosegali tako feno-
menalne rezultate; ta trenerska 
kasta je dobro kotirala v vseh 
državah, kamorkoli so se njeni 
člani odpravili. Celo ameriški 
trenerji, ki obiščejo kakšnega 
od seminarjev, so presenečeni 
nad količino znanja naših tre-
nerjev.«

Kako se vi spominjate 
generacije Čosića, Kičano-
viča, Slavniča, Dalipagiča, 
Delibašiča …

B. Maljković: »Od njih sem 
se učil, saj sem jih spremljal kot 
trener. Vsako leto sem spre-
mljal njihove priprave v Kranj-
ski Gori, v Bosni ali v Poreču … 
Imel sem srečo, da sem treniral 
odlične igralce: veliki igralci 
delajo velike trenerje in veliki 
trenerji delajo velike igralce 
– to je vzajemni proces. Če bi 
naredili anketo med vsemi tre-
nerji nekdanje Jugoslavije, bi 
verjetno za najboljšega igralca 
izbrali Krešimirja Čosića. Nje-
gova kariera je trajala dolgo, 
bil je tudi moj dober prijatelj, z 
njim sem se pogosto srečeval. 
Bil je posvečen za košarko. O 
njem bi lahko veliko povedali 
Ivo Daneu, Aljoša Žorga ali Pe-

Največji trenerski uspehi Božidarja Maljkovića: 
4x prvak Evrolige (Split 1989 in 1990, Limoges 1993 in Panathina-

ikos 1996)
1x podprvak Evrolige (Barcelona 1991)
1x svetovni prvak (Panathinaikos 1996)
1x prvak Pokala Radivoja Koraća (Unicaja 2001)
1x podprvak Pokala Radivoja Koraća (Unicaja 2000)
6x državni prvak (Jugoslavija – Split 1988, 1989 in 1990, Francija 

– Limoges
1993 in 1994, Španija – Real Madrid 2005)
1x državni podprvak (Španija – Unicaja 2002)
7x pokalni prvak (Jugoslavija – Split 1988, 1989, 1990, Španija – 

Barcelona 1991, Francija – Limoges 1994 in 1995, Grčija – Panathi-
naikos 1996)

Nagrade:
2x evropski trener leta (1989 in 1990)
3x jugoslovanski trener leta (1988, 1989, 1990)
2x trener leta v Franciji (1993, 1994)
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Pred dnevi je Ptuj obiskal 
selektor slovenske košarkarske 
reprezentance, 59-letni Bo-
židar Maljković. Popularni 
»Boža« je eden najtrofejnejših 
evropskih trenerjev, saj je med 
drugim kar štirikrat osvojil 
Evroligo. Najbolj se nam je vti-
snil v spomin kot trener split-
ske Jugoplastike v letih 1986–
1990, ko so zanjo igrali Toni 
Kukoč, Dino Radja, Žan Tabak, 
Zoran Savič, Velimir Perasovič, 
Zoran Sretenovič, Duško Ivano-
vič … Evropski prestol je zase-
del še s francoskim Limogesom 
in grškim Panathinaikosom.

Kakšen je bil namen va-
šega obiska na Ptuju?

B. Maljković: »Osnovni na-
men je potrditi izjemen vtis, ki 
ga je Ptuj pustil pri delegaciji 
KZS, pri strokovnem štabu in 
pri igralcih. Ko sem se pogo-
varjal s Smodišem, Nahbarjem, 
Nesterovičem, Udrihom in 
drugimi, so me vsi spraševali, 
ali gremo na priprave na Ptuj! 
Vprašal sem jih, zakaj na Ptuj, 
in vsi so odgovorili, da je tam 
fantastičen hotel in prijazni 
ter nadvse gostoljubni ljudje. 
Spoštoval sem to željo igralcev 
in se na lastne oči prepričal, 
o čem so govorili. To, kar sem 
videl, je enkratno! Čeprav sem 
veliko potoval po vsem svetu, 
posebej seveda po Evropi, je 
to nekaj najboljšega, kar sem 
videl. Tukaj imate vse! Igralci 
po naporni klubski sezoni po-
trebujejo miren kraj, kjer se 
lahko regenerirajo in opravijo 
kvaliteten trening in to je v naj-
večji možni meri moč najti na 
Ptuju.«

Na EP v Litvi je cilj 
medalja

Je možno, da bi naša re-
prezentanca leta 2013 igra-
la kvalifikacijsko skupino 
na Ptuju?

B. Maljković: »Po pravici 
vam povem, da to še ni odloče-
no; je pa to najmanj odvisno od 
mene. Tukaj je treba upošteva-
ti vse dejavnike, tudi druge re-
prezentance, ki bodo igrale na 
EP. Verjamem, da bo odločitev 
odgovornih racionalna in ra-
zumska.«

Letos je pred vami nastop 
na EP v Litvi. Kako poteka 
izbiranje igralcev in kakšni 
bodo cilji?

B. Maljković: »Cilj je meda-
lja, ki je slovenska reprezentan-
ca še nima! Vedno je bila blizu, 
na dosegu roke, vendar nikoli 
ni storila tega zadnjega koraka. 
Sam sem na teh tekmovanjih to 
spremljal na lastne oči, saj sem 
bil vedno prisoten. Vendar mo-
ramo realne cilje ločiti od ci-
ljev ljudi! Ti so košarko sprejeli 
za nacionalni šport, kar je seve-
da dobro za vse nas, ki delamo 
v njej, obenem pa so nas zadol-
žili za vrhunski rezultat, pred 
tem pa še za vrhunsko delo. 
Jasno pa je, da so ambicije od-
visne predvsem od ekipe, ki 
jo bomo sestavili. Ni velikega 
gledališča brez velikih igralcev. 
Že sedaj pa je jasno, da nekate-
rih izmed najboljših, npr. Bena 
Udriha, ne bo zraven. On bi ve-
liko pomenil za to ekipo.«

Slovenija ima veliko do-
brih igralcev: kako pa jih 
boste izbirali za reprezen-
tanco?

B. Maljković: »Če šlo tako 
naprej in se bodo vrstile od-
povedi, potem mi bo lahko 
(smeh). Res je, da imate veliko 

Foto: Črtomir Goznik

Božidar Maljković: »V življenju je tako, da lahko imate eno žensko življenja, najljubši film, naj knjigo, 
naj muziko … – moj naj klub je Jugoplastika. Tista štiri leta v Splitu so bila kot v bajki, kot v sanjah.«

Božidar Maljković, selektor slovenske košarkarske reprezentance

Veliki igralci delajo velike trenerje in obratno
ter Vilfan.«

Ne moremo mimo ekipe 
Jugoplastike, ki ste jo tre-
nirali med letoma 1986 in 
1990. V njej so bili sami vr-
hunski igralci: Kukoč, Rad-
ja, Savič, Perasovič, Tabak, 
Ivanović …

B. Maljković: »Pred dnevi 
sem imel v Beogradu inter-
vju za več medijskih hiš. Ko je 
moja žena prebrala ta intervju, 
me je vprašala: »Kaj si ti treni-
ral samo Jugoplastiko? Ali nisi 
treniral tudi Reala, Barcelone, 
Limogesa, Panathinaikosa …« 
Skoraj ves intervju se je na-
mreč govorilo o tej ekipi. V ži-
vljenju je tako, da lahko imate 
eno žensko življenja, najljubši 
film, naj knjigo, naj muziko … 
– moj naj klub je Jugoplastika. 
Tista štiri leta v Splitu so bila 
kot v bajki, kot v sanjah. Če so 
novinarji pred dvema letoma 
to ekipo razglasila za najboljšo, 
ki je kdajkoli igrala v Evropi – 
temu ni kaj dodati. Srečen sem, 
da sem živel z njimi, jih delno 
vzgajal …«

Kukoč, Radja, Savić, 
Perasović, Tabak ...

Vse, kar so takrat počeli 
ti igralci, je izgledalo tako 
lahko, enostavno …

B. Maljković: »Ker so ime-
li talent! Ko so ljudje gledali 
Tonija Kukoča, so videli, da se 
igra košarko. Talent je nekaj, 
kar bog človeku podari. Jaz 
tega Kukoča nisem naučil, če 
bi to znal, bi jaz tudi igral tako 
(smeh). Vsi so bili talentira-
ni: Perasovič je po odhodu v 
Španijo igral za »male« klube 
in dosegal 30 točk na tekmo, 
Ivanović je bil odličen igralec, 
postal pa je tudi izjemen tre-
ner, Savić je naredil briljantno 
kariero v Španiji, Italiji, Grčiji, 
Kukoč je trikrat osvojil NBA-pr-
stan, Radja je zame za Saboni-
som najboljši belopolti center 
v zgodovini, Tabak je igral v 
NBA za Huston, Naumovski je 
prišel v Jugoplastiko samo za-
radi treningov, igral ni skoraj 
nič, kasneje pa je postal naj-
boljši play v Evropi ... Takrat je 
veljalo pravilo: ko Jugoplastika 
povede za pet točk, je stvar za-
ključena (smeh).«

Ko ponoči ne spiš 
in kadiš cigaro za 
cigaro ...

Povsem drugačna je bila 
zgodba v Limogesu: tam ni-
ste imeli takšnih talentov, 
imeli pa ste rezultate.

B. Maljković: »To je trener-
ski posel: ponoči ne spiš, kadiš 
cigaro za cigaro in razmišljaš 
o sistemih igre v obrambi in 
napadu, pri katerih bi izkori-
stil vse prednosti igralcev, ki 
jih imaš v ekipi. Pri Barceloni 
je bilo spet drugače: dobil sem 
igralce, ki so bili pri koncu ka-
riere in sem moral skrivati nji-
hove slabosti. Z Barcelono sem 
prišel do finala Final foura – iz-
gubil sem z mojo Jugoplastiko 
– z Limogesom pa sem uspel 
zmagati tudi v finalu. Limoges 
je bila ekipa, ki se je najbolj 
približala številom treningov 
Jugoplastike, bila je le kakšnih 
20 % pod njo. Jugoplastika pa 
je bila ekipa, ki je trenirala naj-
več v zgodovini športa – nihče 
ni treniral niti približno toliko 
kot oni.«

Po zmagoslavju Limo-
gesa leta 1993 (Limoges – 
Benetton 59:55) so kritiki 
govorili o tem, da ste igri v 
obrambi dali (pre)velik po-
udarek.

B. Maljković: »To je rekel 
moj prijatelj Peter Skansi, ki je 
izgubil finalno tekmo. Ko sva 
šla po tekmi po skoraj kilome-
ter dolgem hodniku v Atenah, 
mi je rekel, da nekaj mora reči 
pred novinarji. Rekel sem mu, 
da ni problema, ampak novi-
narji bodo tudi mene vprašali 
in jaz bom zagovarjal svoje 
stališče. In res je na začetku ti-
skovne konference rekel, da to 
ni košarka. Ko so nato vprašali 
mene, sem odgovoril: »Dajte 
mi v ekipo Kukoča, pa bom vse 
spremenil (smeh).« Ko imate v 
ekipi Zdovca in Younga, ki sta 
kompletna igralca, lahko igraš 
za oko lepo košarko in mini-
malno izgubljaš ali pa veliko 
treniraš, igraš trdno obrambo 
in zmaguješ. Izbral sem dru-
go pot. Z nami so izgubljali 
vsi velikani z desetkrat večji-
mi proračuni. Gradili smo na 
ogromnem številu treningov 
in na disciplini v igri. Vsem 
kritikom sem govoril: 'Imate 
odlične igralce, ogromne pro-
račune, mi pa samo obrambo 
– zmagajte, če ste to sposobni, 
saj vsi igramo po enakih košar-
karskih pravilih.'«

Reprezentanca Sloveni-
je je verjetno nekje vmes 
med Jugoplastiko in Limo-
gesom.

B. Maljković: »Ima talenti-
rane igralce, ima vse pogoje, 
vendar le takrat, ko bi se vabi-
lu odzvali vsi. Za ekipo je zelo 
pomemben Beno Udrih, saj on 
dela soigralce boljše.«

Sedaj potujete po Evropi, 
predavate …

B. Maljković: »Nikoli nisem 
ljubosumno držal znanja samo 
zase; vesel sem, da me vabijo 
na vse strani: pred kratkim sem 
bil na Reki, v Sarajevu, Nišu, Ar-
gentini … Naslednji teden, 23. 
maja, imam v Ljubljani veliko 
predavanje za vse zainteresira-
ne. Na košarkarske dneve sem 
povabil tudi Duška Ivanovića, 
ki bo z veseljem prišel. Ni mi 
dolgčas, vedno se kaj dogaja.«

Kako komentirate novo, 
že osmo zmago Željka 
Obradoviča (letos s Pa-
nathinaikosom, pred tem 
že s Partizanom, Juventu-
dom in Realom) v Evroligi?

B. Maljković: »Prijatelju 
Željku želim, da osvoji še de-
set takšnih lovorik! Pri tem 
je negativna samo ena stvar: 
prva mesta se od leta 2000 na-
prej delijo le med štirimi klubi 
(Panathinaikosom, Barcelono, 
CSKA in Maccabijem, op. a.), 
zaradi česar zanimanje za ko-
šarko pada. Ni malih klubov, ki 
bi naredili presenečenje, kot 
so ga nekoč Partizan (1992), Li-
moges (1993), Žalgiris (1999), 
pred tem že Bosna z velikim Ta-
njevičem … Ko ni več presene-
čenj, ni več zanimivosti – vse 
poteka preveč predvidljivo.«

Na nivoju reprezentanc 
bi bilo s tega vidika dobro, 
da bi na EP v Litvi zmagala 
Slovenija. To bi bilo prese-
nečenje!

B. Maljković: »Bilo bi do-
bro, da bi se to res zgodilo. Tre-
ba pa je vedeti, da bo to najkva-
litetnejše prvenstvo doslej – to 
poudarjajo vsi selektorji. Prišli 
bodo vsi najboljši: Nowitzki 
(ena družba mu daje milijon 
evrov za vsako pojavljanje na 
takšnih tekmovanjih!), Kirilen-
ko, brata Gasol, Calderon, vsi 
NBA igralci iz Italije, ki bo zelo 
'resna' ekipa. Prvenstvo traja tri 
tedne, vse je mogoče!«

Jože Mohorič



tiste navade, ki bodo postale 
njihove celo življenje.

Tako so učenci športniki nas 
in sebe zopet razveselili z odlič-
nimi športnimi rezultati. Ekipa 
starejših deklic je v nogometu 
postala področni prvak. Uče-
nec 8. razreda Aleš Štebih je 

uspešno nastopal v streljanju 
z zračno puško na državnem 
finalu. Larisa Pukšič je na šol-
skem plesnem festivalu v Ra-
čah premagala vso konkuren-
co in postala plesna področna 
prvakinja. Združena ekipa de-
klic in dečkov je v tekmovanju 

petek � 20. maja 201120 Šport mladih

Ciklus hitropoteznih in pospešenih 
turnirjev ŠD Tehcenter Ptuj

V maju se je nadaljeval ciklus šahovskih tekmovanj v hitropote-
znem in pospešenem šahu za društveno prvenstvo za leto 2011.

Na majskem hitropoteznem turnirju je sodelovalo trinajst igralcev, 
ki so v skladu z razpisom celoletnega tekmovanja odigrali turnir po 
krožnem – Bergerjevem sistemu. Zmagovalec turnirja je postal Zlatko 
Žerak, ki je prehitel tokrat zelo uspešnega Branka Oreška samo zara-
di boljšega rezultata po Sonnenborg-Bergerjevem sistemu. Na tretje 
mesto se je zasluženo uvrstil žetalski župan Anton Butolen.

Končni vrstni red majskega hitropoteznega turnirja: Zlatko Žerak in 
Branko Orešek po 9,5 točke, Anton Butolen 8,5 točke, Robert Mihalič 
in Janko Bohak po 8 točk, Viktor Napast 7,5 točke, Branko Sedlašek 
6,5 točke, Darko Dominko 5 točk, Ciril Kužner 4 točke, Leon Selišek 
3,5 točke, Martin Majcenovič 3 točke, Milan Fijan in Ivan Krajnc 2,5 
točke.

V skupnem seštevku je po petih turnirjih z veliko prednostjo v vod-
stvu Zlatko Žerak.

V maju je na turnirju v pospešenem šahu sodelovalo sedemnajst 
igralcev, ki so odigrali tradicionalnih sedem kol po švicarskem siste-
mu. Na turnirju je bil ponovno najuspešnejši Zlatko Žerak, ki je tekmo-
vanje končal brez poraza.

Rezultati turnirja v pospešenem šahu: Zlatko Žerak 6 točk, Viktor 
Napast 5,5 točke, Igor Iljaž in Branko Sedlašek po 4,5 točke, Janko 
Bohak, Branko Orešek, Aleksander Podkrižnik in Ciril Kužner po 4 toč-
ke, Martin Majcenovič, Darko Dominko, Stanko Nikolič. Leon Selišek 
in Boris Žlender po 3,5 točke, Ivan Krajnc in Milan Fijan po 3 točke itd.

V skupnem seštevku je po petih turnirjih stanje naslednje: Zlatko 
Žerak 57 točk (4 turnirji), Danilo Polajžer 56 (3) točk, Janko Bohak 47 
(4) točk, Viktor Napast 46 (4) točk, Igor Iljaž 31 (5) točk itd.

Janko Bohak

Kadetsko ekipno DP: Srebrna medalja 
ptujskim mladim šahistkam

Na Pohorju je potekalo ekipno kadetsko državno prvenstvo v 
šahu, na katerem so nastopile tudi štiri ekipe Šahovskega društva 
Tehcenter Ptuj. Medtem ko v konkurenci kadetov, kjer so nasto-
pile tri ptujske ekipe, Ptujčani niso zabeležili vidnejšega uspeha, 
saj je tretja ekipa zasedla 14. mesto, pa so ponovno zablestele 
kadetinje. 

Lara Carli in Alja Janžekovič sta osvojili odlično 2. mesto in s tem 
dokazali, da se lahko enakovredno kosata z najboljšimi v Sloveniji. 
Vse do zadnje partije na prvenstvu je kazalo, da bosta stopili celo na 
najvišjo stopničko, vendar je splet okoliščin tehtnico prevesil na stran 
ekipe Šahovskega kluba Komenda. Obe mladi članici ŠD Tehcenter 
Ptuj sta zasedli tudi odlična mesta na posameznih šahovnicah. Tako 
je bila Lara Carli na prvi šahovnici s štirimi točkami najboljša, Alja pa 
na drugi šahovnici s tremi ročkami tretja. Nekaj vidnejših uvrstitev 
so dosegli tudi ptujski kadeti na posameznih šahovnicah. Tako je bil 
Marko Zemljarič tretji na četrti šahovnici, David Zagoršek pa je na 
drugi osvojil osmo mesto. Omenjeni rezultati so potrditev več, da v 
Šahovskem društvu Tehcenter Ptuj raste mlad, perspektivni rod, ki 
bo čez leta dostojno nadaljeval bogato tradicijo vrhunskih rezultatov. 
Za to pa ima ob vseh mentorjih v osnovnih šolah in ostalih, ki mla-
dim šahistom stojijo ob strani, največ zaslug MM Danilo Polajžer, ki 
svoje bogato znanje prenaša na mlade v sklopu rednega programa 
izobraževanja.

Silva Razlag

Šahovski kotiček

Od 11. aprila do 5. maja je 
potekalo medobčinsko tekmo-
vanje v nogometu za mlajše 
učence letnika 1988 in mlajše. 
Letos je nastopilo kar 16 ekip, 
ki so bile razdeljene v štiri 
predtekmovalne skupine s po 
štirimi ekipami, gostili pa so 
jih Gorišnica, Juršinci, Ljudski 
vrt in Podlehnik.

Predtekmovanje:
A-skupina (gostitelj Gorišni-

ca): Kidričevo, Cirkovce, Go-
rišnica, Majšperk;

B-skupina (Ljudski vrt): Mla-
dika, Destrnik-Trnovska 
vas, Ljudski vrt, Ljudski vrt 
(Grajena);

C-skupina (Juršinci): Breg, 
Markovci, Juršinci, Cirkulane-
Zavrč;

D-skupina (Podlehnik): Vi-
dem, Hajdina, Podlehnik, 
Dornava.

Najboljši ekipi iz posamezne 
skupine (označeni z odebe-
ljenim tiskom) sta se uvrstili 
v polfinalni del tekmovanja, 
ki sta ga gostila Kidričevo in 
Markovci. Polfinale je 18. in 19. 
aprila potekal v dveh skupinah, 
prvi dve ekipi iz vsake skupine 
sta napredovali v veliki finale. 
To sta bili v Kidričevem doma-
ča ekipa in Breg ter v Markov-
cih domača OŠ in Mladika.

Rezultati polfinala:
A–skupina (ŠD Kidriče-

vo): Kidričevo - Hajdina 2:1, 
Destrnik-Trnovska vas - Breg 
0:1, Hajdina - Breg 1:1, Kidriče-

vo - Destrnik-Trnovska vas 2:2, 
Destrnik-Trnovska vas - Hajdi-
na 1:2, Breg - Kidričevo 1:1.

B – skupina (ŠD Mar-
kovci): Cirkovce - Videm 0:6, 
Mladika - Markovci 0:2, Videm 
- Markovci 3:2, Cirkovce - Mla-
dika 0:5, Mladika - Videm 4:1, 
Markovci - Cirkovce 10:0.

V četrtek, 5. maja, pa je nova 
športna lepotica v Kidričevem 
gostila finale. Videli smo dina-
mičen nogomet, poln zasukov 
in preobratov, največ želje po 
uspehu in znanja pa so poka-
zali Ptujčani iz OŠ Mladika. Ti 
so slavili pred OŠ Markovci. 
Obe ekipi sta se s tem uvrstili 
na področno tekmovanje. Kot 
zanimivost velja dodati, da so 
v polfinalu v domači dvorani 
Markovci ugnali kasnejše zma-
govalce, ti pa so jim vrnili v Ki-
dričevem na finalu.

Finale (ŠD Kidričevo): 
Mladika - Markovci 5:1, Ki-

dričevo - Breg  2:2, Breg - Mar-
kovci 1:1, Kidričevo - Mladika 
1:4, Mladika - Breg 3:1, Markov-
ci - Kidričevo 4:2.

Končni vrstni red:
1. OŠ Mladika
2. OŠ Markovci
3. OŠ Breg
4. OŠ Kidričevo
5. OŠ Videm
6. OŠ Hajdina
7. OŠ Destrnik-Trnovska vas
8. OŠ Cirkovce

Na OŠ Destrnik-Trnovska vas 
smo športno aktivno stopili to-
plim žarkom naproti. Trudimo 
se, da bi mladim preko športa 
podali mnogo stvari, ki poma-
gajo otrokom v življenju razviti 
interes za športne aktivnosti 
kot pomemben del zdrave poti 

v življenju in kot izvir veselja in 
sprostitve. Približati jim želimo 
šport, ki ni samo razvoj tehnike 
gibanja in stila, ampak tudi ra-
zvoj stila življenja. Trudimo se 
šolarjem razviti in vzgojiti tiste 
navade, ki jih bodo v procesu 
odraščanja izpopolnjevale, in 

9. OŠ Dornava
10. OŠ Gorišnica
11. OŠ Majšperk
12. OŠ Grajena
13.-14. OŠ Juršinci 
13.-14. OŠ Cirkulane-Zavrč
15. OŠ Ljudski vrt
16. OŠ Podlehnik

Igralke OŠ Dornava 
območne prvakinje

V večnamenski športni dvo-
rani v Juršincih je v torek, 10. 
5., potekalo območno tekmo-
vanje v malem nogometu za 
učenke letnika 1998 in mlajše. 
Nastopile so štiri ekipe, po-
leg domačink še OŠ Breg, OŠ 

Ljudski vrt in OŠ Dornava. V 
razburljivih tekmah ni manj-
kalo preobratov, na koncu pa 
so slavile mlade Dornavčanke 
in tako potrdile dobro delo v 
ŽNK Dornava. Tekmovanje se 
na tej stopnji tudi konča.

Rezultati: Breg – Juršinci 
2:1, Ljudski vrt – Dornava 0:3, 
Juršinci – Dornava 1:3, Breg 
– Ljudski vrt 4:0, Ljudski vrt – 
Juršinci 0:0, Dornava – Breg 
1:0.

Končni vrstni red:
1. OŠ Dornava
2. OŠ Breg
3. OŠ Juršinci
4. OŠ Ljudski vrt
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Šolski šport � Nogomet

Na območno tekmovanje Mladika in Markovci

Šolski šport

Odmevni športni dosežki učencev in učenk 
OŠ Destrnik-Trnovska vas

Ekipa OŠ Mladika

Ekipa OŠ Markovci

Ekipa, ki je nastopila v ŠKL Nogometna ekipa deklic

Ekipa OŠ Dornava

Foto: arhiv ŠZS

Alja Janžekovič (levo) in Lara Carli

ŠKL nogomet osvojila končno 
3 mesto, učenka Anja Fladung 
pa je bila izbrana kot najboljša 
igralka vseh ekip za OŠ. Za svoj 
trud in znanje je bila nagrajena 
z lepo praktično nagrado ter s 
športnim testiranjem na Fakul-
teti za šport v Ljubljani. Pohva-
liti moramo tudi ekipo mlajših 
dečkov, ki so v odbojki in roko-
metu osvojili 3. mesto na med-
občinskih prvenstvih. Sode-
lovali smo še na tekmovanju v 
badmintonu, na krosu v Zavrču 
ter na atletski ligi v Ptuju.

Seveda pa posvečamo veliko 
skrb tudi učencem invalidom. 
Tudi ti se bodo pomerili na dr-
žavnem tekmovanju v atletiki, 
ki bo v maju v Mariboru. Filip 
Farazin bo nastopil v metu kro-
gle, učenka iz Trnovske vasi 
Katja Rodošek pa v teku na 60 
m, teku na 300 m ter v skoku 

v daljino.
Vsem tekmovalcem za njiho-

ve nastope iskreno čestitamo 
in obljubljamo, da se bomo 
trudili skupno hoditi po špor-
tni poti z njimi še naprej ter 
jim omogočali nastope na ra-
znovrstnih tekmovanjih. Z ve-
seljem tudi ugotavljamo, da je 
novo zunanje igrišče pod šolo 
na Destrniku polno zasedeno 
tudi popoldan. To pomeni, da 
se krepi športna zavest in da 
naši otroci koristno preživljajo 
svoj prosti čas. Zavedamo se, 
da lahko le z zgledom in jasni-
mi stališči razvijamo vrednote 
pri učencih in jih spodbujamo, 
da stopijo na pot telesno aktiv-
nega in športnega življenja!

To želimo tudi vam!
Športni pedagogi na 

OŠ Destrnik-
Trnovska vas



Slika je obljubljala dovolj, da so 
najdrznejši zbrali pogum, se vkrcali 
v krhke čolne in premagali surovo 
morje med venezuelsko obalo in 
otokom Curacaom. Ljudje kamene 
dobe niso imeli pojma, da bo hrib, 
ki ga gledajo, nekega lepega dne 
nosil ime svetnika Krištofa. Po sve-
tniku se je imenoval tudi Kolumb, 
človek, ki je kasneje za vedno uničil 
njihovo mirno življenje in spreme-
nil obraz Zemlje.

Španski kapitan Alfonso de Oje-
da je bil prvi Evropejec, ki je odkril 
otok Curacao. Vendar se življenje 
domorodcev vse do leta 1634, ko so 
otok osvojili Nizozemci, ni bistveno 
spremenilo. Nizozemci so prišli – in 
ostali.

V tekmo za svetovno bogastvo so 
se vključili sorazmerno pozno. Ko-
nec 16. stoletja so se začeli otresati 
španskih spon. Pika na i je bil ukaz 
španskega kralja Filipa, s katerim 
je nizozemskim ladjam prepovedal 
dostop v portugalska pristanišča. 
Ta je bila v tem času pridružena 
španski kraljevini. Nizozemsko ri-
biško ladjevje v Severnem morju je 
bilo ohromljeno. Odvisno je bilo od 

portugalske soli. Še bolj je bolelo, da 
so bili nizozemski trgovci odrezani 
od donosne trgovine z dišavami, za-
čimbami in drugim blagom z vzho-
da. Španci s tem ukrepom niso po-
korili upornih provinc. Nizozemci 
so se čutili dovolj močne in so odšli 
po vzhodno blago k viru. Skrbno so 
zbrali vse resnice o tedanjem svetu. 
Pridobili so zemljevide plovnih poti, 
ki so jih Portugalci še vedno skrbno 
skrivali. Posvetovali so se s sonaro-
dnjaki, ki so kot krmarji služili slan 
kruh na portugalskih ladjah. Konč-
no so njihove ladje zaplule proti In-
diji. Posluževali so se vzhodne poti 
okoli Afrike, pa tudi nove zahodne 
poti, ki jo je odkril Magellan. Hkrati 
pa so vztrajno iskali nove severne 
prehode okoli Amerike na zahod in 
okoli Evrope na vzhod. Ta nečlove-
ška naprezanja so vpisala nekatere 
nizozemske kapitane med največje 
raziskovalce 17. stoletja.

Sredi teh prizadevanj so odkrili 
tudi otok Curacao. Nova pridobitev 
je bila za Nizozemce pomembnejša 
kot za Špance, ki so jih pregnali. Pri-
šli so do prepotrebne soli, ki so jo 
potrebovali ribiči za konzerviranje 
slanikov. Otok z odličnim pristani-
ščem pa jim je dal varno oporišče 
sredi sovražnega okolja.

Podganje mesto
»Zamenjam v dolarje ali guilder-

je?« me je presenetilo vprašanje izza 
menjalniškega okenca na letališču. 
Menjal sem potovalne čeke. Vpraša-
nje mi je dalo misliti. Govorilo je o 
trdnosti domače valute, ki hoče biti 
podobna nizozemskemu guldnu. 
In res. Na otoku sta dolar in doma-
ča valuta popolnoma enakovredna. 
Dolar sprejemajo tako v trgovini kot 
tudi na vsakem avtobusu.

Zla slutnja se je v mestu Willem-
stadu uresničila. Iz hotela s sveto-
vljanskim imenom San Marco, ki so 
mi ga toplo priporočili sobesedniki 

v avtobusu, me je odpihnilo. Cena 
40 dolarjev je močno presegla naj-
bolj črne sanje. Spodbujena z mojim 
zgroženim obrazom me je prijazno 
dekle na recepciji usmerilo v predel 
mesta na drugi strani kanala. Njen 
glas je imel barvo pomilovanja.

Po tavanju med hoteli in hotelčki 
sem nazadnje pristal v stari nizo-
zemski hiši s trojnim slemenom in 
obetajočim imenom »Central ho-
tel«. Pogled z bližine je pokazal ogu-
ljene stene, vegaste podboje vrat in 
oken ter kupe smeti, iz katerih je 
vel neprijeten smrad. Po vegastih 
lesenih stopnicah sem stopal na 
podstrešje okorne stavbe. Valovita 
tla je pokrival izrabljen topli pod. 
Tu pa tam sem moral zlomljeno 
podnico previdno prestopiti. Skozi 
luknje v podu je prihajala svetloba 
iz spodnjega lokala. Celoten prostor 
je kričal po metli in mokri krpi.

Še zadnjič sem poizkusil znižati 
ceno. Visoka črnka preširokih bo-
kov je bila tudi v tretje neizprosna. 
Oba sva vedela, da je prenočišče za 
deset dolarjev najcenejše daleč na-
okoli.

Sunkovito sem se dvignil. Iz muč-
nega spanja me je zbudilo škre-
bljanje. Z dodatnim naporom sem 
našel stikalo za luč. Bela svetloba 
se je razlila po podstrešni sobici. 
V potu svojega telesa sem obsedel 
na postelji, ki nikoli ni videla opra-
ne posteljnine. V mizeriji prostora 
brez oken sem se zastrmel v venti-
lator, ki je zbujal nekaj upanja. Moj 
pogled se je sprehodil po umivalni-
ku, razmajani mizici in kovinskem 
stolu. V kotu, polnem nesnage, se 
je nekaj premikalo. Iz varne teme 
je priplezal velik rjav ščurek in se 
odpravil na raziskovanje. Premika-
nje papirnatih odpadkov je prostor 
napolnilo s pritajenim šelestenjem. 
Pomirjen sem prijel nahrbtnik, da 
bi ga pred nadebudnim raziskoval-

cem umaknil na mizo. »Aaaaa,« sem 
zakričal in od strahu mi je obstalo 
srce: iz nahrbtnika je planila črna 
pošast. Škrebljanje po podu in nato 
oddaljeno grmenje med oplato po-
ševnega stropa in strešniki je bila 
peklenska glasba, ki je pospremila 
odhod podgane.

»Tristo hudičev,« je zahrumelo 

na drugem koncu hodnika. Grdim 
besedam so sledili udarci pesti po 
stropu. Skrušen sem se zvrnil na 
posteljo. Luč je ostala prižgana. S 
spanjem ni bilo nič. Vso noč sem 
vlekel na ušesa glasove, ki so priha-
jali od vsepovsod. Podganje mesto 
je oživelo.

Nadaljevanje prihodnjič

Turistični tednik

Foto: Janez Jaklič

Potomka sužnjev pred idilično hišico malih ljudi.

Piše: Janez Jaklič � Mala črna Evropa (2.)

Zgodovina otoka Curacao
Naseljevanje otoka Curacao se je začelo že pred tisočletji. Indijanci karibskih plemen s severnih 
obal južne celine so v jasnih dneh zrli v obrise najvišje gore otoka. Privlačila jih je mistična ener-
gija tolažbe in miru, ki veje iz kamnite skale sredi Karibov. 
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Potem ko so tekoča mila skoraj 
povsem izpodrinila trda, so se trda 
mila na tržišču začela spet pojavljati 
kot mila višje kakovosti in cenovne-
ga razreda. Njihova prednost je ta, 
da kože ne izsušijo, zato po njihovi 
uporabi ni potrebno uporabljati 
losjona. Gregor Sojer je povedal, da 
so trda mila dobila slab sloves, ker 
so jim proizvajalci pogosto odstra-
nili glicerin, da je bila lahko cena 
čim nižja. Takšna mila so v bistvu 
le čistila, saj kože ne negujejo. Na 
delavnici so udeležencem priporo-
čali uporabo ročno izdelanih mil, ki 
si ga lahko izdela vsak sam. Potem 
tudi natančno ve, da v milu ni skri-
tih kemikalij, barvil in parfumov. 
Kakovost takšnega mila določi vsak 
sam z izbiro čim boljših surovin.

Pri izdelavi mila po hladnem po-
stopku temperatura ne sme prese-
gati 60 stopinj, da ostanejo ohranje-
ne vse biološke sestavine. Pri doma-
čem milu lahko sami določimo 5 do 
10 % viška maščob, ki se ne umilijo 
in tvorijo prijeten sloj na koži. Za 

domača mila se uporabljajo kakovo-

stna hladno stiskana rastlinska olja, 

ki jim dodamo izbrano mešanico 

naravnih eteričnih olj, lahko pa tudi 

cvetove različnih rož, koščke zelišč, 

med ter pšenični zdrob ali ovsene 

kosmiče, ki se odlično uporabijo 

kot piling.

„Najprej stalimo trdo maščobo 

in jo zmešamo s tekočimi olji. Po-

čakamo, da se ohladi na 40 stopinj, 

in pripravimo raztopino luga v de-

stilirani vodi. Ker se ta ob raztaplja-

nju močno segreje, počakamo, da 

se ohladi na 40 stopinj. Raztopino 

vlijemo v ohlajeno maščobo in me-

šamo z žlico. Milo mešamo, dokler 

kapljica, ki pade z žlice, ne ostane 

na površju vsaj nekaj sekund. Takrat 
dodamo eterična olja, barvila, zeli-
šča, zdrob in druge dodatke po želji. 
Zmes vlijemo v model in ga ovijemo 
v odeje, da se milo počasi ohlaja. 
Tudi dan ali dva lahko traja, preden 
se milo dovolj strdi, da ga vzamemo 
iz modela in ga narežemo. Potem 
milo nekaj tednov zori in potrebno 
ga je vsakih nekaj dni obrniti,“ je po-
stopek razložil predavatelj. Če milu 
dodate rjavi sladkor, dobi rjavi ton 
in se lepše peni.

Pri izdelavi naravnega mila je tre-
ba biti zelo pozoren pri ravnanju z 
lužnim kamnom, saj je tako jedek, 
da lahko povzroči globoke opekli-
ne in nepopravljivo škodo na koži, 
če pa pride v stik z očmi, pa lahko 
oslepimo. Zato sta pri rokovanju z 
lužnim kamnom zelo pomembni 
zaščitna obleka in zbranost.

Pa še nekaj receptov, če boste 
poskusili milo izdelati doma tudi 
sami:

Milo sivka
400 g olivnega olja
100 g kokosovega olja
68,7 g lužnega kamna
175 g hladne destilirane vode
10 ml eteričnega olja sivke
Milo oliva
450 g olivnega olja
50 g kokosovega olja
63 g lužnega kamna
95 g hladne destilirane vode

Viki Ivanuša

Foto: Viki Ivanuša

Tako lepo pa so videti profesionalno narejena in zavita mila podjetja GEP-ART, 
ki je pripravilo zanimivo delavnico.

Ormož � Kreativna delavnica mladinskega centra

Izdelava naravnega rastlinskega mila
Mladinski center Ormož organizira številne delavnice z najrazličnejših področij. Zelo zanimiva je bila tudi delavnica izdelave narav-
nega rastlinskega mila, ki jo je vodil Gregor Sojer iz podjetja GEP-ART.

Foto: Viki Ivanuša

Gregor Sojer je udeležence naučil, 
kako si lahko sami pripravijo naravno 
rastlinsko milo, in jim natrosil še veli-
ko koristnih informacij.

Foto: Janez Jaklič

Priprava kokosovega oreha za pitje je 
nevaren posel.



Foto: AŠV

nejo bolj aromatični.
Vrtne jagode vsebujejo 

dovolj vode, tako da jim pri 
predelavi v marmelade, dže-
me, sokove, sirupe vode ne 
dodajamo, pri gozdnih jago-
dah, katerih okus in aroma pa 
sta še izrazitejša, pri pripravi 
dodajamo vodo ali sok dru-
ge vrste jagodičevja. Jagodna 
marmelada je še bolj aroma-
tična, če jagodam dodamo 
sok rdečega ribeza, kosmulje 
ali malin.

Jagode niso samo okusen 
sadež, so tudi prava paša za 
oči, zato so primeren in po-
gost dodatek na različnih 
sprejemih. Po okusu se ujema-
jo z mlekom, skuto, jogurtom, 
kefirjem in drugimi mlečnimi 
izdelki. Ljubitelji jih pogosto 
uživajo v kombinaciji z vlože-
nim zelenim poprom.

Še vedno pa jagode naj-
pogosteje uporabljamo pri 
pripravi sladkih jedi. Tako 
pripravljamo različne torte v 
kombinaciji s skuto ali jogur-
tom ali samo naložene jagode 
na pečenem biskvitu in zalite 
s sladko želirno tekočino, tako 
da so čim bolj vidne. Nepo-
grešljive so tudi pite, jagodni 
kolački, ko najprej spečemo 
maslene košarice, v katere na-
devamo sveže jagode, po želji 
zalijemo z aromatično sadno 
tekočino ali tekočo smetano 
in potresemo s sesekljanimi 
lešniki ali mandlji.

Jagode pa so primerno sad-
je tudi za pripravo sadnih so-
lat, sadnih kup, okusno se po-
dajo z vaniljevim sladoledom 

Nasveti

Kmetijska svetovalna služba

Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljen-
čkov pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Tačke in repki

Pri hoji je tačko zelo 
slabo obremenil, bil je 
zelo žalosten in tresel se 
je. Mucka je gospa takoj 
odpeljala k veterinarju, 
kjer je dobil terapijo pro-
ti bolečinam in nasvet, da 
naj nekaj dni miruje, ozi-
roma naj ne hodi ven. Na-
slednji dan muc še vedno 
ni bil razpoložen, tačka 
ga je bolela in lastnica ga 
je ponovno peljala na pre-

Vplivi električnega pastirja na 
telekomunikacijsko omrežje

Paša živali je vedno bolj raz-
širjena, saj predstavlja števil-
ne prednosti tako za živali kot 
tudi za rejce živine. Za nadzo-
rovano pašo lahko uporabimo 
različne ograje: od masivne iz 
kamenja, plastične, lesene do 
elektroograje.

Elektroograja zadržuje domače živali na pašniku, kjer se pre-
hranjujejo, hkrati pa jih zaščiti pred vdorom tujih, divjih živali na 
pašnik, zato mora biti postavljena strokovno. Tehnično pravilno 
postavljena elektroograja predstavlja prednosti tako za lastnika 
kot tudi za vse, ki živijo v bližini in na katere ta ograja vpliva.

Kaj vse moramo upoštevati pri postavitvi elektroograje, da bo 
njeno delovanje učinkovito in obenem ne bo povzročalo motenj v 
telekomunikacijskem omrežju?

Pašni aparat in ozemljitev aparata
- Obvezna je uporaba atestiranih pašnih aparatov z oznako CE, 

ki so zavarovani pred povzročanjem elektromagnetnih motenj.
- Pašni aparat se mora uporabljati izključno po navodilih pro-

izvajalca.
- Moč oziroma energijo impulza pašnega aparata izberemo 

glede na velikost ograje in vrsto živali. Ne izbiramo močnejšega 
aparata, kot ga potrebujemo.

- Ozemljitev pašnega aparata mora biti samostojna in ločena 
od vseh ostalih ozemljitev in tudi od telekomunikacijskih kablov, 
ki potekajo zemeljsko, in od njih oddaljena vsaj 10 m. Zahtevan 
odmik je pomemben tudi zaradi varovanja pred udarom strele. 
Za učinkovitejšo ozemljitev izberemo vlažno mesto. Ozemljitev 
pašnega aparata lahko izvedemo s pocinkanimi cevmi (3–6 
kosov), ki jih zabijemo v zemljo, ali pa z valjancem (12–15 m 
dolžine).

- Priključitev pašnega aparata na ograjo mora biti izvedena s 
kablom za visoke napetosti s povišano prebojno trdnostjo vsaj 
10.000 V. Ta kabel naj bo položen v zaščitno cev iz izolacijskega 
materiala. Če položimo priključni kabel v zemljo, mora biti kabel 
obvezno položen v zaščitno cev iz izolacijskega materiala. Upo-
raba običajnih kablov za napetosti 230 V za priključitev pašnega 
aparata na elektroograjo ni dovoljena.

- Priključni kabel ne sme potekati vzporedno s telekomunika-
cijskimi ali elektroenergetskimi kabli. Priključno mesto na ele-
ktroograjo naj bo vsaj 20 m oddaljeno od telekomunikacijskih 
kablov in telekomunikacijskih omaric.

Pašni aparat mora biti zaščiten pred vodo.
Elektroograja
Koli: za obodno ograjo zaradi nosilnosti praviloma uporabimo 

lesene kole, ki jih po potrebi ustrezno impregniramo. Plastične 
kole uporabljamo za pregraditev čredink. Če je le mogoče, ko-
vinskih kolov ne uporabljamo, saj obstaja večja možnost, da bo 
prišlo skozi izolatorje do iskrenja.

Žica naj bo dobro pocinkana s premerom 2,7 mm. Uporabimo 
lahko tudi elektro vrvico ali elektro trak različnih širin.

Pri postavitvi elektroograje pazimo, da žice ograje ne potekajo 
vzporedno s telekomunikacijskimi kabli, žice nikoli ne navijamo 
okoli kolov ali izolatorjev, za namestitev žice ne smemo nikoli 
uporabiti telekomunikacijskih drogov ali drogov nizko- oziroma 
visokonapetostne napeljave.

Izolatorji morajo biti iz kakovostnega materiala, nepoškodova-
ni in dovolj veliki.

Vsi spoji v elektroograji morajo biti zanesljivi, kovinski prevo-
dniki se morajo tesno dotikati drug drugega, da ne prihaja do 
iskrenja in posledično do povzročanja elektromagnetnih motenj.

Vir: KGZS v sodelovanju s Telekomom Slovenije, d. d.
Stanka Pažek

Jagode so zelo občutljive 
na mehansko obdelavo, zato 
razen čiščenja pod tekočo 
vodo in rezanja po potrebi 
ne uporabljamo drugih me-
hanskih postopkov, preden 
jih ponudimo. Čiščenje pod 
tekočo vodo izvedemo hitro, 
ker z daljšim pranjem izgubi-
jo del soka, obliko in aromo. 
Dobre jagode prepoznamo 
po njihovem posebnem vo-
nju. Pri nakupu pazimo na 
pecelj in venček lističev, ki 
obdajajo jagodo; ta mora biti 
svež in nepoškodovan.

Jagode so tudi po hranilni 
vrednosti zaželen sadež. Ceni-
mo jih zaradi visoke vsebnosti 
vitamina C, ki krepi imunski 
sistem, zraven tega pa vsebu-
jejo še vitamine A in B1 in B2. 
Od mineralnih snovi vsebu-
jejo železo, kalij, magnezij in 
kalcij ter sadne sladkorje.

Iz mladih jagodnih listov 
pripravljamo čaj, ki vsebuje 
veliko čreslovine in ga upo-
rabljamo pri vnetju ustne slu-
znice.

Jagode ohranijo svežost in 
okus le 2 do 5 dni, zato jih na-
biramo, ko so še popolnoma 
čvrste, in jih nato hitro shra-
nimo v primerne skladiščne 
prostore. Te dni jagode naj-
pogosteje uživamo kar sveže, 
po želji jih lahko namočimo 
v kristalni sladkor, smetano, 
mešanico rjavega sladkorja in 
praženih lešnikov, vročo čo-
kolado ali staljeni sladkor.

S kuhanjem okus jagod po-
stane še izrazitejši in tudi ne 
povsem zreli plodovi posta-

Kuharski nasveti

Jagode
Jagode, ti svetlo rdeči sadeži, nas vabijo s svojim videzom 
in okusom. Spadajo v skupino mehkega jagodičevja, za 
katerega je značilno, da ga čim hitreje porabimo, saj se 
hitro kvari.

in malinovim prelivom. Lah-
ko jih uporabimo pri pripravi 
slano-sladkih solat. Tako lah-
ko riževo solato popestrimo z 
drobnimi gozdnimi jagodami 
ali vrtne jagode narežemo na 
majhne koščke. Zraven kuha-
nega dolgozrnatega riža in ja-
god solati dodamo še na košč-
ke narezan kivi ter pečeno in 
ohlajeno perutnino. Tako pri-
pravljeno solato ponudimo 
kot uvodno jed v svečanem 
jedilniku ali kot samostojen 
prigrizek.

Tudi drugod po svetu iz ja-
god pripravljajo številne jedi. 
Tako so znane jagode astorija, 
za katere je značilno, da jih 
narežejo na kocke, prepojijo s 
sladkorjem in češnjevim liker-
jem, tako prepojene nadevajo 
v kozarce za penino, na vrh 
položijo kepico vaniljevega 
sladoleda in vse skupaj preli-
jejo s pretlačenimi jagodami, 
v katere pomešajo sesekljane 
mandlje. Kardinalske jagode 
pa so prelite s pretlačenimi 
malinami in potresene z man-
dlji.

Iz jagod si lahko pripravi-
mo jagodno strjenko, ki jo 
lahko oblikujemo tudi kot 
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Lesen kol obodne ograje, na katerem so kakovostni in nepoško-
dovani plastični izolatorji.

Poškodovana tačka
Gospa Alenka s Ptuja ima šest let starega mucka, kastri-
ranega, ki živi z njo v stanovanju. Mucek lahko tudi zapusti 
stanovanje in gre na potep, kadarkoli hoče, saj ima temu 
prirejena vrata. Pred štirinajstimi dnevi se je vrnil šepajoč 
na prednjo levo tačko.

jagodno torto. Pripravimo jo 
tako, da 30 dekagramov jagod 
pretlačimo skozi sito oziroma 
cedilko, nato jim dodamo 12 
dekagramov sladkorja v pra-
hu, malo limoninega soka in 
dobro premešamo. Posebej 
v hladni vodi namočimo že-
latino, in sicer je uporabimo 
2 dekagrama. V večjo posodo 
vlijemo pol litra navadnega 
jogurta in ga dobro preme-
šamo. Posebej iz 4 beljakov 
in 10 dekagramov sladkorja 
stolčemo trd sneg. Prav tako 
posebej stepemo 4 decilitre 
sladke smetane. Nad soparo 
stopimo želatino, prilijemo k 
jogurtu, premešamo in takoj 
dodamo še sneg in smetano. 
Dobro premešani strjenki do-
damo pretlačene jagode in 10 
dekagramov na koščke nare-
zanih jagod. Strjenko vlijemo 
v rahlo pomaščen model in 
postavimo v hladilnik. Pri-
pravljeno kremo lahko damo 
tudi na tanko plast pečenega 
biskvita. Ko je strjena, jo na-
režemo na primerno velike 
rezine, okrasimo s smetano in 
jagodami ter ponudimo.

Vlado Pignar

Foto: E. Senčar

gled. Veterinar jo je poto-
lažil in dal mucu ponovno 
protibolečinsko terapijo 
in naročil mirovanje ži-
vali. Naslednji dan se je 
mucek začel normalno 
vesti, jedel je, le na tačko 
še ni stopil. Tačka ni bila 
nikjer poškodovana niti 
otečena. Sedaj je minilo 
že 10 dni od poškodbe, 
muc še vedno ne stopi na 
tačko, lastnica celo opaža, 

da tačka postaja tanjša od 
druge, predvsem zgoraj 
pri prsnem košu. Zraven 
tega, kadar mucek teka po 
stanovanju, poškodovana 
tačka kar binglja oziroma 
se vleče po tleh, tako da je 
na prstkih koža ranjena 
in rdeča. Lastnica je zelo 
zaskrbljena in sprašuje, 
kaj naj stori, oziroma kam 
naj pelje svojega mucka, 
da bi mu pomagali.

Gospa Alenka je zelo na-
tančno in obširno opisala te-
žavo pri njenem mucku. Oči-
tno gre za poškodbo prednje 
tačke, povzročeno z neko 
travmo, padec živali, udarec 
z avtomobilom, kolesom z 
motorjem ali kaj podobnega. 
Ker je od poškodbe minilo 
že 10 dni in muc tačke ne 
uporablja, je prišlo do atro-
fije mišične mase in tačka je 
videti, kakor da bi se sušila. 
Mucku bi bilo treba čim prej 
narediti nevrološki pregled 
poškodovane tačke in opra-
viti rentgensko slikanje. Pri 
nevrološkem pregledu ugo-
tovimo, ali je glavni živec, ki 
oživčuje tačko, poškodovan 
ali celo prekinjen. Če je pre-

kinjen, je tačka nevrološko 
mrtva in je mucek ne bo 
mogel več uporabljati. Če 
pa ima mucek zlomljeno ka-
tero od kosti v tački, je čim 
prej treba zlom stabilizirati z 
opornico ali sanirati z opera-
tivnim posegom. Opornica je 
sicer precej slaba izbira, saj je 
mucki praviloma ne prenaša-
jo. Glede na opisano menim, 
da tačka ni zlomljena, saj bi 
oteklina in ponavljajoča se 
bolečina nakazovala na to. 
Najverjetneje gre za poškod-
bo oziroma prekinitev živ-
ca kot posledico poškodbe. 
Tačke v takem primeru žival 
ne čuti in je tudi ne more 
uporabljati. Taka tačka deluje 
kot tujek, kot privesek na or-
ganizmu, binglja ob telesu in 
je dovzetna za poškodbe pri 
drgnjenju po tleh. V takih pri-
merih svetujemo operativno 
odstranitev oziroma ampu-
tacijo tačke in tako zagotovi-
mo normalno življenje živali 
v prihodnje. Mucek, ki živi v 
stanovanju, živi popolnoma 
normalno s tremi tačkami.

Emil Senčar, dr. vet. med.



bom spoznala svojega 
moškega?

Odgovor: Eden od pre-

govorov pravi, da je vsak 

sam svoje sreče kovač. Če je 

res tako, boste morali pre-

soditi sami. Delček resnice 

se skriva v tem, da morate 

razčistiti, kaj vas veseli.

V primeru notranjega 

bega in neodločnosti si 

stvari prej kot ne poslabša-

te. Odgovor je preprost, ker 

si ne zaupate. Ni res, da bo-

ste vedno samski, prišel bo 

tudi izvoljenec vašega srca. 

Problem se skriva v tem, da 

ste zaklenili svoje srce in 

mnogo stvari pometate pod 

preprogo, tako se lahko le 

navidezno zaščitite. Dejstvo 

je, da se morate imeti radi 

in da se ljubite, kajti ko se 

sprostite, uvidite lepote 

ljubezni. Globoko v sebi se 

skrivajo odgovori na vaša 

vprašanja in na mnoge stva-

ri ste lahko ponosni in vam 

nekaj pomenijo. Pomemb-

no je, da verjamete tudi 

vase. Dandanes je čas, da 

se zavedate, da ni idealnega 

partnerja. V ljubezni se mo-

rate tudi veliko naučiti, več 

kot boste sprejemali, več 

boste lahko dajali. Splošno 

znano je dejstvo, da iz majh-

nega raste veliko. Prišel bo 

tudi dan ljubezni in hrepe-

nenja in z njim nove možno-

sti in priložnosti za delo in 

trud. Srečno!
Obiščite me lahko na sple-

tni strani: www.tadej-sink.si

Tadej Šink, horarni astrolog

Na vsa zasta-
vljena vprašanja 
ni moč enovito 
odgovoriti, lah-
ko pa na splo-
šno definiramo 

ustvarjalno osebo. Ta pri-
speva nove, originalne in po 
možnosti tudi širše družbeno 
pomembne izdelke, dosežke, 
ideje, iznajdbe, patente … To 
vsakemu posamezniku omo-
goča sklop njegovih osebno-
stih potez in ugodne okolišči-
ne.

Zavedati se moramo, da 
ne moremo kar tako izdelati 
ustvarjalnih mislecev, a nika-
kor ne smemo že v kali zatreti 
ustvarjalnih idej. Otroci, učen-
ci in tudi odrasli imajo ideje, a 
jih ne izrazijo, predvsem zara-
di nezaupanja v svoje sposob-
nosti in strahu, da bi se osme-
šili. Zato se moramo predvsem 

truditi za ustvarjanje vzduš-
ja, ki spodbuja ustvarjalne 
ideje in odgovore. To storimo 
tako, da spodbujamo izražanje 
divjih, neumnih idej in se poi-
gravamo z raznimi možnostmi, 
seveda v sproščenem ozračju. 
Uporabljajmo odprta vpra-
šanja, spodbujajmo vpraša-
nja otrok, učencev in njihovo 
izmišljanje novih problemov 
in rešitev. Pozitivno ovredno-
timo ustvarjalne odgovore. 
Dopuščajmo in celo spodbu-
jajmo različne poti in nači-
ne reševanja problemov in 
otroško kreativnost pri tem. 
Seveda pa nikoli ne pozabimo, 
da moramo tudi sami pokazati 
ustvarjalnost in domiselnost, 
saj bomo tako veliko bolj pri-
tegnili otroke, učence k razvi-
janju njihove ustvarjalnosti.

Dejstvo je, da smo vsi ustvar-
jalni. Ampak kaj je tisto, kar 

nas najpogosteje ovira pri naši 
ustvarjalnosti? To je ustalje-
na miselna drža, fiksacija ali 
navada, da gledamo na stvari 
na običajen način, in naši ob-
stoječi kanali razmišljanja. Za-
radi tega zavrnemo razvijanje 
novih idej in zaradi presoje 
vrednosti določene ideje pre-
hitro vključimo svojo kritič-
nost in začnemo debato sami 
s seboj, s katero dokazujemo 
neizvedljivost in neprimer-
nost naše ideje. Poznamo več 
metod oz. tehnik spodbujanja 
ustvarjalnega mišljenja.

Najbolj znana in priljublje-
na je Osbornova metoda mož-
ganske nevihte. Pri tej meto-
di gre za to, da predočimo nek 
problem skupini udeležencev. 
Pomembno je, da že na samem 
začetku določimo zapisnikar-
ja, ki potem sproti zapisuje 
ideje, možne rešitve problema 

potnica za prihodnost. Nič 

manj ni pomemben seda-

nji trenutek, in če že danes 

gledate na vse okoli vas čr-

nogledo, dušite možnost 

napredka, tako na duhovni 

kot osebni ravni. Problemi 

vam ne smejo biti niti beg 

in ne izgovor, da česa ne 

morete. Iz dneva v dan se je 

treba potruditi in narediti 

vse, kar je v vaši moči za la-

stno srečo. Dokler trdite, da 

s sedanjo niste zadovoljni, 

je to znak, da pometate do-

ločene stvari pod preprogo 

in se še niste soočili s tistim, 

kar je bistvo. Ko ustvarjate 

trenutke sreče, uvidite po-

polnost. Iz dneva v dan mo-

rate biti hvaležni za to, kar 

imate, in ne smete pričako-

vati nekaj nemogočega. Pri-

de tudi obdobje odrekanje, 

vendarle na tem svetu niste 

sami (tudi če živite sami), 

ampak imate v okolici ljudi, 

ki vam lahko pomagajo in 

dajo neko notranjo moč in 

Naša demokracija
Objava v Št. tedniku, da je 

Mestna občina Ptuj izgubila 
na sodišču samo 2 milijona 
evrov za zamudne obresti, je 
šokantna. Ignoriranje in samo 
odločanje posameznika (ali 
morda skupine) pa pripelje do 
brezkoristnega zapravljanja 
našega, davkoplačevalskega 
denarja. Mislim, da je to zelo 
neodgovorno, še posebej v tej 
krizni situaciji. Bo kdo od od-
govornih povrnil nastalo škodo 
davkoplačevalcem? Upam: DA! 
Enkrat bi se že moralo pričeti s 
tem.

Nekdo bo rekel, kaj je to 2 
milijona. Če pogledamo občin-
ski proračuna za leto 2011 (na 
Internetu), kjer so celoletni 
odhodki MOP za investicijsko 
vzdrževanje in gradnje občin-
skih cest za leto 2011 v višini ne-
kaj manj kot 1,45 milijona, je to 
ogromno. Členitev po posame-
znih četrtnih skupnosti je sicer 
nekoliko čudna, pa vendar pri 
tem je zajet le delček potrebnih 
del na infrastrukturi podeželja, 
pri asfaltiranju makadama. Po 
nekaterih podatkih, dobljenih 
iz javnih občil (ca.72 €/m), bi 
bilo s tem denarjem asfaltirano 
skoraj 28 km makadama. Če 
bi vsoti dodali še namenjena 
sredstva (1,45 Mio), bi z njimi 
asfaltirali še 20 km makadama 
ali skupaj kar 48 km. Mislim 
da bi bili vsi makadami v MOP 
rekonstruirani (asfaltirani) v 
enem letu. Kje pa je še kanali-
zacija???

Tako četrtnim skupnostim 
namenjajo od 100 do 200 tisoč 
evrov ali 1,4 do 2,8 km rekon-
struiranih cest. Če vzamemo v 
obzir, da je večina ČS v mestu in 
le par res na podeželju, potem 
je za podeželje namenjeno še 
veliko manj. Kje pa so EU sred-

stva?? Zato na podeželju čaka-
mo že več kot 25 let na asfalt in 
nam obljubljajo čakanje še na-
slednjih vsaj 10, z nekakšnimi 
koncesionarji. Delajo se norce 
iz podeželja, ker preplastitev 
pomeni, da asfalt že obstaja in 
je predvsem v mestu in ne na 
podeželju. Vprašanje pa je, če je 
nujnejša njegova preplastitev 
ali polaganje asfalta na pode-
želskem makadamu.

Te anomalije se dogajajo, 
ker za podeželje ne skrbijo niti 
”svetniki” na MOP niti na ČS, 
stranke pa še manj. Kadarkoli 
prebiram ”Ptujčana” ali poro-
čila s sej MOP, vedno se govori 
o ”Ptuju!”. Torej mestu, kot da 
MOP nima podeželja. Res pa 
je, da ga je veliko izgubila in s 
tem veliko denarja ”za Ptuj”! Se 
zaradi tega tako borijo za svo-
jo regijo, kamor bi se ponovno 
stekal denar za vse (kako pa bi 
se delil?)?

Mislim, da so naši pred-
stavniki odlični prerokovalci. 
Poznajo potrebe celotne MOP, 
čeprav nikoli ni nobenega re-
dnega zbora krajanov, niti na 
ČS. Nimajo stika z bazo! Kaj 
razpravljajo? Kakšno proble-
matiko obravnavajo? Verjetno 
dostavljeno od MOP!

Seje naše ČS v Grajeni so 
enkrat mesečno, nikoli pa ni 
nikjer objavljeno, kaj se bo na 
kakšni seji obravnavalo, da bi 
morda kakšen krajan, ki ga 
morebiti problematika zani-
ma, tudi prišel na sejo. Zakaj 
pa le? Saj drugi mislijo za nas. 
Sicer pa, ali ni to že nekje sli-
šano?

Neživljenjskost naših vodite-
ljev je vidna tudi iz predlaganih 
treh referendumov, na katerih 
trmasto vztrajajo, kljub prote-
stom vseh, razen tistih s člansko 
disciplino. Sicer pa, saj za njih 
itak mislijo vodje strank!

Živela demokracija!

Vladimir Kužnik, Ptuj
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Prejeli smo

pogum. Tako se vrata sre-

če ne bodo nikoli zaprla. 

Ustvarjajte in našli boste 

svoj navdih in posledično 

svojo srečo. Če vam bo kdaj 

hudo in ne boste vedli, kako 

naprej, poiščite pomoč pri-

jatelja. Včasih so ljudje za 

svojo srečo morali daleč, 

danes je tako, da jo imate na 

dosegu roke. In če boste vse 

to naredili, mi verjemite, da 

vas čaka svetla prihodnost. 

Imejte se radi in ljubite iz 

globine svojega srca!

Šifra: 
Sreča v dvoje

Vprašanje: Nisem še 
srečala moškega mojega 
življenja. Ker si izredno 
želim osrečujočega par-
tnerstva, me zanima, če 
me v življenju čaka kaka 
dobra zveza. Kdaj in kje 

Šifra: 
Prihodnost 

Vprašanje: Zanima me, 
kakšna bo moja priho-
dnost, ker preteklost ni 
bila rožnata, niti s seda-
njostjo nisem zadovolj-
na.

Odgovor: Živimo v tež-

kem času, ko se borimo za 

službo, za preživetje in za 

vse, kar je materialno. Seve-

da se človek čez čas vpraša, 

kje je smisel. Če začnemo 

pri samem bistvu in se spo-

mnimo otroštva, nanj imate 

lahko lepe spomine. Med 

vsem, kar se je zgodilo, je 

tudi, kaj harmoničnega in 

prijetnega. Mati in oče sta 

živela v harmoniji, morda 

si nista znala priznati vsega. 

Toda prejšnje stoletje je bilo 

pod vladavino Rib, kjer je 

prevladal nauk cerkve. Da-

nes smo bogatejši za mar-

sikatero spoznanje. Tako 

tudi vemo, da je vera eno in 

cerkev kot institucija drugo. 

Tisti, ki ju povezujejo, imajo 

pri tem svobodno odloči-

tev. Vsa moč prihodnosti 

se namreč skriva v mislih, 

in če boste razmišljali pozi-

tivno, se bodo dogajale lepe 

in prijetne stvari. Torej prvo 

in temeljno pravilo je, da 

sprejmete svojo preteklost. 

Omenjeno vam ne sme biti 

več breme, ampak učiteljica 

za prihodnost. Prav gotovo 

si v mislih naštevate številč-

ne dogodke, na katere niste 

mogli vplivati in so se zgo-

dili. Vsak človek se mora iz 

slabih dejanj nekaj naučiti, 

da postane boljši. Tedaj so 

mu izkušnje iz preteklosti 

lahko v ponos in dobra po-

Astrolog Tadej svetuje Tadej Šink, horarni astrolog, 
svetuje osebno in pisno:
- odgovori na konkretno vpra-
šanje
- interpretira rojstno karto
- nakaže smernice za eno 
leto naprej v prihodnosti
Naslov: Grenc 24, Škofja 
Loka, tel. 04 51 52 601, 
GSM 041 428 966.
V Štajerskem tedniku za bral-
ce odgovarja brezplačno! Pri 
vprašanju napišite točen čas 
(ura, datum) in kraj, ko ste si 
vprašanje zastavili.

Življenje z nasilnežem
Marija se je po dolgih letih moževega nasi-

lja odločila, da ga bo zapustila. Preko ene od 
agencij je dobila delo v tujini, kamor bo odšla 
v kratkem, moža o tej svoji odločitvi ne bo ob-
vestila. Njeno odločitev podpirajo tudi starši, 
ki so veseli, da bo končno zapustila nasilneža. 

Nasploh se žene, še posebej pa matere, težko odločijo zapu-
stiti nasilneža. Mariji je toliko lažje, ker v zakonu ni bilo otrok. 
Zakaj ženske tako dolgo prenašajo nasilje, redke so namreč 
sposobne narediti konec nasilju v trenutku, ko partner prvič 
položi roko nanje?

Marijino odločitev je treba pozdraviti kot nekaj, kar je lahko 
dober vzgled marsikateri ženi in žal tudi materi, ki še vedno trpi 
in prenaša nasilje kljub vsem danim možnostim, da to nasilje 
prijavi ali pa se umakne v varno okolje in naredi nasilju partnerja 
konec za vse večne čase.

Seveda se strinjam, da je Mariji lažje narediti takšen korak kot 
marsikateri drugi ženski, ker nima otrok, a kljub temu je to ve-
lik korak, saj sodi med redke Slovenke, ki hočejo narediti konec 
vladajoče ere cankarjanske trpeče žene in matere, ki je vdana 
v usodo.

Prav to je po mojem tudi osnovni psihološki razlog, da veči-
na žena ne naredi konca tisti hip, ko partner prvič položi roko 
nanje.

V zavesti žena še namreč ni ponotranjena vrednota enakosti 
obeh spolov, še vedno je kot betonski kamen in balast, ki prepre-
čuje osebnostno in duhovno rast žena, tradicionalno stališče ali 
bolje (ne)vrednota, da je ženskam usojeno trpeti in vdano prena-
šati nasilje partnerjev, takšno ali drugačno, saj so le oni, ker so 
moški, gospodarji. Problem je seveda še bolj absurden, saj ravno 
te nasilne moške kot sinove vzgajajo njihove trpeče matere in jim 
privzgojijo njihovo navidezno večvrednost in pravico do nasilja.

Kot kaže, niso dovolj zakoni in deklaracije, če očitno oblast v 
tej družbi vedno bolj odpoveduje ravno pri izvajanju in upošteva-
nju le-teh.

Ali je v ozadju takšnega ravnanja le sprevrženost te oblasti?
Mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje

Smerokaz: V primeru, da tudi vas zanima kakšno 
vprašanje in ne poznate odgovora. Potem mi pišite in 
poiskali ga bomo skupaj. Zavedati se velja, da tam kjer 
je volja, da tam je tudi pot. Seveda boste sami tisti, kateri 
se odločite. Pismo ne pozabiti priložiti šifre in vse skupaj 
postati na naslov Štajerskega tednika in kmalu boste 
prejeli odgovor. Pomembno je, da situacijo opišete na 
kratko in napišete točen datum, uro in kraj vprašanja. 
Zvezde sreče bodo sijale visoko nad oblaki in vam 
pošiljale nevidne signale ljubezni!

Piše: Jernej Šoštar � Spoznavanje učenja (9.)

Ustvarjalnost
Cilj vzgoje in šolanja otrok je zagotovo tudi razvijanje ustvarjalnosti. Toda že pri 
sami opredelitvi ustvarjalnosti ali pa ustvarjalne osebe se velikokrat ustavi. Na-
stajajo ustvarjalni izdelki le pri umetnostnih predmetih? Štejemo med ustvarjal-
ce le slavne znanstvenike, umetnike, iznajditelje? Ali so ustvarjalne zamisli le 
tiste, ki so objektivno nove, ali pa je dovolj, da so nove za avtorja?

(najbolje je na plakat, tako da 

vidijo vsi udeleženci). Glavno 

pravilo je, da med ”deževa-

njem” idej ne komentiramo 

ali kritiziramo, torej, da fazo 

produciranja časovno ločimo 

od faze kritike. Šele v slednji 

fazi ideje razvrščamo, jih oce-

njujemo po kakovosti, primer-

nosti, izvedljivosti ipd. Pri tej 

metodi, možganski nevihti, je 

pomembno, da se v skupini, ki 

šteje od recimo 10 do 25 čla-

nov, najprej vzpostavi sprošče-

no in igrivo vzdušje. Udeležen-

ci naj sedijo recimo v krogu ali 

polkrogu, kjer imajo dober 

razgled na vse sodelujoče in 

zapisnikarja. Če želimo spod-

buditi rojevanje idej, dajmo 

udeležencem kakšne namige 

v obliki vprašanj: kako bi to 

izboljšali, kaj če bi nekaj doda-

li, morda odvzeli, spremenili 

material, obliko, velikost, stil, 

razporeditev ipd. 

Poskusite in najdite v sebi 

otroka ter s pomočjo igre na 

zabaven način spodbujajte 

ustvarjalnost otrokom, učen-

cem in navsezadnje tudi sebi. 

Verjemite, presenečeni boste, 

ko boste prišli do zelo izvirnih 

in dobrih idej. Nikoli se ne ve, 

kdaj vam bo kakšna izmed njih 

prišla prav!

Nadaljevanje prihodnjič
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Maja Pihler – Bilbi

Vsebina: Annie je dekle, ki je 
že globoko v svojih tridesetih, 
toda zdi se, da jo je življenje za-
neslo na stranski tir, tudi zaradi 
lastnega brezciljnega tavanja. 
Prijateljice se poročajo, imajo 
družine ali vsaj zaročence, ka-
riere in vse, kar gre poleg, ona 
pa živi v podnajemniški sobici, 
njena kariera je neslavno propa-
dla, za povrh pa izbira napačne 
moške. Ko jo prijateljica Lillian 
poprosi, da bi bila glavna dru-
žica na njeni poroki, z navdu-
šenjem sprejme odgovoronost 
organizacije, toda tudi na tem 
področju faše kajlo, kajti Lillia-
nina nova prijateljica Helen je 
opredmetena popolnost: mla-

V ponedeljek, 9. maja, je ugle-
dal luč sveta prvenec Maje Pihler 
– Bilbi. Na plošči, ki je izšla pod 
okriljem založbe Celinka, nam 
Bilbi v trinajstih avtorskih sklad-
bah ponuja edinstven pogled v 
svoj svet, ki je včasih živahen in 
razigran, včasih melanholičen 
in rahlo otožen, nikoli pa brez 
barve ali humorja.

Že s prvim singlom Hvala za 
vijolice, nedvomno eno najve-
čjih radijskih uspešnic zadnjih 
nekaj let, je Bilbi razkrila košček 
svojega sveta in popolnoma pre-
senetila slovensko javnost. Vijo-
lice je opremila z ličnim video-
spotom, ki je na priljubljenem 
videoportalu Youtube zbral že 
več kot 400.000 ogledov. Izid 
plošče pa je pred kratkim napo-
vedala z drugim singlom Kaj pa 
ti?, za katerega sama pravi, da je 
prava himnica optimizmu. Tudi 
Kaj pa ti? je dobil svoj video-
spot, pod katerega se je ponov-
no podpisal izvrstni Jure Plešec 
(oblikovalnik.com), sicer odgo-
voren tudi za zanimivo vizualno 
podobo Bilbijine plošče. 

Na plošči Drobne slike so ob-
javljene skladbe, ki jih je Bilbi 
napisala skupaj s skladateljem 
Gregorjem Stermeckim. Nekaj 
besedil je prispeval tudi prizna-
ni mariborski avtor Rok Vilčnik. 
Plošča je nastala v Studiu 22 
RTV Maribor, kjer je Bilbi sne-
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Katja Koren je že stalnica v slovenskem glasbenem prostoru in le 
malokdo se najde, ki ne bi poznal vedno energične plavolaske. V Slo-
veniji sodi med najboljše in najbolj zaželene spremljevalne ter glavne 
vokalistke, saj je doslej med drugim sodelovala s Samuelom Lucasom, 
Nušo Derenda, Alenko Godec, Otom Pestnerjem, Nino Pušlar, Omarjem 
Naberjem, Matevžem Šaleharjem Hamom, Janom Plestenjakom, Alyo, 
E.V.O., Billysi, Andražem Hribarjem in še bi lahko naštevali. S skupino 
Yuhubanda je na slovenski popevki pred leti zmagala s pesmijo Če je 
to slovo, z Anžejem Dežanom zastopala evrovizijske barve Slovenije v 
Grčiji, ravnokar pa se je vrnila tudi iz nemškega Düsseldorfa, kjer je 
bila nepogrešljiv del evrovizijske ekipe na čelu s slovensko predstavni-
co Majo Keuc, s katero se je skupaj veselila odlične uvrstitve Slovenije.

Pevka je poleg nastopanj za največje slovenske glasbenike pridno 
ustvarjala material za svojo prvo samostojno ploščo, na kateri bo 12 
avtorskih pop skladb s pridihom funka ter jazza. Katja sicer študira 
jazz-pop petje v Celovcu na deželnem konservatoriju za glasbo ter pe-
dagogiko.

Izid plošče, na kateri je producentsko taktirko vihtel Martin Bezjak, 
je predviden na pragu začetka vročega poletja, te dni pa je izdala prvi 
samostojni singel Na skrivaj, kjer se je poleg besedila te odlične voka-
listke pod aranžma in glasbo podpisal klaviaturist Marko Črnčec, svoje 
glasbeno znanje pa so delili tudi kitarist Žiga Stanonik, bobnar Žiga 
Kožar, basist Matej Hotko ter tolkalist Blaž Korez.

***
Zasedba Manouche predstavlja videospot za skladbo Kje si, lubi? Vi-

deo je namenjen vsem že obstoječim in bodočim fanom swinga, electro 
swinga, gypsy swinga.

Na povsem običajno aprilsko nedeljo se je za Bežigradom zbrala 
35-članska ekipa glasbenikov, plesalcev, stilistk in kostumografov, vi-
zažistk in fotografov, vse z namenom, da poskušajo obuditi duh časa 
tridesetih. »Navlekli smo kup stare krame, od gramofonov in radiev do 
starinskih telefonov, omaric, napihnili 350 balonov in ustvarili prije-
tno vzdušje za vse udeležene. Bilo je seveda tudi naporno, treba je bilo 
posneti ogromno kadrov, v komaj petih urah po tem pa to združiti v di-
namično celoto, za kar imata največ zaslug Primož Dolničar in Anže 
Koron,« so o pripravi spota povedali člani skupine.

MZ

Slo pop – rock novice

Filmski kotiček

Dekliščina

Bridesmaids
Igrajo: Kristen Wiig, Maya 
Rudolph, Rose Byrne, Ellie 
Kemper, Melissa McCarthy, 
Wendi McLendon-Covey
Scenarij: Kristen Wiig in 
Annie Mumolo
Režija: Paul Feig
Žanr: romantična komedija
Dolžina: 125 minut
Leto: 2011
Država: ZDA

da, lepa, pametna, bogata in z 
izjemnini organizacijskimi spo-
sobnostmi. Ko Lillian za name-
ček izgubi še službo in jo vržejo 
iz stanovanja, trenutni ljubimec 
pa jo ima samo za fuk frendico, 
je tik pred tem, da se ji dokonč-
no zmeša ...

Vsebina se morda sliši kot 
podlaga za kakšno dramo, toda 
v resnici dobimo še eno ko-
medijo, ki jo produciral Judd 
Appatov, sicer predstavnik 
‘novega’ vala komedije, kot so 
pred leti bile 40-letni devičnik, 
Napumpana in podobne. Če-
prav bi njegove ‘komedije’ tež-
ko označili za komične, pa se 
je njegova formula končno ob-
nesla v Prekrokani noči, kjer se 
je izkazalo, da njegova senzibil-
nost za vprašljive komične gage 
lahko odlično funkcionira, če 
za njimi stoji dobra zgodba in 
izdelan kontekst. Zdelo se je, 
da po Prekrokane noči ne bo 
mogel preseči, toda z veseljem 
ugotavljamo, da jo je presegel 
film Dekliščina. To bo nedvo-
mno velika letošnja uspešnica, 
na katero ni računal nobeden 
od velikih studiev.

Glasbeni kotiček

Bilbi izdala svojo prvo ploščo
Naslov plošče je Drobne slike, na njej pa najdemo tudi uspešnici Hvala za vijolice in Kaj pa ti?

10. BENČ & ALENKA GODEC – BENDOLOGIJA
9. KATJA FAŠINK – NORA NOČ
8. ANJA BAŠ – ENA, DVA, TRI

7. MAŠA & TOMAŽ DOMICELJ – SLOVENSKEGA NARODA SIN
6. BILBI – KAJ PA TI

5. REBEKA DREMELJ -  ASKALCIN
4. GAL GJURIN – DUŠA IN TELO

3. JAN PLESTENJAK – ONA SANJA O LJUBLJANI
2. MANCA ŠPIK – ŽENSKO SRCE

1. BOŠTJAN BRAČIČ – PREBUDI ME

Apatowov vpliv je tokrat na 
srečo zreduciran na minimum, 
čeprav tudi tokrat ne gre brez 
šale z bruhanjem, a je na srečo 
narejena tako simpatično, da 
krasno prilega zgodbi. Film na 
prvi pogled spada v kategorijo 
‘chick flicks’, kar bi po naše lah-
ko prevedli kot ‘babji film’, toda 
s svojo očarljivostjo in nenare-
jenostjo bo gotovo očaral in 
dodobra nasmejal tudi moške 
spremljevalce gledalk. Glavna 
igralka in scenaristka Kristen 
Wiig je napisala izjemno ten-
kočuten scenarij, ki pa je hkrati 
tako močan, da se je pravzaprav 
posnel kar sam od sebe. Filmu 
vladajo ženske, vse po vrsti sijaj-
no okarakterizirani liki, vključ-
no z moškimi statisti, tako da se 
je moški režiser filma pametno 
odločil, da jim bo dal mir in jih 

ne bo posiljeval s svojo vizijo. 
Filmu se vidi, da so avtorji sce-
naristi, in ne režiser.

Rezultat je tako tekoče gle-
dljiva sladica, da bosta dve uri 
minili v hipu. Kristen Wiig je 
izjemna v vlogi prikrito nevro-
tične ženske, ki jo je življenje 
povozilo oz. šlo mimo nje, vse 
njene soigralke pa so prav tako 
fenomenalne. Film, ki brez ma-
nipulacije in običajnih praznih 
in puhlih trikov nudi iskren 
uvid v žensko dušo in razmišlja-
nje. Če bi se na koncu odločili 
za kislo-sladko lekcijo o odra-
ščanju v smislu, da ljudje v naša 
življenja prihajajo in odhajajo, 
bi dobili fenomenalno dramo, 
toda ker je film že od začetka 
zastavljen kot lahkotna pravlji-
ca, mu tega ne gre zameriti.

Matej Frece

Pogoji uporabe Balunga: Uporabniki  predplačniške telefonije – preverite stanje na vašem računu. Omogočite prejemanje wap povezav in GPRS/UMTS prenos podatkov. Poslani SMS je zaračunan po ceniku operaterja (Mobitel, Si.mobil, Debitel, izimobil, Tušmobil), cena povratnega sms-a je 1,88 EUR. Z uporabo storitve se  
strinjate s splošnimi pogoji na www.smscity.net/balunga. Balunga je naročniška storitev in uporabnikom prinaša največ 5 sporočil na mesec z wap povezavo do galerije, iz katere si lahko naložijo 10 vsebin brez doplačila. Cena sporočila je 1,88 EUR (Mobitel, Si.mobil, Debitel, izimobil, Tušmobil). V vse cene je vštet DDV. Od 
pogodbe, ki je shranjena na sedežu podjetja, je možno odstopiti kadarkoli. Odjava: TD STOP na 3030. Reklamacije: 041-494-751, reklamacije@smscity.net. Ponudnik: ThreeAnts d.o.o., Cesta k Tamu 12, 2000 Maribor.

Pošljite SMSPošljite SMS
TD  KODA  na  3030TD  KODA  na  3030
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mala s člani Bilbi-benda in odlič-
nimi gosti. Bilbi bend so: Bruno 
Domiter – bobni, Luka Herman 
Gaiser – kontrabas, Borut Mori /
Dejan Štuhec – harmonika, Mar-
ko Zaletelj – akustične in elek-
trične kitare, Lea Likar / Katja 
Koren – spremljevalni vokali.

Za končno zvočno podobo 

plošče Drobne slike je poskrbel 

producent Teodor Amanović – 

Toš. V prihodnjih tednih bo Bil-

bi svojo ploščo predstavila tudi 

v živo.

MZ



SESTAVIL 
EDI

KLASINC

UDELEŽENEC 
PARIŠKE 
KOMUNE

MESTO V 
BELGIJI

NAPRAVA 
ZA PHANJE

LJUDSTVO NA 
TAJSKEM

KRAJ PRI 
SEVNICI

ZAVAROVANJE 
VOZILA

ŽRTVENIK

AMERIŠKI 
FILMSKI 
IGRALEC 
(ROGER)

ODLIČEN IZID

OBLIKA 
EBENOVINE

Štajerski
TEDNIK

KULTUREN 
ČLOVEK, 

IZOBRAŽENEC

NAŠ 
EKONOMIST 

(MARKO)

TOVARNA 
TRAKOV

RAČUNALNI-
ŠKI DELOVNI 
POMNILNIK

AMILNI 
ALKOHOL JAPONSKA 

ZNAMKA UR
Štajerski
TEDNIK

FRANCOSKI 
SKLADATELJ 
(FRANCIS)

EDEN MAJHEN 
OKVIR

POUK, 
NASVET

EVA NOVAK

RANA OD 
STRELA, 

STRELINA

ISKANA 
OSEBA

IGRALEC 
(BURL)

BOKSAR 
GALUN

HOKEJIST 
(LUKA)

NAR. HEROJ 
(SLAVKO)

NAŠ POLITIK, 
STROJNI 
TEHNIK

PREBIVALKA 
ODESE

TORINO

VERSKI 
POGLAVAR 
MUSLIMAN-
SKIH ŠIITOV

NOR. PISATE-
LJICA (SIGRID) PEVEC RESNIK VIDA UDOVIČ

4 NOČCA HRIB NAD 
POSTOJNO

OKROGLA 
BAKTERIJA

RUSKA JUHA LETOPIS, 
ANALI SIKANJE

VOL SIVKASTE 
BARVE JELKA (STAR.) LEVI PRITOK 

DONAVE

ARMENSKI 
ŠAHOVSKI 

VELEMOJSTER 
(AŠOT)

IR. PEVKA 
(SINEAD)

HERCEGOVEC
LOČEK

ŽIVCI

TENIŠKO 
IGRIŠČE

DEKLE 
(ZASTAR.)

HENRIK 
DAM

TANJA 
BAROVNIK

UPRAVITELJ 
ETNARHIJE

LEVIČAR, 
LEVIČNIK LOVSKI PES

SOL CIANO-
VODIKOVE 
KISLINE

GLAVNO 
MESTO 

GANE (ORIG.)

NOVINAR NA 
POP TV 
(TOMAŽ)
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Horoskop
OVEN
Pred vami je dinamičen teden in 
izrazili boste vse tiste prirojene 
lastnosti, kot so pogum, samoini-

ciativnost in skoraj na vsakem koraku se bo občutil 
pionirski duh. Tako se bodo uspehi stopnjevali v 
pogledu službe. Čarobni trenutki v dvoje vas umirijo 
in sprostijo. 

BIK
Privlačile vas bodo skrivnosti in 
nekoliko odstopate od tistega, kar 
vam je blizu. Energija bo skrita v 

vas in dobro je, da se stvari lotite tako, kot občutite. 
Če boste prisluhnili notranjim potrebam, se bodo 
stvari svetile. Čas je, da odkrijete v sebi svoj zaklad 
in ga delite z drugimi ljudmi.

DVOJČKA
Pridobivali boste informacije in 
tako svoje znanje še povečali. 
Ukvarjajte se s tistim, kar vas 

veseli in se v veliki meri sprostite. Zdi se, da življenje 
zajemate z veliko žlico in da znate ločevati stvari. 
Intenzivno vas bo privlačila družba in pogovori z 
ljudmi. 

RAK
Lilija je roža čistosti in tudi sami 
boste žareli v mirnosti in ljubezni. 
Spoznali bost vrednote duhov-

nega sveta in uvideli, kaj je za vas bistvo življenja. 
Strmite po novih spoznanjih in tako boste kos vsem 
nalogam. V veliko pomoč in oporo vam bo vsekakor 
ljubezen, ki je in ostaja zdravilo.

LEV
V ljubezni bo vladala tišina, vaša 
naloga je, da se pogovorite in da 
stvari razčistite. Ne iščite sreče 

tam, kjer je ni. Dinamičen čas se vam obeta v službi 
in počasi uvidite, da je lastna kreativnost lahko v 
veliko pomoč in spodbudo. Pohvala bo balzam za 
dušo!

DEVICA
Ples planetnih energij bo pester 
in tako vam ne bo dolgčas. Nujno 
bo, da na pravilen način ločite 

zrno od plev. Odzvati se boste morali klicu narave, 
kajti tam pridobite notranji mir in zaupanje. V ljube-
zni vas čaka pogovor in počasi bo čas, da ljubljeni 
osebi izpoveste ljubezen. 

TEHTNICA
Sprostila vas bo nežna glasba in 
kdor išče, ta tudi najde. Seznam 
stvari, ki bi si jih želeli, bo dolg, 

toda sreča je že to, da lahko delate in ustvarjate. 
Imeli boste obilico neke dinamične energije in tako 
boste kos nalogam, ki jih piše življenje. V ljubezni bo 
vladala romantika! 

ŠKORPIJON
Blesteli boste v izobraževalnih 
vodah in strmeli po nekem prizna-
nju. Seveda ga boste dobili, ko bo 

čas za to. Čaka vas ugodno obdobje, da določene 
stvari predstavite neki širši publiki. Ne bodite preveč 
skromni in vedite, da imate mnogo znanja. Delo in 
ljubezen gresta z roko v roki.

STRELEC
Kocke usode se bodo zavrtele v 
vašo korist. Pridobili boste ogro-
mno notranje moči in samozaupa-

nja. Ne bodite pretirano naivni in samoiniciativnost 
vam bo nadvse koristila. Trudili se boste, da stvari 
spoznate še iz drugega zornega kota. Za prijatelje si 
vzemite veliko časa!

KOZOROG
Izvedeli boste mnogo koristnih 
informacij, ki vam bodo pomagale 
na poti do osebne sreče. Včasih je 

pomembno tako malo, da doživite notranji mir, toda 
poti so različne. Srčni izvoljenec vam bo izjemno 
naklonjen in vam bo pomagal. Na delovnem mestu 
vas čaka tako preizkušnja kot uspeh. 

VODNAR
Preizkušnje, ki odmevajo v usodi 
spoznanja, so vedno poučne. Ne 
bodite prepričani, da ste vedno 

prikrajšani, ampak se nasmejte in se podajte z na-
smehom na ustnicah v sončen dan. Uspehi se bodo 
vrstili. Največ dinamike doživite v svetu komunikaci-
je in intelektualnih opravil.

RIBI
Cveteli boste v pomladnih dneh, 
in čeprav bo kmalu poletje, še 
vedno občutite utrip pomladi. 

Romantika, harmonija in zvok romantične glasbe 
bodo pečat dneva, ki vnaša neko posebno dinamiko 
in piše zgodbo o notranjem zadovoljstvu. Čas je, da 
se nekoliko razvajate!

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Ugankarski slovarček: ANASTASJAN = armenski šahovski velemojster (Ašot, 1964-), ČERNIVC = slovenski hokejist (Luka, 1984-), IVES = ameriški filmski igralec (Burl, 1909-1995, Vzhodno od raja), KARENI = ljudstvo 
na Tajskem, KOMUNARD = udeleženec Pariške komune, LAI = francoski skladatelj filmske glasbe (Francis, 1932-, Ljubezenska zgodba), PENTANOL = amilni alkohol, SIMONETI = slovenski ekonomist (Marko, 1958-).

Rešitev te križanke. VODORAVNO: kasko, oltar, Moore, uspeh, pentanol, ostrelba, Ives, Leon, Miran Jerič, Odešanka, imam, Undset, Vili, VU, kok, šči, kronika, sik, Anastasjan, O’Connor, nervi, tenišče, devče, etnarh, 
levak, terier, cianid, Accra, Bračko.

SOBOTA, 21. maj
05.00 SOBOTNO JUTRO: 5.15 Na 

današnji dan. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 
7.30, 8.30,  10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 17.30  in 19.00). 6.15 Kmetijski 
nasvet (ponovitev). 6.45 HOROSKOP. 
7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 Odprti tele-
fon.  8.45. Sobotni športni napovednik. 
9.00 Oddaja za male in velike. 10.00 
OBVESTILA  (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 12.00 
SREDI DNEVA:  Pogovor ob kavi s Tjašo 
Mrgole Jukič. 13.10 Šport 13.45 Po 
študentsko z Natalijo Gajšek. 14.00 SO-
BOTNI POPOLDAN NA RADIU PTUJ IN  ČE-
STITKE POSLUŠALCEV. 17.35 Komentar 
tedna (ponovitev).19.10 RITMO MUZIKA. 
20.00 SOBOTNI BUM (Janko Bezjak), 
vmes Modne čvekarije in Po študentsko 
(ponovitev). 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-

GRAM. (Radio  Univox).
NEDELJA, 22. maj

5.00 NEDELJSKO JUTRO: 5.15. Na 
današnji dan. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 
7.30, 8.30, 11.30, 15.30 in 19.00). 6.00 
OBVESTILA (še 7.00, 9.00, 11.00, 15.40 
in 19.05). 6.15 Misli iz Biblije. 6.45 HO-
ROSKOP. 7.00 Med ljudskimi godci in 
pevci (Marjan Nahberger).7.45 ROJSTNI 
DNEVI. 8.00 Odprti telefon.  8.40 Sve-
tloba duha.  9.10 Mali oglasi (še 9.50). 
9.30 Kuharski nasveti  z Vladom Pignar-
jem. 10.00 Vrtičkarije (ponovitev)  11.40 
Kmetijska oddaja (Marija Slodnjak). 
12.00 Opoldan na radiu Ptuj: Te doma-
če viže (Natalija Škrlec). Z zimzelenimi 
melodijami v nedeljski popoldan. 13.00 
ČESTITKE POSLUŠALCEV in NEDELJSKI 
POPOLDAN NA RADIU PTUJ. 18.00: Ra-
jžamo iz kraja v kraj (ponovitev). 19.00  
do  24.00 ure GLASBENE ŽELJE S Tone-

tom Topolovcem,  24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM. (Radio Celje).
PONEDELJEK, 23. maj

5.00 PRAZNIČNI JUTRANJI PRO-
GRAM, 5.15 Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 
6.45 HOROSKOP. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 
08.00 Varnost na Ptuju.  9.00 Odmevi 
iz športa Janko Bezjak).  9.50 NAPO-
VED PROGRAMA. 10.00 Obvestila (še 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.05 GOSPODARSKI 
IZZIV (Mojca Zemljarič).11.30 NOVICE. 
12.00 SREDI DNEVA:  Napovednik 
tedenskih dogodkov.  13.10 Šport. 
13.45 Aktualno v Podravju. 14.15 
Melodija dneva. 15.00 Utrip Podravja. 
17.30 NOVICE. 18.00 Kultura (Majda 
Fridl). 18.45 Novo na knjižnih policah 
(Vladimir Kajzovar). 19.10 Pogovor ob 
kavi (ponovitev). 20.00 VEČERNI PRO-
GRAM: 20.00 V živo z Maručo.  21.00 
Kviz Piramida. 22.10 Glasba za lahko 
noč. 24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. 
(Radio Celje).

TOREK, 24. maj:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 5.15. 

Na današnji dan. 5.30 NOVICE (še ob 
6.30, 7.30, 8.30,  10.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 19.00 in 22.00. 6.45 Kakšen 
dan se nam obeta. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 
08.00 Varnost na Ptuju. 9.00 Ko gre za 
zdravje (Marija Slodnjak)10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.00 ZDRAVNIŠKI 
NASVETI (Marija Slodnjak).11.30 PO-
ROČILA.  12.00 SREDI DNEVA: Oddaja 
na poti do zdravja (Marija Slodnjak). 
13.10 Šport. 14.15 Melodija dneva. 
14.30 POVEJTE SVOJE MNENJE. 15.00 
Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 18.00 
Oddaja v živo. 19.10 Gospodarski izziv 
(ponovitev). 20.00 Oddaja o slovenski 
zabavni glasbi (z Elo). 22.10 Glasba za 
lahko noč. 24.00 Skupni nočni program 
(Radio Velenje).
SREDA, 25. maj:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 
5.15 NA DANAŠNJI DAN. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 

Horoskop. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 
Varnost na Ptuju. 09.00 Pomagajmo 
si. 10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.30 POROČILA. 12.00. Sredi dneva: 
Slovenija in Evropska unija (Anemari 
Kekec). 13.10 Šport. 13.45 Aktualno v 
Podravju. 14.15 Melodija dneva. 14.40 
Povejte svoje mnenje. 15.00 Utrip Po-
dravja.  17.30 POROČILA. 18.00 Vrtička-
rije z Mišo Pušenjak  in Karolino Putarek. 
19.10 Popularnih 11 (ponovitev). 20.00 
ABCD (Davorin Jukič). 22.10 Glasba za 
lahko noč. 24.00 Skupni nočni program 
program PROGRAM. (Radio Velenje).
ČETRTEK, 26. maj:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 
5.15 Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
Horoskop. 7.10. Gost Štajerske budil-
ke. 7.45 ROJSTNI DNEVI.  8.00 Varnost 
na Ptuju.  10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.00 Modne čvekarije z Barbaro 
Cenčič Krajnc. 11.30 POROČILA. 12.00 
Sredi dneva: Komentar tedna in iz naših 
krajev. 13.10 ŠPORT. 13.45 Aktualno v  
Podravju. 14.15 Melodija dneva.  15.00 
Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 18.00 
VROČA LINIJA. 19.10 Med ljudskimi pevci 
in godci (ponovitev).19.35 Te domače 
viže (ponovitev). 20.00 ORFEJČEK. 24.00 
Skupni nočni program. (Radio Sora).
PETEK, 27. maj:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 
5.15. Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
Horoskop. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 
Varnost na Ptuju. 9.15. Kmetijski nasvet. 
9.40 Astročvek (s Tadejem Šinkom). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali ogla-
si (še ob 10.45, 17.15 in 17.45).  11.05 
Minute za rekreacijo. 11.30 POROČILA. 
12.00 Sredi dneva: Napovednik kultur-
nih in drugih prireditev. 13.10 Šport. 
13.45 Aktualno v Podravju. 14.15 Melo-
dija tedna. 14.40 Povejte svoje mnenje. 
15.00 Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 
20.00 Z glasbo do srca z Marjanom 
Nahbergerjem. 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM. (Radio  Sora).

Prisluhnite komentarju 
tedna na Radiu Ptuj. 

Vsak četrtek ob 12.15! 
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Ptuj � Sanja Veličković, modna kreatorka, gre v Ameriko

Modna revija kot popotnica za Manhattan
V Klubu Gemina XIII. bo 25. maja ob 20. uri modna revija znane ptujske modne oblikovalke Sanje Veličković. Revijo bo spremljala avkcija 
intarzij Voja Veličkovića, katere izkupiček bo namenil hčerki Sanji, ki se je pridružila Alenki Slavinec pri projektu 'Slovenija v ZDA', posve-
čenem 20-letnici samostojne Slovenije, ki ga je Alenka Slavinec začela s fotografijami o lipicancih in na katerem je bila Sanja Veličkovič 
sponzorka avtorice s svojo obleko, v kateri se je ta predstavila na slovesnosti ob odprtju razstave v Washingtonu.

Ta njun stik je bil najver-
jetneje povod za to, da je ob 
drugi razstavi, ki bo junija v 
New Yorku, Alenka Slavinec 
k sodelovanju povabila tudi 
Sanjo, saj še vedno verja-
me, da so na Ptuju še vedno 
ljudje, ki za Ptuj radi nekaj 
naredijo. »Zagotovo je bilo 
povabilo k sodelovanju zame 
presenečenje, ker se je zače-
lo dogajati tako hitro. Kljub 
finančnemu zalogaju nisem 
dolgo razmišljala, odzvala 
sem se vabilu. Razstavljati 
20 oblek in na koncu razsta-
vo zaključiti z modno revijo 
v New Yorku, sredi Manhat-
tna, je tako rekoč pravljično 
in filmsko. Ne glede na to, 
da gre zame osebno za velik 
finančni zalogaj, sem se od-
ločila, da je to korak, ki ga je 
treba narediti. Vesela bom 
vsake podpore, še posebej 
pa se zahvaljujem očetu, ki 
bo poskušal tudi z avkcijo 
svojih intarzij podpreti mojo 
predstavitev v Ameriki,« je 
povedala Sanja Veličković.

»Podobno kot Alenka tudi 
jaz želim v Ameriki predsta-
viti del Slovenije - predstavi-
la jo bom skozi oblačila. Na 
odprtju razstave, ki bo 14. 
junija, bo deset mojih večer-

nih oblek, ki vsaka po svoje 
predstavljajo del naše države. 
Alenkina rdeča nit so lipican-
ci in 20 let samostojne Slove-
nije, zato tudi jaz sodelujem 
z 20 oblekami, na odprtju 
razstave pa z desetimi. Tri čr-
no-bele obleke bodo predsta-
vljale lipicance, zelena lipo 
in zeleno Slovenijo, modra 
majhen del slovenskega mor-
ja, naša jezera in naše reke, 
srebrna naše gore, rumena 
bo v Ameriki pokazala, da 
tudi pri nas sije sonce, rdeča 
bo predstavljala ljubezen, ki 
jo imamo ljudje v Sloveniji in 
smo jo pripravljeni deliti s tu-
risti in gosti, ki pridejo v naj-
starejše slovensko mesto, te-
mno zelena bo predstavljala 
naše gozdove, obleka vinske 
kraljice pa bo predstavljala 
ptujsko in slovensko vinsko 
kraljestvo.

Drugi dan se bo na razstavi 
večernim oblekam pridruži-
lo še deset preostalih oblek, 
ki bodo predstavljale čisto 
moj stil, nevezan na trenutne 
modne trende, vezan le na 
Sanjo Veličković oziroma moj 
pogled na oblačila. 25. junija, 
na sam praznik dneva držav-
nosti, pa bo po zaprtju razsta-
ve modna revija z vsemi dvaj-

Foto: Črtomir Goznik

Sanja Veličković: »Sodelovanje v projektu 'Slovenija v Ameriki' z modno revijo na Manhattnu je prilo-
žnost, ki je nisem želela izpustiti.«

Zdenka je prvič obiskala 
kozmetični salon. Kozmeti-
čarka Neda Tokalič je pri njej 
ugotovila suho in izsušeno 
kožo. Priporočila ji je dnevno 
uporabo mleka in tonika ter 
vlažilne kreme, prav tako pa 
vnos potrebne količine teko-
čine, najbolje vode. Kožo so 
ji površinsko očistili in izvedli 
piling.

V Frizerskem salonu Stan-
ka se je oblikovanja nove pri-
česke gospe Zdenke lotila 
Sabina Vajda. Postrigla jo je 
asimetrično, pobarvala temno 
rdeče, pričesko pa dodatno 
razgibala z nekaj svetlimi pra-
meni. Lase je delno posušila z 
rokami, na koncu še s krtačo, 
stilizirala pa s pearl stajlerjem.

Vizažistka Minka Feguš je 
za podlago uporabila kremni 
puder, s katerim je prekrila ce-
loten obraz. Veke je obrobila 
s črnim črtalom in zabrisala z 
vijoličnim senčilom, poudarila 
obrvi, v rožnatem odtenku pa 
ustnice in ličnice.

„Gospa Zdenka je velika 
ljubiteljica narave, kar nedvo-
mno dokazuje njeno druže-
nje z ribiško palico. Športni 
ribolov zahteva svoja pravila 

oblačenja, s čimer gotovo 
nima problemov, zdaj pa bo 
lahko nekaj trenutkov uživala 
v malce drugačnem stilu, ki 
gotovo ni primeren za ribolov 
- vsaj ne za lovljenje rib. Gospa 
Zdenka je bila, kot smo opazi-
li, nad našim vabilom več kot 
presenečena. Odločila sem se 
za športno-elegantni stajling 
v barvah narave. Prva želja ob 
srečanju z gospo Zdenko je 
bila vsekakor zelena barva, ki 
bi še bolj poudarila njeno že 
lepo zagorelo polt in pokazala 
na energijo, ki jo izžareva. Gle-

de na razpoložljive kose obla-
čil v trgovini Modiana sem se 
morala odločiti za odtenke rja-
ve barve, saj je bil edini zeleni 
kos oblačila 'preresen' zanjo. 
Izbrala sem lahkotno oblekico 
v odtenkih rjave barve, od pe-
ščene do temne, za kombinaci-
jo pa še čokoladno rjav bolero. 
Obleka je dokaj enostavne-
ga, ravnega kroja, zaveže se s 
tankim paščkom pod prsmi, s 
čimer optično podaljšamo fi-
guro. Za kanček elegance smo 
poskrbeli s čevlji v odtenkih 
rjave barve, ki s svojo obliko 

in malo višjo peto poskrbijo, 
da je gospa Zdenka še bolj sa-
mozavestna. Glede na njeno 
pozitivno energijo in postavo 
ji priporočam, da vsaj v pri-
hajajočem vročem poletnem 
času poskrbi za oblačila v to-
plih močnih barvah, lahko si 
omisli kakšno lahkotno krilce, 
ki je lahko brez skrbi tudi zelo 
široko po dolžini,“ je najnovej-
šo preobrazbo opisala stilistka 
Sanja Veličković.

V kozmetičnem studiu Olim-
pic so tudi pri Zdenki opravili 
manikuro oziroma neko rok, ki 
jim v vsakdanjem življenju po-
svečamo premalo pozornosti. 
Roke in vrat so tisti deli telesa, 
ki najbolj izdajajo našo starost. 
Za ohranja vlage in prožnosti 
kože rok je potrebno kremo 
nanje nanašati večkrat na dan, 
masko pa najmanj enkrat te-
densko. Kozmetičarka Tama-
ra Galun je nego rok pričela z 
nanosom hranilno-vlažne ma-
ske, sledilo je odstranjevanje 
obnohtne kožice, ki jo je poti-
snila nazaj proti prstu, saj je ni 
priporočljivo odščipniti. Nato 
je nohte skrajšala in spilila, na 
koncu pa nanesla brezbarven 
vitaminski lak, ki krepi njiho-
vo rast in moč. Za poživitev vi-
deza je uporabila dekorativne 
nalepke za nohte.

MG
Foto: Črtomir Goznik

Zdenka v oblačilih iz Modiane, s čevlji in torbico iz Alpine

Iščete svoj stil

Navdušena ribička v športni eleganci
Zdenka Šijanec je doma iz Skorbe v občini Hajdina, stara je 53 let, delavka, trenutno brez zaposlitve. Mamo treh otrok razveseljujejo že 
trije vnuki. V prostem času rada nabira gobe, precej časa pa preživi tudi ob vodi, saj je strastna ribička; rada tudi kolesari, se sprehaja, 
skratka nikoli ji ni dolg čas, da o njeni ljubezni do rož niti ne govorimo. Za akcijo Iščete svoj stil jo je prijavila hčerka Karmen, povabilo 
za sodelovanje pa je sprejela, saj ima rada izzive.

10 % popust v maju

Foto: Črtomir Goznik

Zdenka prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje

setimi oblekami,« je svoj del 

projekta predstavila Sanja.

»Moja pričakovanja so tako 

filmska, kot se je vse skupaj 

začelo. Dejansko gre za prilo-

žnost; karkoli se bo zgodilo, 

bo v redu. Če si ne bi dala te 

priložnosti ob ponudbi, ki 

sem jo dobila od Alenke, bi 

verjetno naredila veliko napa-

ko. Enkrat v življenju sem jo 

že naredila, tokrat je ne želim 

ponoviti. Verjetno se takrat 

nisem mogla odločiti zaradi 

mladosti in neizkušenosti, 

zdaj pa sem si dejala, da gre 

za zadevo, v katero moram 

ugrizniti ne glede na končni 

rezultat,« je o svojih pričako-

vanj povedala Sanja.

»Človek mora v svet, da se 

dokaže. Prav zanima me, ka-

kšna bo moja vrednost v Slo-

veniji, ko se bo govorilo, da je 

bila razstava in modna revija 

z mojimi oblačili v New Yor-

ku - mestu mode, na Manhat-

tnu, ki je pojem mode, četudi 

hodiš samo po ulici.«

Sanja izrabi vse priložnosti, 

da predstavi svojo kreativ-
nost in svoje ideje, vendar se 
to dogaja v glavnem na Ptu-
ju, čeprav so njene kreacije 
imeli možnost spoznati tudi 
že v drugih krajih Slovenije, 
a samo na Ptuju je našla lju-
di, ki so pripravljeni poma-
gati - vsak s tistim, kar lahko 
prispeva. Na žalost je pri nas 
velik problem biti uspešen 
samo zaradi svojega dela, pra-
vi. To je problem, ki ga vidi v 
Sloveniji: nekaj uveljavljenih 
imen, ki so bila ob pravem 
času na pravem mestu, osta-
ja na ključnih mestih. Dejan-
sko pa je veliko mladih ljudi, 
tudi mlajših od nje, ki imajo 
izjemne stvaritve, drugačne 
poglede, v katerih se zrcali 
napredek v oblikovanju obla-
čil, žal pa, če nimajo svojih 
'botrov', ostanejo neopaženi. 
»Zavedam se zalogaja vsake 
moje modne revije, zavedam 
se, da brez vseh ljudi, ki mi 
pomagajo, od prostora do 
manekenk, frizerjev, vizaž-
istk, ne bi mogla pokazati 
svoje ustvarjalnosti. Vsem 
sem zelo hvaležna. To je ti-
sta energija, ki nas povezuje, 
ki nam Ptujčanom daje moč, 
da delamo za Ptuj tudi brez 
plačila, enostavno zato, ker 
ga imamo radi in ker vemo, 
da če nas bodo opazili drugi, 
bomo vsi imeli nekaj od tega. 
Za mladega, še neuveljavlje-
nega modnega oblikovalca je 
to zelo težko.«

Avtorici in sodelavki Alen-
ka Slavinec in Sanja Veličkov-
ić v projektu ne želita ničesar 
prepustiti naključju, Slovenija 
mora še enkrat zablesteti.

MG
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Če pogledamo zgodovino 

in uspešnost segmenta eno-

prostorskih vozil pri Renaul-

tu, ki je star že 25 let, ugotovi-

mo, da so v tem času prodali 

3,3 milijona srednje velikih 

enoprostorcev, kar je zavi-

dljiv uspeh. Ob teh podatkih 

je tudi jasno, da so v tem ob-

dobju obvladovali evropske 

potrebe po takšnih izdelkih. 

Navsezadnje je Renault pionir 

na tem področju, zato je nalo-

ga tretje generacije še toliko 

težja, še posebej zato, ker so 

ga na trg poslali v gospodar-

sko nestabilnih časih.

Kot že omenjeno so jih pro-

dali čez tri milijone, od tega je 

podaljšana različica dosegla 

le 15-odstotni delež, zato so 

neučakanim kupcem tokrat 

najprej ponudili ravno grand 

scenica, ki je v preteklosti 

prepričal manj kupcev, kot 

običajni. Moram priznati, da 

mi je kratki scenic bolj všeč, 

oblikovalci pa so poskrbeli, 

da ga ločimo že po sprednjem 

delu, saj je prevzel obliko ku-

pejevskega megana z vendar-

le nekaj več dinamike.

Scenic je eden tistih avto-

mobilov, katerega gledamo 

od znotraj navzven, čeprav 

si Renault neke povsem nove 

filozofije, ki jo je pred leti 

iznašel, ni mogel izmisliti. V 

prvi vrsti boste navdušeni 

nad lahkotnim vstopanjem in 

izstopanjem iz vozila, potni-

škim prostorom, ki je narejen 

z mislijo na vsakega potnika 

posebej, udobjem in prijetno 

vožnjo. Med sprednjima sede-

žema najdemo pri tem paketu 

opreme doplačljivi pomični 

naslon za roke, v katerega lah-

ko spravimo cel kup drobna-

rij. Že običajni scenic ponuja 

nadpovprečno prostornost 

prtljažnika, mizici na vozniko-

vem in sopotnikovem sedežu, 

senčnika v drugi vrsti, notra-

njost pa je po zaslugi številnih 

odlagalnih mest, ki jih je več 

kot 40 in skupaj ponujajo kar 

92 litrov prostora bolj upo-

rabna. A ko je govora o treh 

posameznih sedežih v drugi 

vrsti, ki niso lahki in njiho-

vem sistemu zlaganja, potem 

ugotovimo, da Renault tukaj 

močno šepa. Če želite v celoti 

izkoristiti prostornino zadka, 

potem morate sedeže odstra-

niti iz vozila, za povrh vsega 

pa ne dobite ravne površine! 

Oblika armaturne plošče 

ostaja še naprej podobno obli-

kovana kot pri drugi generaci-

ji, le bolj „resna“ je postala. Če 

na njej ne bi našel scenicovih 

tipičnih elementov in digi-

talnih merilnikov, ki jih po 

novem prikazuje barvni TFT-

zaslon z različnimi grafičnimi 

prikazi, potem bi pomislil, da 

gre za katerega od nemških 

predstavnikov. Materiali so 

podobni kot pri predhodni-

ku, kar pomeni, da je trde pla-

stike malo, ergonomija je do-

delana, predalov v notranjosti 

pa kot omenjeno toliko, da jih 

ne boste kar tako napolnili, 

kaj šele, da bi si zapomnili, 

kam ste pospravili svoje dra-

gocenosti in pločevinke. Po-

tovalni računalnik prikazuje 

povprečno in trenutno pora-

bo, doseg z razpoložljivim go-

rivom, prevožene kilometre, 

porabljeno gorivo na zadnji 

poti, povprečno hitrost ter 

kilometre do naslednjega ser-

visa, podatki pa se na račun 

barvnega zaslona animirano 

„vozijo“ gor in dol. Zaslonu 

je mogoče spreminjati gra-

fično podobo, vse ostalo, od 

Renaultove samodejne ročne 

zavore, zaklepanja s kartico 

v žepu in zagona motorja z 

gumbom, je danes klasika in 

preverjena tehnika. 

Če niste med zahtevnejšimi 

kupci glede opreme, potem 

je cenovno ugodna različica 

expression povsem dovolj, 

saj  boste v tako opremljenem 

scenicu našli elektronsko par-

kirno zavoro, ki vam bo pri-

skočila na pomoč, ko je treba 

speljati v klancih, samodejno 

klimatsko napravo, tipalo za 

dež, avdio sistem s predva-

jalnikom zgoščenk, cel kup 

varnostnih blazin in danes 

nepogrešljivo elektronsko 

stabilizacijo vozila ESP. Po-

grešal sem nekaj razvajanja v 

obliki kartice za prostoročno 

odklepanje in zaklepanje, ker 

gre za najboljši sistem daljin-

skega upravljanja osrednje 

ključavnice in zagon motorja, 

ki je vsekakor vreden, da ga 

ne spregledate na seznamu 

dodatne opreme.

Renaultovim inženirjem 

je z novim scenicom uspelo 

uglasiti volanski mehanizem 

tako, da je lahkoten in dovolj 

komunikativen, vzmetenje je 

nekaj trše, a zagotavlja kom-

binacijo udobnega požiranja 

neravnin in zmernega nagiba-

nja karoserije v ovinkih, le od 

motorja bi pričakoval nekaj 

več dinamike. Gre za dobro 

poznan in preizkušen 1,6-li-

trski bencinski agregat s šest-

najstventilsko tehniko in 110 

KM. Moči je na papirju sicer 

dovolj, a mu pri nižjih vrtljajih 

zmanjka sape, tudi pri prehi-

tevanjih in vožnji v klanec je 

potrebno večkratno posega-

nje po prestavni ročici. Kljub 

skoraj 2000 evrov ugodnejši 

ceni (v primerjavi z 1,5 dCi) 

ni deležen takšnega povpra-

ševanja kot dizli, pri Renaultu 

pa so več pričakovali tudi od 

1,4-litrskega TCe turbo benci-

narja.

Enoprostorci spodnjega 

srednjega razreda so še zme-

raj (ali vedno bolj) deležni 

velikega povpraševanja, ker 

jih odlikujejo preglednost z 

višjim sedenjem, uporabnost, 

maksimalna izkoriščenost no-

tranjega prostora in prilago-

dljivost. Scenic tretje genera-

cije nadgrajuje nekoč najbolje 

prodajan družinski avto v Slo-

veniji in ob tem ohranja veči-

no najboljših rešitev, ki so jih 

Francozi tudi iznašli. Tokrat o 

športnosti, kot jo ponuja re-

cimo ford S-max ne moremo 

govoriti, saj so pri Renaultu 

poudarili družinskost z upo-

rabnostjo in niso želeli tvega-

ti ali bo avto kupcem všeč ali 

ne. Če imate majhne otroke in 

o takem avtomobilu razmišlja-

te prav zaradi njih, potem bo 

scenic zanesljivo prevažal vas 

in vaše najljubše. Pa naj z njim 

vidijo čim več lepih krajev.
Danilo Majcen

Vozili smo � Renault scenic 1,6 16v expression

Avtomobil, ki ga gledamo od znotraj navzven
Renault pri tretji generaciji scenica ni eksperimentiral in je v nasprotju z dosedanjo oblikovno politiko, ki je kupce vabila z ekstravaganco svojih mode-
lov, tokrat poudaril družinskost. In če pomislim, komu je tak avto namenjen, potem so snovalci očitno ubrali pravo pot, saj po njej že vrsto let uspešno 
vozijo številni Volkswagnovi avtomobili.

Foto: Danilo Majcen

renault scenic 1,6 16v expression

gibna prostornina v ccm / največja moč v KM pri v/min 1598 / 110 pri 6000

največji navor v Nm pri v/min 151 / 4200

največja hitrost v km/h / pospešek 0-100 km/h v s 185 / 12

poraba goriva v l/100 km 9,9 / 5,9 / 7,5

splošna garancija v letih / garancija zoper prerjavenje 
v letih

2 / 12

izpušne emisije ogljikovega dioksida (g/km) 174

vrednost osnovnega modela renault scenic 1,6 16v 
expression v evrih

18.260

dodatna oprema

kovinska barva v evrih 480

pomični naslon za roke spredaj v evrih 340

vrednost preizkusnega modela renault scenic 1,6 16v 
expression v evrih

19.080

Foto: Danilo Majcen
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Ptuj � Četrtna skupnost Jezero

Jezerčani bodo še naprej spraševali
Stalnica dnevnih redov četrtnih skupnosti MO Ptuj so infrastrukturni problemi. Tako je bilo tudi na 8. seji sveta ČS Jezero, ki je bila 11. maja. Na njej 
so se pogovarjali o obnovi tal v Domu krajanov Budina-Brstje, odločitev o izvajalcu so sprejeli na korespondenčni seji, sanacijo bodo izvedli v poletnih 
mesecih. Večino majske seje pa so zasedli odgovori strokovnih služb MO Ptuj na postavljena vprašanja članov sveta, ki jih ti zastavljajo v imenu pre-
bivalcev ČS Jezero.

Foto: Črtomir Goznik

Sanacija cestišča v Brstju naj bi bila končana v začetku junija.

Problematiki postavljanja 
vprašanj, pobud in predlogov 
so posebno pozornost name-
nili tudi na posvetu predsedni-
kov svetov četrtnih skupnosti 
MO Ptuj, kjer je bilo po bese-
dah člana sveta ČS Jezero Jane-
za Žitnika, ki se je v odsotnosti 
predsednika sveta Črtomirja 
Rosića udeležil posveta, po-
vedano, da jih je preveč in da 
naj bi v bodoče več infrastruk-
turnih težav s terena reševali 
s svetniki z območja posame-
znih četrti. V svetu ČS Jezero, 
majske seje so se udeležili vsi 
člani sveta, Črtomir Rosić, An-
drej Korošec, Marija Cvetko, Ja-
nez Žitnik in Viktorija Bezjak, 
pa so prepričani, da vprašanja 
oziroma infrastrukturna pro-
blematika sodijo na občino in 
da jih bodo še naprej zastavljali 
po utečeni poti. Precej obši-
ren je bil odgovor na pobudo 
Marije Cvetko o prodaji Doma 
krajanov Toneta Žnidariča in o 
porabi sredstev prodaje za gra-
dnjo prizidka k Domu krajanov 
Bratje Reš. V zvezi s to prodajo 
so razpravljali na komisiji za 
vodenje in nadzor postopka 
razpolaganja s stvarnim pre-
moženjem pri MO Ptuj, kjer 

so predlagali, da se podrobno 
pretehtajo ekonomski kazalci 
upravičenosti takšne prodaje. 
Če pa bo ČS vztrajala, da pro-
stori ne služijo več svojemu 
namenu in da za četrt predsta-
vljajo večje stroške kot koristi, 
bo treba prostore doma izvzeti 
iz odloka o prenosu pravice 
upravljanja s premoženjem, 
ugotavljajo v občinski komisi-
ji, pri čemer pa navajajo, da so 
sredstva od te prodaje del inte-
gralnega proračuna MO Ptuj, 
kar pomeni, da ni nujno, da bi 
se po prodaji namenila le za po-
trebe ČS Jezero. Na omenjeno 
pobudo so prejeli tudi odgovor 
iz Urada župana in splošnih za-
dev MO Ptuj. Četrt seznanjajo, 
da je ravnanje s stvarnim pre-
moženjem občine urejeno z 
zakonom o stvarnem premo-
ženju države in samoupravnih 
lokalnih skupnosti, statutom 
MO Ptuj in odlokom o prenosu 
pravice upravljanja s premo-
ženjem MO Ptuj. Dopolnitev 
letnega načrta razpolaganja z 
nepremičnim premoženjem 
pa se bo pripravila na osnovi 
sklepa komisije za vodenje in 
nadzor postopka razpolaga-
nja s stvarnim premoženjem, 

kar se bo tudi upoštevalo pri 
pripravi rebalansa proračuna, 
na podlagi opravljene cenitve 
pa se bo pripravil posamični 
program razpolaganja, v kate-
rem se bo tudi ugotovilo, kako 
se bo nepremičnina prodala, z 
javnim razpisom ali sklenitvijo 
neposredne pogodbe z najugo-
dnejšim ponudnikom. Domovi 
krajanov so bili preneseni v 
lastništvo MO Ptuj na podlagi 
dopolnjenega statuta MO Ptuj 
v letu 2005, leta 2008 pa je bil 

sprejet odlok o prenosu pravi-
ce upravljanja s premoženjem 
mestnim in primestnim četr-
tim zaradi racionalnejšega iz-
vrševanja nekaterih aktivnosti 
lokalnega pomena in poenote-
nja delovanja četrti znotraj MO 
Ptuj. Glede pobud za postavi-
tev novih ekoloških otokov na 
območju ČS Jezero pa je odgo-
vor Skupne občinske uprave 
občin v Spodnjem Podravju, 
da se zbiralnice ločenih frakcij 
ne bodo prestavljale in tudi ne 

bodo postavljene na novo, ker 
je v pripravi nov koncept zbi-
ranja odpadkov od vrat do vrat, 
ki naj bi se uveljavil leto dni po 
sprejemu. Vlada naj bi še v tem 
mesecu sprejela novo uredbo 
o ravnanju s komunalnimi od-
padki. Iz ČS Jezero je šla tudi 
prijava na ministrstvo za oko-
lje in prostor – inšpektorat za 
okolje in prostor – Območno 
enoto Maribor, inšpekcijsko 
pisarno na Ptuju zaradi one-
snaževanja jarka pri betonarni 

Kuhar. Inšpekcijski nadzor je 
bil opravljen, jarek so očistili, 
kot poudarjajo, pa bodo stanje 
na terenu redno spremljali, da 
v bodoče več ne bi prihajalo do 
onesnaževanja. Predelava od-
padkov na premični napravi se 
izvaja na osnovi pridobljenega 
okoljevarstvenega dovoljenja.

Glede sanacije cestišča v 
Brstju pa so povedali, da bo 
dokončana do začetka junija, 
gre za 300 metrov ceste. Ce-
sta, ki predstavlja še en „dolg“ 
MO Ptuj v okviru pogodbe za 
CERO Gajke, se bo preplastila v 
celotni dolžini. V ČS Jezero pa 
ob tem opozarjajo tudi na ne-
dokončana dela na Ribiški poti, 
zanima pa jih tudi, v kateri fazi 
je priprava gradnje športnega 
igrišča Budina-Brstje, za katero 
naj bi bili načrti že urejeni. Iz 
bogatega programa delovanja 
društev oziroma sodelovanja 
društev s ČS Jezero bo 29. maja 
ob 18. uri v Domu krajanov Bu-
dina-Brstje koncert moškega 
pevskega zbora KD JezeroBiri, 
na katerem bo nastopila tudi 
mandolinska skupina Amos. 
Razstava društva gospodinj Je-
zero pa bo 11. junija.

MG 
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IZPOSOJA IN IZDELAVA bir-
manskih, obhajilnih, po-
ročnih ter svečanih oblek ... 
Šiviljstvo Ne-ja, Senešci 2a. Veli-
ka Nedelja. Gsm: 031 258 704 
www.brunaricenadstreski.com

Mali oglasi
STORITVE

IZVAJAMO vsa gradbena dela: 
adaptacije, novogradnje, polaganje 
tlakovcev, izdelava škarp, fasade – 
klasične ali demit, s stiroporjem ali 
volneno volno, suhomontažna dela 
po sistemu KNAUF, slikopleskarske 
storitve ter urejanje okolice. Priporo-
čamo se. Zidarstvo Hami, Milan Ha-
meršak, s. p., Jiršovci 7 a, Destrnik, 
GSM 051 415 490.

PVC-OKNA in VRATA, FASADE ter 
izvedba predelnih sten, spuščenih 
stropov in izdelava mansardnih 
stanovanj – ugodno. Sandi Cvetko, 
s. p., Lešnica 52, Ormož, GSM 041 
250 933.

ODPRAVA CELULITA in obli-
kovanje telesa brez diete in 
telovadbe z najnovejšo ELOS 
tehnologijo. MILUMED, d. o. o., 
Langusova ulica 8, tel. 02 745 
01 43, www.Milumed.si.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi – pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska de-
la. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, tel. 041 226 204.

UGODNO: nerjaveče inox ogra-
je – elementi, dimniki, okovja za 
kabine, cevi, pločevina, profi li, 
vijaki. Ramainoks, d. o. o., Ki-
dričevo, Kopališka 3, 02 780 99 
26, www.ramainox.si.

OČE Franc Weisbaher iz 
Njiverc, Ob železnici 4, se zah-
valjuje fantoma, ki sta 16. maja 
reševala hčerko. Hvala vama, 
bila sta res heroja, da sta skočila 
v mrzlo Dravo.

Odprti šahovski turnir ŠD Destr-
nik, švicar, 9 kol, 10 minut, v  ne-
deljo, 29. 5., ob 9.00 v gostišču 
Grozl. Prijavnina: 10 € (vključe-
no kosilo) Vljudno vabljeni!

IZOLACIJO VLAŽNIH HIŠ, rav-
nih streh, teras, balkonov, kleti, 
ki jih zaliva voda, in vsa druga 
gradbena dela izvajamo. Hack 
Janos, s. p. Telefon 02 579 91 
66, 041 636 489.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, opravijo pa tudi po-
sek in spravilo lesa ali odkup 
gozda. Hkrati prodajajo žagan 
les, ostrešja, obloge, drva za 
kurjavo. Tel. 041 403 713.

RAČUNOVODSTVO za s. p. in 
d. o. o., obisk na domu. Ra-
čunovodstvo Tušek, d. o. o., 
Medribnik 27, 2282 Cirkulane, 
GSM 031 811 297, tel. 0599 
20 600.

RAČUNOVODSTVO za s. p., 
d. o. o. in društva. Valerija Mer-
nik, s. p., Štuki 23, 2250 Ptuj. 
Tel. 031 873 769.

KUPIM traktor in kmetijsko mehani-
zacijo. Telefon 041 358 960.

PRODAM bukova drva, razkalana, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, 
vse z dostavo. Tel. 051 667 170.

PRODAM drva, cepljena na 1 m, 
bukev in druge vrste lesa, po želji 
jih za doplačilo razrežem. Tel. 041 
375 282.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Vzreja nesnic Ti-
baot, Babinci 49, Ljutomer, tel. 02 
582 14 01.

BUKOVA drva, razžagana, zložena 
na paleti, prodajamo, možnost do-
stave. Tel. 041 893 305.

NESNICE rjave, črne stare 14 te-
dnov, prodam 3,70 €, dostava na 
dom. Anton Marčič, Starošince 9. 
Tel. 792 35 71.

PRODAM telico, simentalko, brejo v 
9. mesecu, pašno. Tel. 769 28 71.

KUPIM bikce simentalce, stare 14 
dni. Tel. 041 875 779. 

PRODAMO purane, stare 6 tednov, 
za nadaljnjo rejo, dostava brez-
plačna. Tel. 031 769 909.

PRODAM pujske, težke od 35 do 
40 kg. Tel. 755 23 21.

PRODAM domače piščance, težke 
3 kg. Tel. 688 19 11 ali 051 215 
245.

PRODAM odojke, Muretinci 21. Tel. 
740 83 70.

PRODAM kosilnico Gorenje Muta v 
zelo dobrem stanju in obnovljene 
motorje Lambordžini za kosilnice 
Muta. Tel. 051 376 732.

PRODAM prašiče, težke od 90 do 
120 kg, cena 1,50 €/kg. Tel. 041 
944 735.

KUPIM traktor Štajer, 15 konjev, in 
prodam starejši avto dom – staro-
dobnik. Tel. 041 240 151.

UGODNO prodamo les za ostreš-
je, late, morale, deske, opaže in 
brune. Možna tudi dostava. Telefon 
051 325 033, 041 642 055.

PRODAM svinjo domače reje, težko 
180 kg in mladega ovna. Telefon 
041 13 282.

KUPIM priveze za govedo. Tel. 051 
658 083.

PRODAM telico simentalko, brejo 
dva meseca, pašno. Tel. 031 743 
824.

PRODAM dve svinji, 150 kg, doma-
če reje. Kmetija Mihec, Stojnci, tele-
fon 041 326 931.

PRODAM traktor Deutz, letnik 
1955. Telefon 040 987 357.

PRODAMO odojke. Telefon 764 
51 81.

PRODAM burske koze in kozličke. 
Telefon 041 783 224.

DOM-STANOVANJE

ODDAM opremljeno novo stano-
vanje, enosobno, v Ptuju, za 250 
evrov/mesec. Telefon 051 238 
431, 00385 91 739 1977.

UGODNO – košnja trave, obrez 
okrasnega grmičevja, obrez živih 
mej, tudi odvoz, servis kosilnic. 
TGM, d. o. o., Langusova ul. 29, 
Ptuj, tel. 041 591 570.

BETONSKI zidaki širine 12 in 20. 
Bruno Šurbek, s. p., Cementninar-
stvo, Bistriška cesta 30, 2319 Polj-
čane. Tel. 031 566 671.

KMETIJSTVO

KO LOPATA OMAGA, MINI-
BAGER POMAGA. Robert Gra-
bar s.p., Rabelčja vas 15, Ptuj. 
Informacije gsm 041 705 286. 

PLESKARSTVO Vuzem, fasader-
ska dela, knauf sistemi, talne 
obloge. Inovativne rešitve, ugo-
dne cene in svetovanje. GSM 
051 205 373.

UGODNO! UGODNO! v PE 
LINA CENTER, Zagrebška c., 
Ptuj. Delovnik: pon/čet: 8-14, 
tor/sre: 12-19, pet: 10-19, sob: 
7-12. Naročila: 030 279 554.

NEPREMIČNINE

NAPRODAJ je čudovito, 46 kva-
dratnih metrov veliko stanovanje z 
dvigalom na mirni lokaciji na Ptuju. 
Informacije po tel. 041 81 77 37.

PO UGODNI ceni oddam v najem 
poslovne prostore na Ptuju v izmeri 
50 m2 za mirno dejavnost. Tel. 041 
730 842.

GRADBENO parcelo 8,2 ara v 
Gajevcih prodam. Tel. 031 233 
264.

PRODAJO parcele pri Mali Nedelji 
v velikosti 1500 m2, od tega za-
zidljivih 300 m2, cena 11.000 € oz. 
možnost dogovora. Inf. na tel 070 
844 437.

PRODAM parcelo s staro hišo, 10 
arov, v Podložah, Ptujska Gora 
(voda, elektrika). Tel. 02 772 71 91 
ali 794 27 01.

IŠČEMO poslovni prostor, prim-
eren za pripravo hrane na Ptuju 
(okrepčevalnica), 40 do 50 m2, ali 
gostinski lokal, primeren za piceri-
jo. Tel. 041 797 787.

UGODNO prodam dve grad. par-
celi na sonči legi v Zamušanih. Tel. 
031 764 732 ali 031 635 565.

PRODAM zemljišče (vinograd) v Zg. 
Leskovcu v velikost cca. 39 arov. 
Tel. 02 764 00 50.

PRODAM dvostanovanjsko hišo na 
Ormoški cesti na Ptuju ter starejšo 
hišo (vseljivo) in več gradbenih par-
cel v Krčevini pri Vurbergu (delno 
možno na obroke). Tel. 041 418 
236.

PRODAM gradbeno parcelo v Bu-
kovcih, cca. 5 arov, elektrika, voda, 
telefon, kabelska, kanalizacija, as-
falt, in to že na prej obstoječo par-
celo. Telefon 040 742 859.

PRODAM gradbeno parcelo. Tele-
fon 041 598 169.

PRODAMO parcelo s starejšo hišo 
na čudoviti lokaciji v Grajenščaku. 
Telefon 041 245 054.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razgled-
nice in drobnarije. Plačam takoj. 
Tel. 041 897 675.

UGODNO prodam peč za central-
no kurjavo, 45 kW, delno rabljeno. 
Tel. 761 07 82 ali 040 742 859.

Od za�etka maja do konca septembra 2011

Spoštovani kupci in ljubitelji piknikov,
obveš�amo vas, da bomo v prodajalni 
Perutnine Ptuj, na Zagrebški cesti 32 
v Ptuju, v poletnih mesecih poslovali
tudi ob nedeljah.
 
�akajo vas prijazni prodajalci in pestra 
izbira piknik izdelkov.
Ker za dober piknik ni nikoli prepozno.
Vabljeni.

Odprto
tudi ob nedeljah!

NARAVNO FIT    www.perutnina.com

Maloprodaja PP,
Zagrebška cesta 32, Ptuj

Sobota:

8:00 - 13:00
Nedelja:

8:00 - 12:00

Petek, 20. maj 
  9.00 do 18.00   Ptuj, Minoritski samostan: 22. državna razstava Dobrote slovenskih 

kmetij 
10.00 Ptuj, grad: 22. državna razstava Dobrote slovenskih kmetij – strokovni 

posvet: Trženje živil živalskega izvora; 10.30 srečanje predsednic društev 
kmetic, podeželskih žena in gospodinj Slovenije; 12.00 vinogradniški 
posvet Težave vinogradnikov pri pridelavi grozdja na kmetijskih površinah 
v zakupu; 15.00 predstavitev projekta društva žena iz Jurovskega Dola

12.00 Ptuj, Osnovna šola Ljudski vrt: srečanje učencev, ki so pred 50 leti zapustili 
osnovnošolske klopi Osnovne šole Franca Osojnika

14.30 Kidričevo: pred upravnim poslopjem Taluma bodo postavili repliko spome-
nika Borisa Kidriča, delo akademskega kiparja Viktorja Gojkoviča

17.00 Ormož, Unterhund: degustacija ocenjenih vin 35. praznika vina in doma-
čih jedi TD Podgorci in svečana podelitev priznanj s kulturnim programom

19.00 Ormož, grad: 35. praznik vina in domačih jedi TD Podgorci – svečana 
podelitev priznanj za ocenjena vina in 20. obletnica slovenskega vinskega 
kozarca

20.00 Ptuj, slavnostna dvorana gradu: 6. koncert abonmaja Arsane – koncert 
vokalno-instrumentalne skupine Ba-Rock. Hermina Matjašič – vokal in 
violina, Ana Resnik – kljunasta fl avta, pozavna, Irena Skumavec- čembalo, 
špinet, Uroš Rakovec – kitara, mandolina, mandola, Uroš Atanasovski 
– kontrabas. akademski glasbeniki med drugim muzicirajo na baročne 
inštrumente. 

20.00 Ptuj, CID: Labirint uma – predstava klasičnih čarovniških točk ter telepatije 
in branja misli v izvedbi Mitje Rota

Sobota, 21. maj
  5.00 Ormož, izpred gradu: odhod PD Maksa Meška Ormož na lažji pohod na 

Ratitovec
  8.00 Ljutomer, Glavni trg: turistična tržnica
  8.00 grad Borl: čistilna akcija
  9.00 dvorec Štatenberg: tradicionalni 8. majski pohod po 7 km dolgi poti 

Forma vive Makole
  9.00 do 18.00   Ptuj, Minoritski samostan: 22. državna razstava Dobrote slovenskih 

kmetij; 10.00 praznik sira pred Mestno hišo in nastop Štajerskih frajtonar-
jev iz Hajdoš; 10.00 predstavitev starodobnih traktorjev in kmetijske me-
hanizacije pred Mestno hišo; 11.00 Minoritski samostan – folklorni festival 
Folkfest v organizaciji FS Bolnišnica DPD Svoboda Ptuj; 12.30 pevski zbor 
zamejskih Slovencev FB Sedej iz Števerjana; 13.00 razglasitev rezultatov in 
podelitev priznanj s kulturnim programom

10.00 Sakušak, Puhov muzej: svečano odprtje Slovenjegoriške planinske poti in 
otvoritveni pohod od Juršincev do Dominkove domačije v Gorišnici

11.00 Makole, pri cerkvi sv. Lenarta: posaditev cepljenke stare trte s kulturnim 
programom, v organizaciji Društva vinogradnikov Makole

13.00 Miklavž pri Ormožu: Frajtonar Prlekije 2011 ter zabava z Modrijani, v 
organizaciji PGD Miklavž pri Ormožu

19.00 Ptuj, Dom krajanov Breg: Letni koncert Mešanega pevskega zbora DU 
Ivana Rudolfa Breg-Ptuj z gosti Ženski PZ KD Žetale in harfi stko Jano Vidrih

20.00 Ormož, Unterhund: nacionalni mladinski teden, improvizacijska komedija 
Instant šov

20.00 Cirkovce, večnamenska dvorana: koncert Tamburaškega orkestra Cirkovce 
ob 35-letnici delovanja in ob izidu 3. zgoščenke; gostje – Mladi veseljaki iz 
Cirkulan 

20.30 Ptuj, DomKulture: koncert skupine Druyd – nenavadna in zanimiva zagreb-
ška glasbena skupina, ki izvaja svetovno etno glasbo – World music

Prireditvenik 

www.tednik.si
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Po pravnomočnem sklepu  Okrožnega sodišča na Ptuju, pod opr. št. 
St. 1072/2010 z dne 3. 5. 2011, MTD, d. o. o., - v stečaju, Breg 13, 
Majšperk, objavlja 

drugo prodajo premičnega 
premoženja – 

osnovnih sredstev, drobnega inventarja in zalog materiala zgoraj ime-
novanega stečajnega dolžnika v skladu s prvo točko, tretje alineje, 346. 
člena ZFPPIPP-D – na podlagi posebnih pravil o prodaji določenega 
premoženja.
Predmet prodaje je naslednje premično premoženje:
1. 1157 postavk osnovnih sredstev, drobnega inventarja in zalog 
materiala v skupni vrednosti 98.369,51 EUR, po posameznih po-
stavkah, ob dejstvu, da vrednost posameznega premičnega sred-
stva ne presega vrednosti določene v skladu z določili tretje točke 
346. člena ZFPPIPP-D.
Premično premoženje – osnovna sredstva, drobni inventar in  zaloge 
se ponudijo v prodajo po cenah, ki so 30 % nižje, kot jih je ocenil 
sodno zapriseženi cenilec.
2. Plačilo se opravi na TR 0451-5000-1713-431 pri NKB, d. d., Ma-
ribor ali preko blagajne na sedežu stečajnega dolžnika.
3. K prodanim cenam se doda DDV. 
4. Vso premoženje se proda po načelu videno kupljeno.
5. Prodaja se prične na sedežu stečajnega dolžnika, naslednji delovni 
dan po objavi v Štajerskem tedniku, ob 8. uri in traja do 13. ure, ter 
se v istem času vrši tudi v naslednjih delovnih dneh. Posamezen delovni 
dan bo nakup omogočen 20 strankam.
6. Vstop za ogled in nakup ponujenega premičnega premoženja bo 
dovoljen v skupini do največ štirim kupcem.
7. Prevzem kupljenega premičnega premoženja bo omogočen takoj 
po plačilu slednjega, slednje pa se mora opraviti najkasneje v roku 
24 ur po prejetem predračunu, v nasprotnem primeru se šteje, da je 
kupec odstopil o nakupa izbranega premičnega premoženja.  
8. Sklep o prodaji se da v vednost delavcem, ki bodo opravljali pro-
dajo in so odgovorni za izpeljavo slednje v skladu z izdanim sklepom 
o prodaji.
9. Vse dodatne informacije o prodaji premičnega premoženja je mo-
žno dobiti vsak delovni dan na sedežu stečajnega dolžnika.
Opomba:
- posamični spisek ponujenega premičnega premoženja je bil obja-
vljen na spletnih straneh AJPES-a dne 3. 5. 2011

�������������	
�����������	���������������������

����������
�������	
�������������
��������������
���������������
	��������������	�������
����	�����

����
��������	������������������������� �!�����
�
�������������"#

$
���
��%%%����������������&�����
���������
�
���
����
���
���������!������������'(�)��
����
�#

�/0�
��������1��
����
�/	�������������������
���2���	����

�*+,-��.+$,�������#�#�#
�
����
�/
001(����

,�������������2�%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%
$
!	��2� %%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%
����
2�%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%

+
���
������	�
2�%�%�%�%�%�%�%�%
��	�3��2�%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%
+
����
����	
2�%%%%%%%%%%%%%%%

�����!2�%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%

���� !"�#"$%&'�� !"�$("(&)�"!*�!"���� '���'���!��"����+�,"�!��"-�"�$&%"."

�
�������

www.radio-tednik.si



petek � 20. maja 2011   31Oglasi in objave

Pomlad je na vajin vrt prišla,
sedla je na rožna tla in jokala,
ker vaju ni.
Oh, tako je hiša prazna,
odkar več vaju ni,
prej domača in prijazna,
zdaj samotna in otožna tam stoji.

V SPOMIN
18. maja je minilo eno leto, odkar 
sta nas zapustila mama in ata, oma, 
dedek in pradedek

Ivana Narat

Franc Narat
TRNOVEC 21

Zahvaljujemo se vsem, ki postojite ob njunem grobu, priži-
gate sveče in cvetje ter ju ohranjate v lepem spominu.

Vajini najdražji

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, babice, 
tašče in sestre

Neže Šimenko
S POBREŽJA 7
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče in za svete maše, nam pa izrazili sožalje.
Posebej se zahvaljujemo vsem negovalkam in vsem, ki ste jo 
obiskovali na domu v zadnjih letih njenega življenja. Hvala 
osebju Doma upokojencev Ptuj, kolektivu Komunalnega pod-
jetja Ptuj, govorniku za poslovilne besede, pevcem za odpete 
žalostinke, godbeniku za odigrano melodijo, ge. Katici Selin-
šek za molitev, g. župniku in p. Franciju Murku za opravljen 
pogrebni obred in sv. mašo ter pogrebnemu podjetju Mir.

Žalujoči: sin Stanko s Tiliko, hčerka Marija z družino 
ter ostali sorodniki

S kamnite plošče črke nemo govorijo,
da že pet let sveče vam gorijo.
Ni vaših več besed in stiska rok,
ostal je le spomin in trpek jok.

V SPOMIN

23. maja bo minilo pet let, odkar nas je za vedno zapustila 
draga žena, mama, tašča, babica in prababica

Alojzija Bezjak
IZ BUKOVCEV

Iskrena hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu in z lepo 
mislijo in prižgano svečo ohranjate spomin nanjo.

Njeni najdražji

Kako je prazen dom, dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
le trud in delo tvojih pridnih rok
za vedno nam ostaja.

ZAHVALA
ob nenadni in boleči izgubi našega 
dragega moža, očeta, tasta, dedka, 
sina, brata, svaka in strica

Franca Perneka
IZ ZG. GRUŠKOVJA 53 A
roj. 24. 11. 1952–5. 5. 2011

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, 
sveče in darovane svete maše ter vsem, ki ste ga pospremili 
v tako velikem številu na njegovi zadnji poti.
Hvala g. župnikoma, govorniku, pevcem in podjetju Mir. 
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi tvoji, ki te neizmerno pogrešamo

S kamnite plošče črke nemo govorijo,
da zate svečke eno leto že gorijo,
da zaman te čakamo, ne moremo dojeti,
spomini dajejo nam moč,
da brez tebe učimo se živeti.

V SPOMIN

Martinu Bratušku
IZ CIRKULAN 45
10. 8. 1949–19. 5. 2010

Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu 
in mu prižigate sveče.

Žena Zinka, hči Marjanca in sin Dušan z družinama 
ter vsi ostali, ki te pogrešajo

Pojdem, ko pride moj maj,
pojdem na rožne poljane,
kjer najdem vse svoje zbrane
od včeraj in kdo ve od kdaj.
Pojdem v kraj vseh krajev,
pojdem v maj vseh majev ...
Ne kličite me nazaj!
(T. Kuntner)

SPOMIN
19. maja minevata dve leti žalosti, odkar nas je za vedno 
zapustila naša draga

Mina Hrženjak
IZ DRENOVCA 2, ZAVRČ
Kogar imaš rad, nikoli ne umre, le daleč je ...

Njeni najdražji

Skromno si živel,
v življenju mnogo delal in trpel,
nisi umrl zato, ker ne bi hotel živeti,
umrl si zato, da bi nehal trpeti.
Le srce in duša dobro vesta, kako boli,
ko te več med nami ni.

SPOMIN
21. maja 2011 minevata dve leti žalo-
sti, odkar nas je mnogo prezgodaj zapustil ljubljeni mož in 
ati

Jože Polajžer
IZ ZIDANŠKOVE UL. 19 A NA PTUJU
Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite pri njegovem 
grobu in mu prižgete svečko.

V mislih vedno s teboj: TVOJI NAJDRAŽJI

S kamnite plošče črke nemo govorijo,
da za tebe sveče že 15 let gorijo.
Vse odhaja kakor tiha reka, le spomini
spremljajo človeka!

SPOMIN

Jože Polanec
1952–1996

IZ TRNOVSKE VASI 46

Hvala vsem, ki se ga spominjate!

Sinovi Miran, Daniel in Smiljan

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega očeta, dedka 
in pradedka

Antona Dvorška
IZ PODLOŽ 83

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste 
dragega pokojnika pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala 
za izrečena sožalja, cvetje, sveče in svete maše.
Posebej se zahvaljujemo majšperškemu gospodu župniku 
za mašo, nagovor in pogrebni obred, cerkvenemu pev-
skemu zboru, obema govornicama za oris pokojnikovega 
življenja in besede slovesa.
Njegovo delo na humanitarnem področju ste posebej slove-
sno obeležili gasilci, ki ste ga pospremili v velikem številu, s 
prapori in govornico. Hvala vam.

Vsi njegovi žalujoči

Kam le čas beži ...
Že dve leti je tega, 
odkar nenadoma si od
nas odšla, ljubeča babi in mamica.
Nikoli ne bomo te pozabili,
za vedno v srcu te bomo nosili,
pa če tudi te več ni,
vemo, da kot angel si,
ki nad nami bdi
in nam kaže pot v temi.

SPOMIN
17. 5. 2009–17. 5. 2011

Jožefa Hrastnik
IZ POLJČAN
Le cvetlico, svečko lahko ti prižgemo in nemo tiho v grob tja 
zremo, želimo miren ti počitek, mami, tam gor nekje nad 
nami, in ko se s solznimi očmi v temni noči v nebo zazremo, 
svetlo zvezdico uzremo in takrat vemo, da to si ti, naša babi.

Vedno tvoji Natalija, Branko, Željko, Beti in Sandi

Nedelja, 22. maj 
  9.00 do 18.00   Ptuj, Minoritski samostan: 22. državna razstava Dobrote 

slovenskih kmetij; 10.00 slavnostna maša v minoritski cerkvi; 11.00 
razglasitev rezultatov in podelitev priznanj za krušne izdelke s kultur-
nim programom; 15.30 pevski zbor Bilka iz Bilčovsa na avstrijskem 
Koroškem; 16.00 javna radijska oddaja Radia Ptuj Med ljudskimi 
pevci in godci

  9.00 Borl, gostilna Herman: pričetek pohoda po poti modre kavčine, v or-
ganizaciji Društva vinogradnikov in sadjarjev Haloze; ob 10.30 maša 
v cerkvi sv. Ane; 11.30 odprtje društvenega vinograda in družabno 
srečanje

10.00 Cven, Grunt TD Cven: pohod po Prlekiji v organizaciji TD Cven
10.30 Zavrč, kulturna dvorana: sveta maša in družabno srečanje s 

kulturnim programom za občane, starejše od 70 let, v organizaciji 
Rdečega križa Zavrč

13.30 Destrnik, pred gasilskim domom: odkritje nove spominske plošče po-
svečene enotam odreda Teritorialne obrambe 77. območnega štaba 
Ptuj; 14.00 koncert Pihalnega orkestra železarjev Ravne in veselica z 
Ansamblom Saša Avsenika

14.00 Ljutomer, hipodrom: Kasaške dirke Kasaškega kluba Ljutomer
14.00 Gerečja vas, na Nemčovem vrtu: 8. tradicionalna prireditev »Košnja 

trave nekoč« v organizaciji Društva žena in deklet Gerečja vas; prikaz 
košnje trave nekoč in demonstracija košnje z najnovejšo tehnologijo 
Kmetijstva Polanec; tekmovanje moških v kuhanju golaža

15.00 Botanični vrt Tal 2000: predstavitev knjižice Vodne in močvirske 
rastline v krajinskem parku Rački ribniki – Požeg in Botaničnem vrtu 
Tal 2000 Romana Hergana; 15.30 predavanje o sladkovodnih ribah 
s pokušino 

20.00 Ormož, Unterhund: nacionalni mladinski teden, afriški plesni glasbe-
ni spektakel, v organizaciji Mladinskega centra Ormož

Ponedeljek, 23. maj 
13.30 Ormož, Unterhund: Nacionalni mladinski teden, predavanje Marka 

Ogrisa Od kod prihajamo – fi lozofska čajanka
16.30 Ljutomer, splošna knjižnica: pravljična ura
18.00 Ormož, grad: teden vseživljenjskega učenja, predavanje arheologa 

Braneta Lamuta ob razstavi Stari Egipčani

Torek, 24. maj 
- Ormož, Kulturni dom: območna revija mladinskih pevskih zborov 

Moje pesmi, moje sanje 2011 v organizaciji JSKD Ormož
19.00 Slovenska Bistrica, knjižnica Josipa Vošnjaka: predavanje Sanje 

Lončar o rastlinah proti sevanju
19.00 Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča: odprtje razstav Umetnost hebrejske 

pisave in Najlepše izraelske ilustracije (galerija Magistrat)

Kino Ptuj
Petek, sobota in nedelja, 20., 21. in 22. maj: 17.00 v slovenščino sinhronizi-

rana animirana pustolovščina » Rio«; 19.00 pustolovska komedija 
Vitez in sitnež; 21.00 Art program: misteriozni triler Dekle z zmajskim 
tatujem

Prireditvenik 

Sobota ob 21.00 in nedelja ob 10.00: 7. obletnica 
vstopa Slovenije v EU; Srečanje predstavnikov Evrop-
ske prestolnice kulture; Sprejem Danila Topleka v Me-
stni hiši Ptuj; Srečanje slovenskih geodetov na Ptuju; 
Zveza ljudskih univerz Slovenije naslednji mandat predsedovanja zaupala 
Klavdiji Markež; Dan ozaveščanja o srčnem popuščanju; Slavnostna podeli-
tev srebrnih znakov društva medicinskih sester Ptuj-Ormož; 13. medobčinsko 
tekmovanje - Kaj veš o prometu; Repertoar sezone 2011–2012 Mestnega gle-
dališča Ptuj; 7. mednarodni plavalni miting v Termah Ptuj; Razstava otroške 
ustvarjalnosti Vrtca Ptuj; 27. praznik Vrtca Ptuj; Vabilo na razstavo Dobrote 
slovenskih kmetij; Z glasbo v sobotni večer.



„Bilo je v ponedeljek dopol-
dne, pol enajstih, ko sem se 
z avtom peljal preko starega 
mostu čez Dravo iz Ptuja. Ne-
nadoma sem, nekje na prvi 
tretjini dolžine mostu, zagle-
dal žensko, ki je že stala na 
drugi strani zaščitne ograje, 
obrnjena proti Dravi. Svojo ja-
kno je že slekla in jo odložila 
na ograjo, na pločniku pa je 
pustila sezute copate. Še zdaj 
imam to sliko v glavi. V sekun-
di mi je postalo jasno, glede 
na njen položaj, da namerava 
skočiti v deročo reko, in takoj 
v križišču sem avto obrnil ter 
se odpeljal nazaj. Vmes sem 
poklical na številko 112 ter 
povedal, kaj se dogaja in da 
naj pošljejo reševalno ekipo. 
Ob povratku ženske nisem 
več videl na mostu, vedel sem, 
da je skočila. Ustavil sem avto, 
vklopil vse štiri smerne kazal-
nike in stekel po mostu proti 
nabrežini in po stopnicah do 
struge. Najprej mi je švignilo 
skozi misli, da bi skočil kar z 
mostu, a kot dolgoletni gasi-

lec z nemalo izkušnjami sem 
se zavedel, da bi to lahko bilo 
prenevarno tudi zame in s tem 
ne bi nič pomagal. Na poti ob 
strugi Drave sem se srečal z 
drugim rešiteljem, Petrom, ki 
je tudi videl, za kaj gre, videl je 
celo skok nesrečnice v Dravo 
in brez odvečnih besed, ne da 
bi se sploh poznala, sva se oba 
takoj slekla in zaplavala v lede-
no, umazano in deročo reko. 
Ženska je bila še na površju, 
nekoliko bližje nabrežini reke, 
vendar jo je že zanašalo proti 
sredini struge. Morda je imela 
epileptični napad, vsaj glede 
na zakrčenost obraznih in te-
lesnih mišic. Na srečo sva bila 
s Petrom dovolj hitra plavalca, 
ujela sva jo še pravi čas in, dr-
žeč žensko vsak z ene strani, 
priplavala nazaj do nabrežine, 
kjer so že čakali rešilec, gasilci 
in policija, ki so nato poskrbeli 
zanjo.

Kdo je ta oseba, ne vem. Vem 
le, da naju je na kraju nesreče 
prisoten policist legitimiral, 
dala sva vsak svoje podatke in 

tako sem sploh izvedel, kdo je 
Peter in kje je doma. Oba sva 
nato odhitela naprej v službe,“ 
opisuje ponedeljkov dogodek, 
ki bi se lahko končal tragično, 
če ne bi bilo na mestu obeh 
fantov in njunega neverjetne-

ga poguma, Robert Marin: 
„Vem, da v takih situacijah šte-
jejo sekunde, zato nisem niti 
pomišljal, ali bi skočil ali ne, 
prav tako tudi ne Peter. Šele 
potem, ko je bilo vse mimo, so 
se mi v glavi zvrstile slike, da 

bi lahko tudi naju potegnilo v 

vrtince, da sva pravzaprav tve-

gala življenje, ne da bi sploh 

pomislil, da me doma čakata 

žena in osemmesečna hči.“

Peter Murko Robertovo pri-

poved v celoti potrjuje: „Res je 

bilo točno tako, kot je povedal 

Robert. Na kraju dogodka, ko 

sva žensko predala v roke re-

ševalcem, naju je popisal nek 

mladi policist, kdo je bil, ne 

vem. Ker se mi je mudilo v 

službo, sem dal le svoje oseb-

ne podatke in telefon. Od ta-

krat ne vem, kaj se je dogajalo 

naprej, mene ni še nihče nič 

poklical, niti sam nisem nič 

spraševal, razen tega, da sem 

preko medijev izvedel, da je 

oseba preživela in da sta pri re-

ševanju pomagala dva moška.“

Robert pa je še isti dan po 

uspelem reševanju vseeno po-

skušal osebno izvedeti, kako je 

s stanjem nesrečne ženske. V 

bolnišnici, kamor je bila odpe-

ljana, mu niso dali nobenih in-

formacij, zato se je obrnil tudi 

na ptujsko policijsko postajo, 

kjer pa mu prav tako niso sme-

li povedati ničesar, vendar je 

kasneje neuradno le izvedel, 

da njegov in Petrov trud ni bil 

zaman, saj je ženska preživela.

Oba mlada moška, tako Ro-

bert Marin kot Peter Murko, si 

za svoje pogumno dejanje go-

tovo zaslužita vse pohvale, če 

že ne odlikovanja.
SM

Pozor, 
kolesarski izpiti!

V teh dneh večina osnovnih 
šol izvaja praktični del priprav 
na kolesarske izpite. Zaradi 
tega bo na kolesarskih stezah 
in cestah prisotno večje število 
otrok – kolesarjev. Pri tem bodo 
učiteljem nudili pomoč tudi poli-
cisti. Vse udeležence v cestnem 
prometu opozarjamo na še ve-
čjo previdnost.

Trčila v tovornjak
16. maja okoli 14.00 je v 

naselju Borovci 61-letna vozni-
ca osebnega avtomobila zaradi 
nepravilne strani vožnje trčila v 
tovorno vozilo. V prometni ne-
sreči se je lahko telesno poško-
dovala.

Poškodovana 
kolesarka

12. maja se je ob 11. uri pri 
padcu s kolesom hudo telesno 
poškodovala 70-letna ženska iz 
okolice Ormoža. Kolesarka je pri 
vožnji po lokalni cesti zapeljala 
z vozišča na bankino in nato na 
travniško nabrežje ter padla. Z 
reševalnim vozilom je bila odpe-
ljana v bolnišnico Ptuj.

Trčil v ograjo ob cesti
11. maja ob 7.30 je 53-letni 

voznik tovornega vozila iz Slo-
vaške na avtocesti na izvozu 
Fram v smeri Slovenske Bistrice 
zapeljal z vozišča. Voznik je pri 
tem poškodoval deset metrov 
zaščitne ograje in s tem povzro-
čil premoženjsko škodo v višini 
okoli 500 evrov. Zaradi prome-
tnega prekrška mu je bila izda-
na globa.

Trčila motorist in 
avtomobilist

Na regionalni cesti iz smeri 
Hajdoš proti Slovenji vasi se je 
11. maja ob 11.30 zgodila pro-
metna nesreča med 23-letnim 
voznikom osebnega avtomobila 
in 43-letnim motoristom. Moto-
rist se je v nesreči lahko telesno 
poškodoval in je bil s kraja odpe-
ljan z reševalnim vozilom. Zoper 
voznika osebnega vozila je bil 
podan obdolžilni predlog.

Vlomi, tatvine
V noči z 11. na 12. maj je 

neznan storilec vlomil v zlatarno 
v trgovskem centru Qlandia na 
Ptuju. Storilec je prostore zlatar-
ne vlomil skozi betonsko streho. 
V notranjosti je bila na silo od-
prta kovinska blagajna, iz nje 
pa so bili odtujeni izdelki iz zlata 
in dnevni izkupiček. Na objektu 
je bila zaradi vloma povzroče-
na škoda v višini okoli 10.000 
evrov, višina škode zaradi ukra-
denih predmetov pa zaenkrat še 
ni ocenjena.

V noči z 10. na 11. maj je ne-
znan storilec vlomil skozi vrata 
ograjenega dvorišča podjetja na 
Ptuju in z dvorišča odtujil okoli 
80 metrov bakrenih električnih 
vodnikov različnih dimenzij. Pre-
moženjska škoda znaša okoli 
4.000 evrov.

Neznan storilec je v nočnem 
času med 15. in 16. majem 
vlomil v cvetličarno na Ptuju. Iz 
blagajne je odtujil menjalni de-
nar. Premoženjska škoda znaša 
okoli 200 evrov.

Neznan storilec je 16. maja 
okrog 11.40 na Mestnem trgu 
na Ptuju odtujil moško gorsko 
kolo. Lastnik je oškodovan za 
okoli 1.500 evrov.

Pijan za volanom
16. maja ob 13.00 so poli-

cisti Policijske postaje Sloven-
ska Bistrica v Leskovcu ustavili 
53-letnega voznika osebnega 
avtomobila iz okolice Slovenske 
Bistrice. Odredili so preizkus 
z alkotestom in ta je pokazal 
0,79 miligrama alkohola na liter 
izdihanega zraka. Voznika so 
pridržali.

Črna kronikaPtuj � S skokom v deročo Dravo rešila življenje

»Ni bilo časa razmišljati!«
Ponedeljkovo dopoldne bi se lahko zapisalo v črno kroniko zaradi še enega izgubljenega življenja, 
če ne bi bilo na kraju dogodka dveh mladih fantov, Roberta Marina iz Formina in Petra Murka iz 
Starš, ki sta s pogumnim skokom v umazano in mrzlo Dravo rešila življenje neznanki.

Napoved vremena za Slovenijo Danes bo večinoma sonč-

no. V popoldanskem času bo 

nastajala kopasta oblačnost 

in v hribovitem svetu je mo-

žna kakšna nevihta. Najniž-

je jutranje temperature bodo 

od 6 do 12, najvišje dnevne 

od 22 do 27 stopinj C.

Obeti
V soboto in nedeljo bo 

sončno in toplo. Popoldne 

bodo predvsem v hribovitem 

svetu nastale posamezne ne-

vihte.

Šparglji
(pester izbor 
jedi iz svežih 

špargljev)

vabljeni.vabljeni.

Sezonske jedi
v Pomaranci, Ob Dravi...
Sezonske jedi
v Pomaranci, Ob Dravi...

Foto: SM

Robert Marin (na posnetku s hčerko Ajdo) je skupaj s Petrom 
Murkom brez razmišljanja skočil v nevarno Dravo in rešil človeško 
življenje.

Videm � Biserna poroka zakoncev Jerenko

Po šestdesetih letih spet pred matičarja
V Selih v občini Videm je bilo prvo majsko soboto še posebej slovesno. Bisernih 60 let skupnega življenja sta namreč s civilnim in cer-
kvenim obredom zapečatila zakonca Jože in Štefanija Jerenko.

Svoj prvi da sta izrekla prav 
tako v Selih 5. maja 1951. Zače-
tek skupnega življenja ni bil 

lahek; najprej sta si postavila 
nov dom na Jožetovi domači-
ji v Barislovcih, kjer živita še 

danes. Jože se je zaposlil v ta-
kratni TGA v Kidričevem, kot 
priučen zidar pa je veliko delal 

tudi naokoli, da je bilo doma 

dovolj „za v lonec“. Ob tem je 

bil ves čas, dokler je dopušča-

lo zdravje, še zelo aktiven gasi-

lec in kasneje predsednik do-

mačega društva upokojencev. 

Žena Štefanija pa je skrbela za 

kmetijo, ki sta jo leto za letom 

počasi povečevala z dokupo-

vanjem zemlje in za družino. V 

zakonu so se jima rodile hčere 

Slavica, Marjana in Katica, da-

nes pa ju razveseljuje sedem 

vnukov in kar 10 pravnukov.

Oba Jerenkova, ki sta si 

naložila že 86 križev, sta še 

dokaj čilega zdravja, sama ži-

vita na svoji domačiji in opra-

vita še vse, kar je potrebno. 

Na pomoč pa jima, če je kdaj 

potrebno, seveda priskočijo 

tudi vsi domači, še največkrat 

ena od hčera, ki si je postavila 

svoj dom na sosednji parceli, 

in vnuk Gregor, ki ima prav 

tako svojo hišo kar pri babici 

in dedku.

Slavnostni obred biserne 

poroke v župnijskem domu v 

Selih je opravil župan Friderik 

Bračič, ki je jubilantoma ob če-

stitkah izročil tudi simbolično 

darilo, cerkveni obred ponov-

ne zaobljube pa sta opravila 

Jože Petek in Emil Križan. 

Vesela družba sorodnikov in 

prijateljev je z bisernima Je-

renkovima jubilej proslavljala 

še dolgo v noč.
SM

Foto: SM

Biseroporočenca Jože in Štefanija Jerenko v družbi svojih najdražjih.
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